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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΖ'

Πέµπτη 3 ∆εκεµβρίου 1998

Αθήνα, σήµερα στις 3 ∆εκεµβρίου 1998, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.13' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Γ'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΛΟΥΚΑ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής κ.
Αχιλλέα Κανταρτζή, Βουλευτή Τρικάλων, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την εκκαθάριση της εταιρείας
Μεταλλεία Βωξίτη Ελευσίνας στο Νευροκόπι ∆ράµας.
2) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε το φαινόµενο της διαφθοράς
στην αστυνοµία.
3) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την επικινδυνότητα του δρόµου
στον οικισµό Σταυρό Πετρούσας ∆ράµας.
4) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τα προβλήµατα των
κτηνοτρόφων στο Νοµό ∆ράµας.
5) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε αιτήµατα των Ελλήνων στη
Βάδη Βιρτεµβέργης για την οργάνωση της δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης ελληνόγλωσσων σχολείων στη Γερµανία.
6) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας αναφορικά µε τα αιτήµατα των
πατατοπαραγωγών Νευροκοπίου ∆ράµας.
7) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τα προβλήµατα των
επαγγελµατιών βιοτεχνών του Νοµού ∆ράµας.
8) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας

στην Εργατική Εστία ∆ράµας στην απογραφή των δικαιούχων
εισιτηρίων κοινωνικού τουρισµού.
9) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στα προβλήµατα λειτουργίας
του τριθέσιου δηµοτικού σχολείου Μυλοποτάµου στο Νοµό ∆ράµας.
10) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τις χρηµατοδοτήσεις
προς τη χώρα από την Ε.Ε.
11) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε το αίτηµα οµογενών
να µεταδίδονται ελληνικά τηλεοπτικά προγράµµατα σε 24ωρη βάση.
12) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε αίτηµα ενίσχυσης του
Κρατικού Αεροδροµίου Αθηνών µε έµψυχο δυναµικό.
13) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε το αίτηµα της
οικονοµικής ενίσχυσης της ΕΛ.ΑΣ. για τον πλήρη εξοπλισµό της.
14) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τα αιτήµατα της
'Ενωσης Αστυνοµικών Υπαλλήλων Αττικής για τη βελτίωση της
λειτουργίας της υπηρεσίας της Αστυνοµίας Αττικής.
15) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τη σπατάλη χρηµάτων
στις υπηρεσίες της ∆ΕΗ Αττικής.
16) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας για τα προβλήµατα των
γουνεµπόρων ∆υτικής Μακεδονίας λόγω της κρίσης στις ανατολικές
χώρες και των δανειακών υποχρεώσεών τους προς τις Τράπεζες.
17) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Κοινότητες Πλατάνου, Σίµου, Αραχώβης
και 'Ανω Χώρας Ναυπακτίας του Νοµού Αιτωλ/νίας ζητούν την
αποτελεσµατική αστυνόµευση της περιοχής τους.
18)  Ο  Βουλευτής  Φωκίδας  κ.  ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ
κατέθεσε  αναφορά  µε  την  οποία  ο  Τοπικός  Οργανισµός
Εγγείων  Βελτιώσεων  Πεδιάδος  Μόρνου  διαµαρτύρεται  για  την



1994 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

καθυστέρηση διάθεσης πίστωσης για την πληρωµή δαπανών
λειτουργίας χρήσεων ΤΟΕΒ Πεδιάδος Μόρνου και Τρύπου
Ξυνοροδιάς.
19) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Αλµυρού - Τµήµα ΓΣΕΕ ζητεί να χορηγηθεί έκτακτο οικονοµικό
βοήθηµα στους άνεργους των βιοµηχανιών ΕΛ.ΣΙ. και
Μεταλλουργικής ΧΑΛΥΨ.
20) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Ελλήνων Χηµικών υποβάλλει
προτάσεις για τη διδασκαλία της Χηµείας στη ∆ευτεροβάθµια
Εκπαίδευση.
21) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ διαµαρτύρεται για την υποχρεωτική υπαγωγή
όλων των πρακτόρων στο νέο ασφαλιστικό φορέα.
22) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Στυλίδας του Νοµού Φθιώτιδας
ζητεί χρηµατοδότηση για την εκτέλεση έργων αποκατάστασης στην
περιοχή του από τις πληµµύρες.
23) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μακρακώµης του Νοµού Φθιώτιδας
ζητεί την ανακαίνιση του εσωτερικού του ∆ηµοτικού Καταστήµατος
Μακρακώµης για τη διοργάνωση σεµιναρίων.
24) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΤΑΪΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μακρακώµης του Νοµού Φθιώτιδας
ζητεί την ανακαίνιση του εσωτερικού του ∆ηµοτικού Καταστήµατος
Μακρακώµης για τη διοργάνωση σεµιναρίων.
25) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι αδιόριστοι επιτυχόντες εκπαιδευτικοί στο
διαγωνισµό του ΑΣΕΠ του Ιουνίου 1998 ζητούν την απορρόφησή
τους στο ∆ηµόσιο.
26) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειο Χλιάρας, δικηγόρος Κοζάνης,
ζητεί διευκρινήσεις για την παραχώρηση των εκτάσεων του
αγροκτήµατος Σταυρωτής Κοζάνης.
27) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Πτολεµαϊδας -
Εορδαίας ζητεί χρηµατοδότηση για τη συντήρηση της µονάδας ΙΙΙ
ΑΗΣ Πτολεµαϊδας.
28) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Πτολεµαϊδας
Εορδαίας διαµαρτύρεται για τους όρους χορήγησης των δελτίων
κοινωνικού τουρισµού στους πολύτεκνους.
29) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί τη βελτίωση της ιατροφαρµακευτικής
περίθαλψης στο Νοµό Λέσβου.
30) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Αναπληρωτών Εκπαιδευτικών
∆υτικής Κρήτης ζητεί τη νοµοθετική ρύθµιση του σταδιακού
διορισµού στη δηµόσια εκπαίδευση όλων των αναπληρωτών
εκπαιδευτικών.
31) Η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγγελµατιών, Βιοτεχνών, Εµπόρων
Ελλάδας µε ψήφισµά της το οποίο κατέθεσε στον κύριο Πρόεδρο
της Βουλής των Ελλήνων ζητεί την άµεση λήψη µέτρων για τη
στήριξη των Μικροµεσαίων Επιχειρήσεων.
B. AΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 259/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
34389/12-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας
η ακόλουθη απάντηση:

"Απαντώντας στην ερώτηση 259/15.7.98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Γ. Κεφαλογιάννης, σχετικά µε την κατασκευή έργου
"Φράγµα ποταµών Αµαρίου Ν. Ρεθύµνης", σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Προϋπολογισµός κατασκευής του κυρίως Φράγµατος ανέρχεται
σε 4,2 δισ. δρχ. χωρίς ΦΠΑ και προβλέπεται να ολοκληρωθεί στο
τέλος του 1999 ή τους πρώτους µήνες του 2000.
2. Σήµερα κατασκευάζεται το κυρίως Φράγµα που έχει
δηµοπρατηθεί και ήδη ολοκληρώθηκαν ή βρίσκονται στο στάδιο
ολοκλήρωσης οι παρακάτω εργασίες:
α) 'Εχει διανοιχθεί η σήραγγα εκτροπής του Φράγµατος µήκους 275
µέτρων και διαµέτρου 4,5 µέτρων.
β) Ολοκληρώνεται η σκυροδέτησή της εντός του Σεπτεµβρίου.
γ) 'Εχει κατασκευασθεί η δεύτερη σήραγγα ανοικτού ορύγµατος
µεταξύ Πύργου Υδροληψίας και σήραγγας εκτροπής µήκους 85
µέτρων και διαµέτρου 4,5 µέτρων µε οπλισµένο σκυρόδεµα.
δ) 'Αρχισαν οι εργασίες προσαρµογής εξόδου της σήραγγας
εκτροπής µε τον Ποταµό.
ε) Θεµελιώθηκε και κατασκευάζεται ο πυρήνας του προφράγµατος
και κατασκευάζεται η ανάντη ζώνη λιθόρριπτου υλικού εκατέρωθεν
του προφράγµατος.
στ) 'Εχουν παραχθεί και αποθηκευθεί 20.000 µ3 διαβαθµισµένου
φίλτρου και συνεχίζεται η επεξεργασία τους.
ζ) Ανυψώθηκε ήδη το κατάντι σώµα στήριξης του Φράγµατος σε
ύψος 20 µέτρων και µήκος 150 µέτρων.
η) Ολοκληρώθηκαν οι τσιµεντενέσεις κουρτίνας και δεξιού
αντερίσµατος σε συνολικό αριθµό 130, µέσου βάθους 30 µέτρων
(πρωτεύουσες - δευτερεύουσες - τριτεύουσες κλπ.).
θ) Ολοκληρώθηκαν οι τσιµεντενέσεις τάπητα συνολικού αριθµού
350 µέσου βάθους 8-10 µέτρων περίπου.
ι) Σύντοµα αρχίζουν οι εργασίες εκσκαφών στον υπερχειλιστή
ια) 'Εχει κατασκευαστεί και ασφαλτοστρωθεί η προσωρινή
παράκαµψη της επαρχίας Αµαρίου µήκους 3.150 µέτρων εκ των
οποίων τα 2.000 µέτρα βελτιώνονται και θα παραµείνουν ως τµήµα
της οριστικής παράκαµψης του Φράγµατος.
ιβ) 'Εχει ολοκληρωθεί η χάραξη και το κτηµατολόγιο της οριστικής
παράκαµψης µήκους 5 χλµ. περίπου καθώς και η περιβαλλοντική
µελέτη του δρόµου και εντός του Σεπτεµβρίου στέλνεται για έγκριση
η Μ.Π.Ε. Παράλληλα δηµοπρατείται άµεσα η κατασκευή της
παράκαµψης από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση.
ιγ) Συντάσσεται η µελέτη κατασκευής του αγωγού µεταφοράς του
νερού του Ταµιευτήρα σύµφωνα µε την πρόταση του Γραφείου
Ρεθύµνης του Ο.Α.∆.Υ.Κ. (Α' φάση) µήκους 4,0 χλµ. περίπου µε
χαλυβδοσωλήνες διαµέτρου 1.200 χιλιοστών,
συµπεριλαµβανοµένης και της αξιοποίησης των πηγών Κόκκινη
Ρίζα.
ιδ) 'Αρχισε η τοποθέτηση των οργάνων παρακολούθησης του
κυρίως Φράγµατος.
'Ολες οι παραπάνω εργασίες αντιστοιχούν στο 40% του συνόλου
των εργασιών του Φράγµατος που ήταν οι πιο δύσκολες (σήραγγες,
τσιµεντενέσεις κουρτίνας - στήσιµο εργοταξίου - µηχανηµάτων
διαλογής υλικού και σπαστήρα κλπ.) και χρονοβόρες πέραν από τις
πρωτοφανείς καιρικές συνθήκες του χειµώνα του 1997.
3.  Τα  ποσά  που  µέχρι  σήµερα  έχουν  διατεθεί  για  ΕΞΑΓΟΡΕΣ
(όχι  απαλλοτριώσεις)  απ'  ευθείας  από  τους  ιδιοκτήτες  (προς
όφελος  των  ιδίων  και  του  έργου)  ανέρχονται  στο  ποσό  των
727.134.837  δρχ.  (κτίσµατα  και  αγροί)  και  υπολείπεται  ακόµα
το  ποσό  του  1,1  δισ.  δρχ.  περίπου  για  την  πλήρη  εξαγορά
και  εξόφληση  των  ιδιοκτησιών  που  κατακλύζονται  στη  λεκάνη
του Φράγµατος και το τµήµα των 2000 µέτρων της προσωρινής
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παράκαµψης που ήδη έχει διανοιχθεί.
Οι τιµές που εγκρίθηκαν και που πληρώνονται χέρι µε χέρι µε τα
συµβόλαια εξαγοράς, θεωρούνται πολύ ικανοποιητικές σε σύγκριση
µε παρόµοιες περιπτώσεις σε άλλες περιοχές της χώρας.
'Ηδη έχουν υπογραφεί συµβόλαια για τα 700 εκατοµµύρια δρχ. που
αποδεικνύει την αποδοχή των τιµών από την πλειοψηφία.
4. Ο αρχικός προϋπολογισµός του έργου κυρίως Φράγµα είναι 4,95
δισ. δρχ µε ΦΠΑ και δηµοπρατήθηκε το 1995.
Η αρχική σύµβαση υπεγράφη το ∆εκέµβριο του 1995 µε ποσό 2,1
δισ. δρχ. µε ΦΠΑ. Οι εργασίες άρχισαν την άνοιξη του 1996 και
υπεγράφη συµπληρωµατική σύµβαση ύψους 3,328 δισ. δρχ µε
ΦΠΑ το 1998 λόγω τροποποίησης της µελέτης και
συµπληρωµατικών εργασιών. Ο συµβατικός χρόνος περαίωσης
ήταν 36 µήνες (δηλ. ∆εκέµβριος 1998).
5. Από τις πιστώσεις του έργου έχουν καταβληθεί στον εργολάβο
1,040 δισ. δρχ. µε ΦΠΑ και υπολογίζεται ότι ο εγκεκριµένος
προϋπολογισµός θα καλύψει τις εργασίες για την ολοκλήρωση του
κυρίως Φράγµατος.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΠΑΧΤΑΣ"

2. Στην µε αριθµό 338/17-7-98 ερώτηση και ΑΚΕ 22 δόθηκε µε το
υπ' αριθµ. 1388/14-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και
Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της µε αριθµό 338/22/17.7.98 σχετικής ερώτησης και
αίτησης κατάθεσης εγγράφων των Βουλευτών κυρίων Ν.
Κωνσταντοπούλου, Ν. (Ανδριανής) Λουλέ και Π. Κουναλάκη, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Με την Ε(94) 1833/29-7-94 απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
εγκρίθηκε το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα "Υγεία - Πρόνοια" το οποίο
περιλαµβάνει 4 Υποπρογράµµατα.
Το Υποπρόγραµµα 3: "Ανθρώπινοι Πόροι" αφορά δράσεις που
συγχρηµατοδοτούνται από το Ευρωπαϊκό Κοινοτικό Ταµείο (Ε.Κ.Τ)
και αναλύεται σε 2 Μέτρα:
Μέτρο 3.1: Ανάπτυξη Ανθρώπινου ∆υναµικού για την Υγεία (16
ΜΕCU).
Μέτρο 3.2: Ανάπτυξη Ανθρώπινου ∆υναµικού για την Πρόνοια (10,6
ΜΕCU).
Οι ενέργειες του Υποπρογράµµατος 3 "Ανθρώπινοι Πόροι"
ακολουθούν παρόµοιες διαδικασίες µε το Επιχειρησιακό
Πρόγραµµα "Συνεχιζόµενη Επαγγελµατική Κατάρτιση". Η
υλοποίηση ενεργειών Συνεχιζόµενης Επαγγελµατικής Κατάρτισης
προϋποθέτει τη λειτουργία Κέντρων Επαγγελµατικής Κατάρτισης
(Κ.Ε.Κ).
Οι πόροι ΕΚΤ προηγουµένων ετών δεν έχουν χαθεί, αλλά µε
κατάλληλες τροποποιήσεις των χρηµατοδοτικών πινάκων έχουν
µεταφερθεί στα επόµενα έτη.
'Εχει αποφασισθεί µεταφορά πόρων ΕΚΤ, 1 εκατ. ΕCU από το
Υποπρόγραµµα 3, στο Υποπρόγραµµα 4 (Τεχνική Βοήθεια), επειδή
το ΕΤΠΑ δεν µπορεί να χρηµατοδοτεί ενέργειες στήριξης ΕΚΤ.
Μέτρο 3.1
Το Υπουργείο Υγείας - Πρόνοιας εξαιρέθηκε από την υποχρέωση
σύστασης Κέντρων Επαγγελµατικής Κατάρτισης (Κ.Ε.Κ) µε
αυτοτελή Νοµική Προσωπικότητα µετά από σύµφωνη γνώµη και
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, επειδή τελικά έγιναν δεκτές οι απόψεις
µας για τις ιδιαιτερότητες που παρουσιάζουν οι ενέργειες
κατάρτισης του τοµέα της Υγείας (Απόφαση 3ης Επιτροπής
Παρακολούθησης του Επιχειρησιακού Προγράµµατος
"Συνεχιζόµενη Επαγγελµατική Κατάρτιση" - έγγραφο 1).
Στη συνέχεια το Υπουργείο Υγείας - Πρόνοιας επέλεξε 35
Νοσοκοµεία και το ΕΚΑΒ προκειµένου να λειτουργήσουν ως Κέντρα
Επαγγελµατικής Κατάρτισης (έγγραφο 2) ήδη θεσµοθετηµένες
δοµές κατάρτισης και διαµόρφωσε δικό του Σύστηµα ∆ιαχείρισης -
Παρακολούθησης - Αξιολόγησης Ενεργειών Κατάρτισης του
Επιχειρησιακού Προγράµµατος "Υγεία - Πρόνοια"
∆Υ15/ΥΑ/οικ.1224/23-9-97 (έγγραφο 3).

Μετά την ολοκλήρωση των πιο πάνω διαδικασιών και σύµφωνα µε
τα προβλεπόµενα στο Σύστηµα ∆ιαχείρισης (έγγραφο 3), έγινε
έναρξη υλοποίησης των Ενεργειών Κατάρτισης του Μέτρου 3.1
κατά το ∆' τρίµηνο 1997.
Στην πρώτη φάση υλοποίησης (1997) συµµετείχαν 24 από τους
επιλεγµένους φορείς και υλοποιήθηκαν 47 Ενέργειες Κατάρτισης
Συνολικού Προϋπολογισµού 227 εκατ δρχ.
Τα συγκεκριµένα Προγράµµατα αφορούσαν την κατάρτιση 773
ατόµων, εργαζοµένων στα νοσοκοµεία του Ε.Σ.Υ. και του ΕΚΑΒ.
Για το έτος 1998 υπεβλήθησαν 300 προτάσεις από τους φορείς
υλοποίησης (έγγραφο 3) συνολικού προϋπολογισµού 3,5 δισ. δρχ.
Τα νέα προγράµµατα αφορούν ενέργειες κατάρτισης για
εργαζοµένους στο χώρο των Νοσοκοµείων αλλά και ανέργους του
τοµέα της Υγείας.
'Εχει ήδη γίνει ανάθεση στους φορείς υλοποίησης, ενεργειών
κατάρτισης ύψους 2,4 δισ. δρχ
Μέτρο 3.2
Στην 4η Επιτροπή Παρακολούθησης (11.6.97) του Επιχειρησιακού
Προγράµµατος "Συνεχιζόµενη Κατάρτιση", αποφασίσθηκε η
εξαίρεση των Προνοιακών Φορέων από την υποχρέωση σύστασης
Κέντρων Επαγγελµατικής Κατάρτισης (ΚΕΚ), µε αυτοτελή νοµική
προσωπικότητα. Αποφασίσθηκε όµως, ότι οι φορείς της Πρόνοιας
υπόκεινται στα κριτήρια πιστοποίησης του Εθνικού Κέντρου
Πιστοποίησης (έγγραφο 4). Ως εκ τούτου δεν ήταν δυνατή η
υλοποίηση προγραµµάτων πριν την πιστοποίηση, η οποία
προκηρύχθηκε τον Ιανουάριο 1998.
Τέλος Ιουνίου '98, ολοκληρώθηκαν οι διαδικασίες του Εθνικού
Κέντρου Πιστοποίησης (ΕΚΕΠΙΣ) και πιστοποιήθηκαν εννέα (9)
φορείς, της Πρόνοιας (έγγραφο 5). Αµέσως (25/6/98) ζητήθηκε η
εκδήλωση ενδιαφέροντος από τους δικαιούχους φορείς.
'Εως το τέλος του 1998, προβλέπεται υλοποίηση ενεργειών
κατάρτισης από τους πιστοποιηµένους φορείς της Πρόνοιας, ύψους
860 εκατ. δρχ. έναντι εγκριθέντος προϋπολογισµού α' φάσης 670
εκατ. δρχ. 'Εχει γίνει ανάθεση σχετικών ενεργειών.
ΙΙ. Σχετικά µε τον προγραµµατισµό, την εφαρµογή, την
παρακολούθηση και τον έλεγχο των προγραµµάτων, ισχύουν τα
εξής:
- Η ∆ιεύθυνση Ανάπτυξης Κοινοτικών Προγραµµάτων, σε
συνεργασία µε τις καθ' ύλην αρµόδιες ∆ιευθύνσεις αλλά και µε τους
φορείς υλοποίησης επεξεργάζεται το είδος και τον αριθµό των
ενεργειών που υλοποιούνται σε κάθε φάση 0, εφαρµογής του
Προγράµµατος (έγγραφο 6).
- Η τελική Απόφαση για τα αντικείµενα κατάρτισης, τον αριθµό των
προγραµµάτων αλλά και το ύψος του προϋπολογισµού, είναι
αρµοδιότητα της Συντονιστικής Επιτροπής Επαγγελµατικής
Κατάρτισης (ΣΕΠΕΚ), που προβλέπεται στο άρθρο 4 του
Συστήµατος ∆ιαχείρισης (έγγραφο 3) και στην Υπουργική Απόφαση
∆Υ15/Υ.Α/1154/Ι0.12.97 (έγγραφο 7).
- Φορείς εφαρµογής του Υποπρογράµµατος 3 είναι για το Μέτρο 3.1
τα 35 Νοσοκοµεία και το ΕΚΑΒ (έγγραφο 2) και για το Μέτρο 3.2 οι
9 πιστοποιηµένοι από το Εθνικό Κέντρο Πιστοποίησης φορείς της
Πρόνοιας (έγγραφο 5).
- Σύµφωνα µε την Υπουργική Απόφαση ∆Υ2οικ./1966.21-11-97
(έγγραφο 9) η ∆ιεύθυνση Εκπαίδευσης του Υπουργείου είναι
υπεύθυνη για το συντονισµό, την παρακολούθηση και τον έλεγχο
των ενεργειών υλοποίησης του Υποπρογράµµατος "Ανθρώπινοι
Πόροι", σύµφωνα µε τη ∆Υ12/οικ./1966/21.11.93 Υπουργική
Απόφαση (έγγραφο 8).
-Με την απόφαση ΓΥοικ.6169/22-10-97 του Υπουργού Υγείας -
Πρόνοιας συγκροτήθηκε Γραµµατεία Επιτροπής Παρακολούθησης
του Επιχειρησιακού Προγράµµατος "Υγεία - Πρόνοια", η λειτουργία
της είναι υποστηρικτική των Υπηρεσιών και των Φορέων του
Υπουργείου Υγείας - Πρόνοιας, που έχουν την αρµοδιότητα του
προγραµµατισµού και της υλοποίησης των επί µέρους δράσεων του
Επιχειρησιακού Προγράµµατος "Υγεία - Πρόνοια" (έγγραφο 9).
- Πέρα από τον έλεγχο που πραγµατοποιείται από τις
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Υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας - Πρόνοιας, στο άρθρο 11 του
Συστήµατος ∆ιαχείρισης προβλέπονται όλες εκείνες οι διαδικασίες
ελέγχου που συµπληρωµατικά είναι απαραίτητες, για να
εξασφαλισθεί η αποτελεσµατικότητα των ενεργειών Συνεχιζόµενης
Επαγγελµατικής Κατάρτισης.

Ο Υφυπουργός
Μ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
3. Στην µε αριθµό 347/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
29343/8-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 347/98 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Απ. Τασούλα και Μαρίας Μπόσκου, που αφορά στο Π.Ι.
Βλαχοκερασιάς Αρκαδίας, σας διαβιβάζουµε σε φωτοαντίγραφο το
αρ. 8132/11.9.98 έγγραφο του Περιφ. Παναρκαδικού Γενικού
Νοσοκοµείου Τρίπολης, το οποίο καλύπτει το θέµα.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
4. Στην µε αριθµό 523/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
221/14-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 523/23-7-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Ε. Μπασιάκος και Σ. Τσιτουρίδης, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Αρµοδιότητες που µεταβιβάστηκαν από τις ∆ασικές Υπηρεσίες στο
Πυροσβεστικό Σώµα (ν. 2612/1998).
. Η ευθύνη και ο επιχειρησιακός σχεδιασµός της καταστολής των
πυρκαγιών στα δάση και στις δασικές εν γένει εκτάσεις (άρθρο 1
παρ.1).
. Η έκδοση σχετικών µε την πρόληψη των δασικών πυρκαγιών
πυροσβεστικών κανονισµών και διατάξεων (άρθρο 1 παρ. 2).
. Η ενηµέρωση και ευαισθητοποίηση των πολιτών σε θέµατα
πυροπροστασίας του δάσους (άρθρο 1 παρ. 2).
. Η οργάνωση περιπόλων (άρθρο 1 παρ. 2).
. Η επιτήρηση των δασών µε επίγεια και εναέρια µέσα (άρθρο 1
παρ. 2).
. Η κατανοµή των πυροσβεστικών δυνάµεων (άρθρο 1 παρ. 2)
. Η συνεργασία µε άλλες αρχές και φορείς (άρθρο 1 παρ. 2).
. Η φύλαξη της περιοχής όπου εξερράγη πυρκαγιά για τυχόν
αναζωπυρώσεις (άρθρο 1 παρ. 2).
. Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα εγκλήµατα εµπρησµού
σε δασικές και αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ. 1).
. Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα αδικήµατα που
αναφέρονται στο άρθρο 69 του ν. 998/1979 και αφορούν την
αντιµετώπιση πυρκαγιών (άρθρο 5 παρ. 1).
. Η άσκηση έργου δηµοσίου κατηγόρου για πταισµατικές
παραβάσεις, καθώς και για όποιες άλλες από την κείµενη
νοµοθεσία αφορούν στην πρόληψη πυρκαγιών στις δασικές και
αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ. 3).
. Οι αρµοδιότητες, υποχρεώσεις και δικαιώµατα του ∆ασάρχη, που
προβλέπονται από τις διατάξεις των άρθρων 23 έως 27, εκτός του
άρθρου 35, του ν. 998/1979, καθώς και όποιες άλλες αφορούν
θέµατα δασοπροστασίας από τις πυρκαγιές (άρθρο 6).
Αρµοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας σε θέµατα δασικής
πολιτικής
Στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Γεωργίας ανήκει η πρόληψη των

δασικών πυρκαγιών, όπως η φροντίδα των δασών, οι
αναδασώσεις, οι φυτεύσεις, η διευθέτηση χειµάρρων και η
οργάνωση αντιπληµµυρικών έργων, η προστασία από
καταπατήσεις και διεκδικήσεις, η ανάπτυξη, η καλλιέργεια και η
εκµετάλλευση των δασών, η οργάνωση της δασικής αναψυχής.
Το Υπουργείο Γεωργίας είναι αρµόδιο για όλες εκείνες τις ενέργειες
που έχουν ως σκοπό της µείωση της ευλεκτικότητας των δασών,
την αύξηση της παραντοχής τους και τη µείωση του κινδύνου
έκρηξης πυρκαγιών σε δάση.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

5. Στην µε αριθµό 646/29-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
15-9-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 646/29-7-98 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πέτρου Κουναλάκη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Κάστρο Μονεµβασιάς έχει κηρυχθεί ως προέχον βυζαντινό
µνηµείο (ΦΕΚ Α' 68/26.4.21 ΚΑΙ Α' 28/26.2.22). οικισµοί και τείχη
επί της χερσονήσου της Μονεµβασιάς έχουν κηρυχθεί ως ιστορικά
διατηρητέα µνηµεία (ΥΑ 25309/ 242/30.10.71. ΦΕΚ Β'
910/12.11.71), ενώ ολόκληρη η περιοχή Παιλαιάς Μονεµβάσιας,
συµπεριλαµβανόµενης και της "γέφυρας", δηλαδή της στενής
λωρίδας ξηράς που συνδέει την ακτή της Πελοποννήσου µε την
νησίδα της Μονεµβασιάς, έχει χαρακτηρισθεί ως αρχαιολογικός
χώρος, τόπος ιστορικός και ιδιαίτερου φυσικού κάλλους.
Η κάτω καµάρα του Κάστρου της Μονεµβασιάς παρουσιάζει
κατερχόµενη υγρασία. Για την αντιµετώπιση του προβλήµατος
αυτού η αρµόδια 5η ΕΒΑ, σε συνεργασία µε τη ∆ιεύθυνση
Αναστήλωσης Βυζαντινών και Μεταβυζαντινών Μνηµείων, προέβη
στη διάνοιξη ερευνητικών τοµών στον υπερκείµενο χώρο της
καµάρας (αυλή οικίας του ποιητή Γ. Ρίτσου), για τη διερεύνηση της
αιτίας του προβλήµατος και την αντιµετώπισή του. Οι δύο τοµές
που ανοίχθηκαν και έχουν περιφραχθεί µε συρµατόπλεγµα, θα
καλυφθούν προσωρινά µέχρι να καταστεί δυνατή η επιτόπου
εξέτασή τους από αρχιτέκτονα της ∆.Α.Β.Μ.Μ. η µεταβίβαση του
οποίου έχει προγραµµατιστεί εντός του Οκτωβρίου, και στη
συνέχεια θα πληρωθούν οριστικά µε φροντίδα της 5ης ΕΒΑ.
'Οσον αφορά δε στην κατάσταση των τειχών της πόλης της
Μονεµβασιάς, σας πληροφορούµε, ότι τα τείχη της Κάτω Πόλης δεν
παρουσιάζουν προβλήµατa ετοιµορροπίας, εργασίες δε
συντήρησής τους πραγµατοποιούνται ανά περιπτώσεις, από
συνεργεία της αρµόδιας Εφορείας. Αντίθετα, για τα τείχη της 'Ανω
Πόλης, τα οποία έχουν περιέλθει λόγω των ετοιµορροπιών σε
εξαιρετικά κρίσιµη κατάσταση, εκπονείται από την κ. Καλλιγά µελέτη
αποτύπωσης των ετοιµόρροπων τµηµάτων και αποκατάστασής
τους. Το έργο αποκατάστασης των τειχών της 'Ανω Πόλης θα
δηµοπρατηθεί µόλις ολοκληρωθεί η µελέτη.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

6. Στην µε αριθµό 687/29-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2978/28-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 687/29-7-98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης στη Βουλή των Ελλήνων µε θέµα
την προµήθεια καυσίµων για τα αεροσκάφη CΑΝΑDΑΙR (CL - 215),
σας γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας στα πλαίσια της γενικότερης
προσπάθειας δασοπυρόσβεσης και πάντα κατά το µέρος που του
αναλογεί, πολύ πριν παραστεί τέτοια ανάγκη, είχε προβεί σε όλες
εκείνες τις ενέργειες που είναι απαραίτητες προκειµένου ν'
αντιµετωπιστούν τυχόν έκτακτες περιστάσεις.
Ειδικότερα, όσον αφορά τα καύσιµα των CΑΝΑDΑΙR, πρέπει να
καταστεί σαφές ότι ουδέποτε τέθηκε ζήτηµα έλλειψης. Η
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Πολεµική Αεροπορία, προνοώντας για τον οµαλό εφοδιασµό των
αεροπλάνων της, έχει συνάψει τις υπ' αριθµ. 68 και 69/98
συµβάσεις µε τις εταιρείες "ΤΟΤ ΗΕLLΑ ΑΕ" και "ΒΡ GREECE ΑΕ
ΕΜΠ. ΠΕΤΡΕΛΑΙΟΕΙ∆ΩΝ" αντίστοιχα, για την προµήθεια καυσίµου
τύπου ΑVGΑ5 100 LL.
Σχετικά µε τα αναφερόµενα περί επιστολής της ΕΑΒ σας
γνωρίζουµε ότι δεν έχει περιέλθει σε γνώση του Υπουργείου µας
τέτοια επιστολή. 'Oσον αφορά το εµπιστευτικό έγγραφο του ΓΕΑ
προς το Υπουργείο Γεωργίας για τη µεταφορά πιστώσεων, πρέπει
να σηµειωθεί, ότι τέτοιου είδους έγγραφα ανταλλάσσονται στα
πλαίσια της συνεργασίας των Υπουργείων, και της µέριµνας
προληπτικής συνέγερσης όλων των συναρµοδίων φορέων προ της
ενάρξεως της πυροσβεστικής περιόδου. Σε καµία περίπτωση όµως
δεν έχουν επίπτωση στον ανεφοδιασµό και στην απρόσκοπτη
συντήρηση των Ιπταµένων µέσων αεροπυρόσβεσης. Ακόµη,
πρέπει να αναφερθεί ότι οι εργασίες που γίνονται στο στόλο της
Π.Α. από την ΕΑΒ βασίζονται στην µία και ενιαία συµφωνία µεταξύ
αυτής και του ∆ηµοσίου (ΒAΣ).
Τέλος, στο µείζον θέµα της συντήρησης των ιπταµένων µέσων, η
ΠΑ εφαρµόζει απαρέγκλιτα τις οδηγίες της κατασκευάστριας
εταιρείας σύµφωνα µε τα εγχειρίδια των αντίστοιχων αεροσκαφών
και των αεροκινητήρων. Οι εργασίες αυτές είναι κοινές και για τα
πολιτικού τύπου αεροσκάφη χωρίς καµία διαφοροποίηση.
Συνεπώς δεν γεννάται ζήτηµα προβληµατικής συντήρησης των CL-
215.

Ο Υφυπουργός
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ"

7. Στην µε αριθµό 743/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
21/12-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 743/4-8-98 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πέτρου Κουναλάκη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Ο "Ο∆ΥΣΣΕΥΣ", ο κόµβος του Υπουργείου Πολιτισµού στο
'Ιντερνετ, είναι ο πιο πλούσιος ελληνικός πολιτιστικός κόµβος κι
ένας από τους πλουσιότερους διεθνώς.
'Εχει 6500 ιστοσελίδες επί δύο γλώσσες (σύνολο 13.000 σελίδες σε
ελληνικά και αγγλικά) µε πολλπλάσιο αριθµό φωτογραφιών. Στις
σελίδες αυτές υπάρχουν (αναφορές σε 250) µουσεία και 800
αρχαιολογικούς χώρους και µνηµεία της ελληνικής επικράτειας, που
απαρτίζουν τον αρχαιολογικό χάρτη της Ελλάδας, πλήρης
αποτύπωση της πολιτιστικής υποδοµής ανά τοµέα τέχνης, και
πλήρης ξενάγηση στις σηµαντικότερες εκθέσεις (Θησαυροί του
Αγίου Ορους, Μπιενάλε της Βενετίας, Ελληνικό κόσµηµα, Ελληνική
Φωτογραφία κ.λπ.). Υπάρχουν ακόµη αναλυτικές πληροφορίες για
τις ώρες λειτουργίας των µουσείων και των αρχαιολογικών χώρων
και φωτογραφίες (από τις σηµαντικότερες αρχαιότητες που
φιλοξενούνται στους χώρους αυτούς, καθώς και αφιερώµατα στους
Ολυµπιακούς Αγώνες στην αρχαιότητα στους τάφους της Βεργίνας,
αφιέρωµα στα Μάρµαρα του Παρθενώνα.
Ο κόµβος φιλοξενεί τον κόµβο "ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ" (που εδρεύει στο
Αρχαιολογικό Μουσείο της Θεσσαλονίκης) µέσω του οποίου
προβάλλεται ο πολιτισµός της Βόρειας Ελλαδος και τον κόµβο
"ΒΙΒΛΙΟΧΩΡΟΣ" του Εθνικού Κέντρου Βιβλίου µε 5.500 σελίδες.
'Εχει επιλεγεί στους 5% καλύτερους πολιτιστικούς κόµβους του
κόσµου από τα δύο πιο διαδεδοµένα συστήµατα αναζήτησης στο
'Ιντερνετ, το Yahoo και το Lycos. Η Ουνέσκο έχει επιλέξει τις σελίδες
του κόµβου "Ο∆ΥΣΣΕΥΣ" για να πληροφορήσει τους επισκέπτες
του δικού της κόµβου για τα ελληνικά µνηµεία.
Ο κόµβος περιλαµβάνει το πρόγραµµα των πολιτιστικών
εκδηλώσεων που γίνονται στη χώρα, πλήρη κατάλογο όλων των
πολιτιστικών Οργανισµών της χώρας κ.λπ.
∆έχεται 2000 επισκέπτες κατά µέσο όρο την ηµέρα που
"κατεβάζουν" κατά µέσο όρο περί τις 25.000 σελίδες την ηµέρα.
Από αυτούς το 80% προέρχεται εκτός Ελλάδας. ∆έχεται καθηµερινά
περί τα 10 µηνύµατα στο ηλεκτρονικό ταχυδροµείο τα οποία

απαντώνται αυθηµερόν προσφέροντας πληροφορίες και
εξυπηρέτηση σε µαθητές, φοιτητές, ερευνητές και απλού πολίτες για
θέµατα κυρίως πολιτιστικής κληρονοµιάς. Τα συγχαρητήρια
µηνύµατα αποτελούν την πλειονότητα.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

8. Στην µε αριθµό 1386/19-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4157/19-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 1386/19-8-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή από τους Βουλευτές κυρίους Ευάγγελο Πολύζο και Κων/νο
Καραµηνά σχετικά µε την έλλειψη υγειονοµικού προσωπικού για
την εξυπηρέτηση των ασφαλισµένων του ΙΚΑ στα Νησιά και στην
Βόρειο Ελλάδα, σας γνωρίζουµε ότι, µετά την ολοκλήρωση της
διαδικασίας πλήρωσης 50 θέσεων υγειονοµικού στο ΙΚΑ µέσω
ΑΣΕΠ, η ∆ιοίκηση του Ιδρύµατος θα προβεί στην τοποθέτηση
προσωπικού στις ανωτέρω περιοχές.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

9. Στην µε αριθµό 1515/24-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
10553/12-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας
η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 1515/24-8-98 ερώτηση που κατέθεσε
στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Χειµάρας,
αναφορικά µε την κατασκευή του Περιφερειακού Γενικού
Νοσοκοµείου Λαµίας, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Η κατασκευή του Περιφερειακού Γενικού Νοσοκοµείου Λαµίας
δεν έχει εγκαταληφθεί και οι καθυστερήσεις που υπάρχουν
οφείλονται κατά κύριο λόγο στην επίλυση των διαφόρων
προβληµάτων που προέκυψαν κατά τη διάρκεια κατασκευής του
υπόψη έργου όπως η έκδοση οικοδοµικής άδειας, η διευθέτηση
ρέµατος, η κατασκευή πασσαλοτοίχων αντιστήριξης εκκλησίας, στα
δίκτυα αποχέτευσης, ύδρευσης και ηλεκτρικού ρεύµατος σε σχέση
µε τις κτιριακές εγκαταστάσεις του υπάρχοντος Νοσοκοµείου καθώς
και του χώρου ανάπτυξης του εργοταξίου, επίλυσης ασυµφωνιών
µελέτης εφαρµογής κλπ.
2. Η πορεία των εκτελεσθεισών εργασιών (συµβατικών και
συµπληρωµατικών που ήταν αναγκαίες) έχουν ως εξής:
α) 'Εχουν εκτελεσθεί τοπογραφικές εργασίες χάραξης του νέου
κτιριακού συγκροτήµατος.
β) 'Εχει γίνει το 100% της εργοταξιακής εγκατάστασης στο χώρο
του Νοσοκοµείου.
γ) 'Εχει κατασκευασθεί νέος ηλεκτρικός υποσταθµός µε αχρήστευση
του παλαιού, για τις ανάγκες οµαλής λειτουργίας του παλαιού
Νοσοκοµείου.
δ) 'Εχει γίνει κοπή των δέντρων στο χώρο ανάπτυξης των κτιρίων.
ε) 'Εχει αποµακρυνθεί µεγάλος όγκος αχρήστων παλαιών υλικών
του Νοσοκοµείου και έχουν κατασκευασθεί νέες αποθήκες για τις
ανάγκες του Νοσοκοµείου.
ζ) 'Εχουν εκτελεσθεί οι εκσκαφές όλων των κτιριακών
συγκροτηµάτων.
η) 'Εχουν εκτελεσθεί εργασίες πασσαλώσεων των πασσαλοτοίχων
της θεµελίωσης κατά 100% καθώς και αγκυρώσεις αυτών.
θ) 'Εχουν εκτελεσθεί οι εργασίες για την κατασκευή της
στεγανολεκάνης και των σκυροδεµάτων της θεµελίωσης κατά 60%.
ι) 'Εχουν εκτελεσθεί οι εργασίες σκυροδεµάτων των υπογείων κατά
50%.
κ) 'Εχουν εκτελεσθεί οι εργασίες σκυροδέτησης πλακών ανωδοµής
κατά 3%.
3. τα χρηµατικά ποσά που απορροφήθηκαν µέχρι σήµερα είναι:
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α) 573.000.000 δρχ. (µαζί µε Φ.Π.Α.), ως, νόµιµη προκαταβολή για
την οποία κατατέθηκε εγγυητική επιστολή από πιστωτικά ιδρύµατα
λαµβανοµένων υπόψη και των αναλογούντων τόκων επί του ποσού
της προκαταβολής.
β) 449.000.000 δρχ. (µαζί µε Φ.Π.Α.) για εκτελεσθείσες εργασίες.
4. Η σύµβαση του έργου υπεγράφη στις 8-9-1997 µε
προβλεπόµενο χρόνο κατασκευής 1.000 ηµέρες δηλαδή
προβλεπόµενη ηµεροµηνία αποπεράτωσης του έργου είναι η 7-6-
2000.
Από την επιβλέπουσα Υπηρεσία έχουν γίνει οι νόµιµες ενέργειες
προς τον ανάδοχο για επίσκευση των εργασιών και σηµειώνεται
αύξηση του προσωπικού εργασίας και ταχύτερος ρυθµός
κατασκευής.

Ο Υφυπουργός
Μ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

10. Στην µε αριθµό 1535/25-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
39/12-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση.
"Απαντώντας στην µε αριθµό 1535/25-8-98 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Βασιλικής Αράπη - Καραγιάννη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η µελέτη του φωτισµού του αρχαιολογικού χώρου Σουνίου έχει ήδη
ανατεθεί και πρόκειται να παραδοθεί στις αρχές Οκτωβρίου. Θα
ακολουθήσει δηµοπράτηση του έργου.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

11. Στην µε αριθµό 1791/27-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
42/12-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση.
"Απαντώντας στην µε αριθµό 1791/27-8-98 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παναγιώτη Ψωµιάδη, σας γνωρίζουµε τα εξής;
Σχετικά µε την ολοκλήρωση των εργασιών κατασκευής του Θεάτρου
της Εταιρείας Μακεδονικών Σπουδών, που στεγάζει την κεντρική
σκηνή του ΚΘΒΕ σηµειώνονται τα εξής:
1. Το αρχικό Συµβατικό Αντικείµενο, οικονοµικού ύψους 3,2 δις δρχ.
προβλεπόταν να εκτελεσθεί σε τρεις φάσεις, µεταξύ των οποίων το
θέατρο θα παραδιδόταν για χρήση στον Οργανισµό "Θεσσαλονίκη
97" και στο Κ.Θ.Β.Ε. Οι δύο πρώτες φάσεις υλοποιήθηκαν κατα τις
Συµβατικές προβλέψεις. Η τρίτη και τελευταία φάση έπρεπε να έχει
περαιωθεί την 31-8-98.
2. Το ΥΠ.ΠΟ. ζήτησε έγκαιρα και πέτυχε την ένταξη στο ΠΕΠ
Κεντρικής Μακεδονίας της ολοκλήρωσης του 'Εργου µε
Προϋπολογισµό 2,27 δις δρχ. Η τυπική διαδικασία έγκρισης της
πίστωσης αυτής από την Επιτροπή Παρακολούθησης ΠΕΠ
Κεντρικής Μακεδονίας (στην οποία µετέχει και εκπρόσωπος της
Ε.Ε.) είναι χρονοβόρα και εκτιµάται ότι θα ολοκληρωθεί σύντοµα.
3. Μετά την οριστικοποίηση της χρηµατοδότησης θα δοθούν
οδηγίες στον Ανάδοχο για την άµεση ολοκλήρωση του έργου. Οι
σχετικές εργασίες προβλέπεται ότι θα απαιτήσουν χρονικό
διάστηµα τεσσάρων (4) µηνών.
4. ∆εδοµένου ότι η νέα χρηµατοδότηση είναι πλέον θέµα λίγου
χρόνου, έχει συµφωνηθεί µε το Κ.Θ.Β.Ε. ότι σε περίπτωση που
αυτό χρειαστεί το θέατρο για ορισµένες παραστάσεις (π.χ.
∆ΗΜΗΤΡΙΑ 98), τότε θα εξασφαλισθεί η παράδοση των
απαιτουµένων χώρων προς χρήση κατόπιν συνεννοήσεως.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

12. Στην µε αριθµό 1793/27-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
43/12-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 1793/27-8-98 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Στέλλας Αλφιέρη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Η ∆ιεύθυνση Λαϊκού Πολιτισµού, ως αρµόδια Υπηρεσία για την

προβολή και ανάδειξη της νεότερης ναυτικής και ναυπηγικής µας
παράδοσης, έχει επιδείξει ιδιαίτερο ενδιαφέρον για τη µελέτη της
ιστορίας της ξυλογλυπτικής κατά το 19ο και 20ο αιώνα
συµµετέχοντας και ενισχύοντας διεθνή προγράµµατα,
χαρακτηρίζοντας ως µνηµεία του νεότερου τεχνικού πολιτισµού
παραδοσιακά σκάφη προστατεύοντας τους χώρους όπου
ναυπηγούνται αυτά τα σκάφη και συνηγορώντας σε άλλες
Υπηρεσίες για την ένταξη των ασχολουµένων µε την κατασκευή των
ξύλινων σκαφών στα παραδοσιακά επαγγέλµατα. Η Υπηρεσία έχει
ζητήσει από την 1η ΕΝΜ να κάνει καταγραφή των ταρσανάδων της
'Υδρας και των Σπετσών και να σχηµατίσει φακέλους, για όσους
συγκεντρώνουν τα απαραίτητα στοιχεία, ώστε να χαρακτηρισθούν
ως διατηρητέοι.
2. Η Εφορία Εναλίων Αρχαιοτήτων έχει µετάσχει µε εκπρόσωπό της
στην επιτροπή για το αντίγραφο της αρχαίας Τριήρους "Ολυµπιάς"
στο πλαίσιο του "Προγράµµατος Πειραµατικής Αρχαιολογίας για την
Αθηναϊκή Τριήρη". Θα πρέπει να αναφερθούν και οι συµµετοχές της
Εφορίας Εναλίων µε εκπροσώπους σε πειραµατικά ταξίδια του
αντιγράφου του "πλοίου της Κυρήνειας", και στο πρόγραµµα
"Εξέλιξη της ξυλοναυτικής Τέχνης στην Ανατολική Μεσόγειο κατά
τον 18ο-19ο αιώνα", το οποίο υποστήριξε και οικονοµικά και από το
οποίο διατηρεί στο αρχείο της υλικό µελέτης παραστάσεων-
απεικονίσεων χαρακτηριστικών πλοίων της προαναφερόµενης
περιόδου.
Η Εφορεία Εναλίων Αρχαιοτήτων διατηρεί καλές σχέσεις µε τους
φορείς που ενδιαφέρονται µε παρόµοια θέµατα, όπως το Ινστιτούτο
Προστασίας Ναυτικής Παράδοσης, το Ναυτικό Μουσείο Μυκόνου
κλπ. 'Ολα αυτά γίνονται στο πλαίσιο των ευρύτερων επιστηµονικών
ενδιαφερόντων της Εφορείας.
3. Ο χαρακτηρισµός της ξυλοναυπηγικής δραστηριότητας ως
παραδοσιακής και διατηρητέας, όπως επίσης και η καταγραφή των
καρνάγιων και ταρσανάδων της 'Υδρας και των Σπετσών, θα
εξεταστούν από τη ∆ΙΛΑΠ.
4. Το ζήτηµα του µητρώου των ναυπηγοεπισκευαστικών
επιχειρήσεων ανήκει στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Εµπορικής
Ναυτιλίας.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

13. Στην µε αριθµό 1868/31-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4533/19-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 1868/31-8-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Απόστολο Ανδρεουλάκο,
σχετικά µε την παρεχόµενη ιατρική περίθαλψη στους
ασφαλισµένους του ΙΚΑ από τα ιατρεία Αγ. Βαρβάρας της Τοπικής
Μονάδας Υγείας ΙΚΑ Νικαίας, σας γνωρίζουµε ότι σ' αυτά
υπηρετούν από ένας γιατρός ειδικότητας γυναικολόγου,
χειρουργού, ορθοπεδικού, ψυχιάτρου, δερµατολόγου και
πνευµονολόγου, από δύο των ειδικοτήτων παιδίατρου, καρδιολόγου
και οδοντίατρου, καθώς και τέσσερις οικογενειακοί γιατροί.
Το πρόβληµα της έλλειψης οικογενειακών γιατρών των τοπικών
ιατρείων Αγ. Βαρβάρας, αντιµετωπίζεται προσωρινά και µε
παράλληλη ολιγόωρη εβδοµαδιαία απασχόληση τριών
οικογενειακών γιατρών του Υποκ/τος ΙΚΑ Νικαίας στα ιατρεία αυτά.
Οσον αφορά τις άλλες ειδικότητες, οι ασφαλισµένοι της περιοχής
εξυπηρετούνται από τους γιατρούς της Τοπικής Μονάδας Υγείας
ΙΚΑ Νικαίας, στην οποία υπηρετούν γιατροί όλων σχεδόν των
ειδικοτήτων.
Τέλος σας γνωρίζουµε ότι τα Ειδικά Υγειονοµικά Κέντρα
(Παιδοδοντικό, Ακτινολογικό, Φυσικοθεραπευτήριο κλπ.), που
στεγάζονται σε µισθωµένο κτίριο, αποτελούν πρότυπο λειτουργίας
ανάλογων κέντρων και δεν πρόκειται να µεταστεγασθούν.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"
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14. Στην µε αριθµό 2163/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1699/14-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 2163/11-9-98 ερώτηση που
κατατέθηκε στη Βουλή από το Βουλευτή κ. Μ. Κεφαλογιάννη
σχετικά µε την αύξηση των συντάξεων του ΟΓΑ και την καταβολή
εισφοράς από τους συνταξιούχους του ΟΓΑ, για παροχές
υγειονοµικής περίθαλψης, σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρ. 6 του άρθρου 12 του 2458/97
τα ποσά των συντάξεων του ΟΓΑ αναπροσαρµόζονται από 1-1-97
και εφεξής κατά το ποσοστό µεταβολής του δείκτη τιµών
καταναλωτή του έτους που αφορά την αναπροσαρµογή.
'Ετσι µε βάση τα ανωτέρω, οι συντάξεις του ΟΓΑ
αναπροσαρµόστηκαν από 1-1-98 κατά ποσοστό 3,7% και σε
περίπτωση που στο τέλος του έτους ο πληθωρισµός υπερβεί το
προβλεπόµενο ποσοστό 2,5% θα χορηγηθεί διορθωτικό ποσό που
θα καλύπτει τη διαφορά µεταξύ του 2,5% και της πραγµατικής
αύξησης του δείκτη τιµών καταναλωτή.
2. Με την παρ. 3 του άρθρου 14 του ν. 2458/97 (Α 15) ορίζεται ότι οι
συντάξεις του ειδικού λογαριασµού συνταξιοδότησης ανασφάλιστων
υπερηλίκων του ν. 1296/1982 (Α' 128), οι συντάξεις πρόσθετης
ασφάλισης του ν. 1745/1987, οι συντάξεις του ν.δ/τος 4575/1966
και οι συντάξεις σύµφωνα µε το ν. 2458/97 υπόκεινται σε
παρακράτηση 4% µηνιαίως επί του συνολικού ποσού που χορηγεί
ο Ο.Γ.Α. από 1-1-98.
Από την ίδια ηµεροµηνία χορηγείται αύξηση 4% στο ποσό των
συντάξεων του ΟΓΑ. 'Ετσι µε την ισόποση αύξηση των συντάξεων
του ΟΓΑ δεν έγινε καµία µείωση στις συντάξεις.
Εξάλλου σας γνωρίζουµε ότι όλοι οι συνταξιούχοι των
ασφαλιστικών οργανισµών καταβάλλουν εισφορά σε ποσοστό 4%
επί των συντάξεών τους για παροχές υγειονοµικής περίθαλψης.
Για λόγους ενιαίας ρύθµισης υιοθετήθηκε η διάταξη της παρ. 3 του
άρθρου 14 του ν. 2458/97 χωρίς παράλληλα να θιγούν οικονοµικά
οι συνταξιούχοι του ΟΓΑ και εποµένως δεν συντρέχει λόγος
τροποποίησής τους.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

15. Στην µε αριθµό 2193/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
181/14-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2193/14-9-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Μ. Κωστόπουλος και Μ. Αγγουράκης, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Η µελέτη και κατασκευή των πάσης φύσεως δασοτεχνικών έργων
για την προστασία, την ανάπτυξη και τη διαχείριση των δηµοσίων
δασών και δασικών εκτάσεων είναι αρµοδιότητα των περιφερειακών
∆ασικών Υπηρεσιών. Για την εκτέλεση οποιουδήποτε έργου σε
δάση και δασικές εκτάσεις, απαιτείται η σύνταξη µελέτης και η
σχετική έγκρισή της αρµοδίως από την οικεία ∆ασική Αρχή.
Η εκτέλεση των µελετών των έργων που εντάσσονται στο
πρόγραµµα έργων και εργασιών των Περιφερειακών ∆ασικών
Υπηρεσιών, γίνεται µε χρηµατοδότηση από το πρόγραµµα
∆ηµοσίων Επενδύσεων. Η χρηµατοδότηση δεν αφορά ξεχωριστά
κάθε έργο αλλά το σύνολο του ετήσιου προγράµµατος.
Οι Ο.Τ.Α. έχουν τη δυνατότητα να προτείνουν στις οικείες ∆ασικές
Υπηρεσίες την ένταξη συγκεκριµένων έργων στο πρόγραµµα έργων
και εργασιών τους. Κάθε πρόταση αξιολογείται και ιεραρχείται ως
προς τη δυνατότητα και σκοπιµότητα υλοποίησής της,
λαµβανοµένων υπόψη και των διαθεσίµων πιστώσεων.
Στην περίπτωση που κάποιος Ο.Τ.Α. εξασφαλίσει χρηµατοδότηση ή
διαθέτει δικές του πιστώσεις για την εκτέλεση δασοτεχνικών έργων,
υπάρχει η νοµική δυνατότητα για την εκτέλεση των έργων µε τη
σύναψη προγραµµατικής σύµβασης µε το Υπ. Γεωργίας. Σε κάθε
περίπτωση προαπαιτείται η συνεργασία µε την αρµόδια ∆ασική
Αρχή για τον καθορισµό της διαδικασίας που απαιτείται να
ακολουθηθεί.
Στη συγκεκριµένη περίπτωση του ∆ήµου Λυκόβρυσης, όχι µόνο δεν
τηρήθηκαν τα προαναφερθέντα αλλά επιπροσθέτως αγνοήθηκαν
και οι σχετικές συστάσεις του αρµόδιου ∆ασαρχείου Πεντέλης µε
αποτέλεσµα να υποβληθεί µήνυση, µε το από 20-8-98 πρωτόκολλο
µήνυσης, κατά των κυρίων Παπαδηµητρίου ∆ηµήτριο και Χρήστο
Σκαµνάκη, ∆ηµάρχου Λυκόβρυσης, για µπάζωµα και καθαρισµό

του δηµόσιου ∆άσους Κάσδαγλη στην περιφέρεια του ∆ήµου
Λυκόβρυσης.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

16. Στην µε αριθµό 2203/14.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
184/14.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2203/14.9.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Θ. Π. ∆αβάκης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Παραθέτουµ τα στοιχεία εισαγωγών εσπεριδοειδών για τα έτη 1995
και 1996 όπως καταγράφονται στους πίνακες της Στατιστικής
Υπηρεσίας. Σηµειώνουµε ότι τα στοιχεία του έτους 1996 δεν είναι
οριστικοποιηµένα, καθώς επίσης και τα στοιχεία του έτους 1997 τα
οποία δεν µας δόθηκαν.

Εισαγωγές έτους 1995
ΧΩΡΕΣ/
ΠΡΟΙΟΝΤΑ

Πορτοκάλια Λεµόνια Μανταρίνια

Ολλανδία 517 612 83
Ιταλία 2 5.973 258
Αγγλία 28 --- ---
∆ανία 846 --- ---
Πορτογαλία 1 --- ---
Βουλγαρία 71 27 3
Ισπανία - 1.111 23
Σερβία - 5 31
Γαλλία - 89 -
Γερµανία - 426 -
Αυστρία - 22 -

Εισαγωγές έτους 1996 (τόννοι)
ΧΩΡΕΣ/
ΠΡΟΙΟΝΤΑ

Πορτοκάλια Λεµόνια Μανταρίνια

Ολλανδία 1936 1040 51
Ιταλία 89 3950 435
Ισπανία 105 381 19
Γαλλία 177 - -
Γερµανία 48 72 21
Αγγλία 36 163 -
Αυστρία 48 67 -
Βέλγιο-Λου-
ξεµβούργο

262 69 -

Ρουµανία 19 - -
Βουλγαρία 14 6 -
Λευκορωσία 10 8 -
Σερβία 28 - -
Σκόπια 1 15 -
'Οσον αφορά την εξαγωγική πολιτική στον τοµέα των
εσπεριδοειδών αυτή καθορίζεται στα πλαίσια της Κοινής
Οργάνωσης Αγοράς στον τοµέα των οπωροκηπευτικών όπως αυτή
καθορίζεται από τον Καν. (ΕΚ) 2200/96 του Συµβουλίου. Το
Υπουργείο Γεωργίας κατέβαλε και θα καταβάλλει κάθε προσπάθεια
για την βελτίωση του συστήµατος των εξαγωγικών επιδοτήσεων
που αφορά τις εξαγωγές προς τις Τρίτες Χώρες ώστε αυτό να
αποβεί περισσότερο ευέλικτο και αποτελεσµατικό.
'Οσον αφορά τους φυτοϋγειονοµικούς ελέγχους η εισαγωγή
καρπών εσπεριδοειδών δεν επιτρέπεται στη Χώρα µας όταν
προέρχονται από τρίτες χώρες (αποφ. 7401/19-4-98 του Υπ.
Γεωργίας).
Οι ποσότητες καρπών εσπεριδοειδών που διακινούνται στη Χώρα
µας έρχονται από τα άλλα Κ.Μ. της Ε.Κ. και πρέπει να είναι
καταγωγής χωρών µελών της Ε.Κ.
'Ελεγχοι πραγµατοποιούνται στους αποθηκευτικούς χώρους και
κατά τη διακίνηση αυτών στην Χώρα για τον προσδιορισµό
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της ταυτότητος του προϊόντος.
Από τους έλεγχους που γίνονται από τις αρµόδιες υπηρεσίες του
Υπ. Γεωργίας δεν προκύπτει ότι έχουν εισαχθεί καρποί
εσπεριδοειδών από Τρίτες χώρες.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

17. Στην µε αριθµό 2214/15.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
7662/910.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2214/15.9.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Αναστάσιος Παπαληγούρας, σχετικά µε τα µέτρα που
προτίθεται να λάβει ο αρµόδιος Υπουργός για την έγκαιρη
ευαισθητοποίηση του κόσµου ως προς τους κινδύνους από την
αλόγιστη χρήση αντιβιοτικών σας γνωρίζουµε ότι:
Το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας εκτιµώντας ότι η µη ορθολογική
και ανεξέλεγκτη χρήση των ευρέως φάσµατος νεότερων
αντιβιοτικών φαρµάκων ενέχει σοβαρούς κινδύνους για τη ∆ηµόσια
Υγεία (αύξηση της συχνότητας και βαρύτητας των νοσοκοµειακών
λοιµώξεων) και ότι ο περιορισµός της χρήσης ενός αντιβιοτικού
αυξάνει το ποσοστό ευαισθήτων σ'αυτό στελεχών εξέδωσε ήδη τις
υπ' αριθ. Υ6α/13042/96/13.1.1997 και Υ6α/3080/4.6.97
επισυναπτόµενες εγκυκλίους.
Με τις ανωτέρω εγκυκλίους ενηµερώνονται τα Νοσηλευτικά
Ιδρύµατα της χώρας, οι ∆/νσεις Υγείας των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων καθώς επίσης το Υπουργείο Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, το ΙΚΑ, ο Πανελλήνιος Φαρµακευτικός
Σύλλογος και Πανελλήνιος Ιατρικός Σύλλογος για τις προϋποθέσεις
χορήγησης φαρµακευτικών ιδιοσκευασµάτων που περιέχουν
δραστικό συστατικό "κεφαλοσπορίνες τρίτης γενεάς" από του
στόµατος χορηγουµένων και "νεότερες κινολόνες" από τους
στόµατος χορηγουµένων και αυτών που προορίζονται για
οφθαλµική χρήση και ειδικότερα:
Τα ιδιοσκευάσµατα που ανήκουν στην παραπάνω κατηγορία
πρέπει να συνταγογραφούνται από το θεράποντα γιατρό, µόνο
εφόσον είναι τα µόνα πρώτης εκλογής αντιβιοτικά, βάσει
αντιβιογράµµατος που υποχρεωτικά θα επισυνάπτεται στην ιατρική
συνταγή.
Ευνόητο είναι ότι οι αρµόδιες Υπηρεσίες του Υπουργείου µας, που
ευαισθητοποιήθηκαν πολύ νωρίτερα για την αντιµετώπιση του
σοβαρού αυτού για τη ∆ηµόσια Υγεία προβλήµατος προτίθενται να
συνεργασθούν για τη δηµιουργία κεντρικού µηχανισµού στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση.

Ο Υφυπουργός
ΕΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).")
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να αναγνώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων
της Παρασκευής 4 ∆εκεµβρίου 1998:
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 2 &
3 Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 284/1.12.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου Λεβογιάννη

προς τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την
κάλυψη των κενών θέσεων προσωπικού στο γραφείο των
Ελληνικών Ταχυδροµείων στο νησί της 'Ιου.
2. Η µε αριθµό 288/1.12.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Βαρβιτσιώτη προς τον Υπουργό
Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε δηµοσιεύµατα του Τύπου
αναφερόµενα σε διάσταση απόψεων µεταξύ του Προέδρου του
∆ιοικητικού Συµβουλίου του Οργανισµού Τηλεπικοινωνιών Ελλάδος
(Ο.Τ.Ε.) και του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου.
3. Η µε αριθµό 301/2.12.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Γκατζή προς τους
Υπουργούς Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σχετικά µε τις
πρόσφατες πληµµύρες στην πόλη της Στυλίδας και στην περιοχή
της Λάρισας, την αποκατάσταση των ζηµιών κλπ.
4. Η µε αριθµό 287/1.12.98 επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Νικολάου
Κωνσταντόπουλου προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών, σχετικά µε τα προβλήµατα στη διαδικασία πώλησης
των "ΚΑΤΑΣΤΗΜΑΤΩΝ ΑΦΟΡΟΛΟΓΗΤΩΝ ΕΙ∆ΩΝ Α.Ε." κλπ.
5. Η µε αριθµό 297/2.12.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Καρατάσου προς
τους Υπουργούς Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, Περιβάλλοντος-Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την αποκατάσταση των ζηµιών που
υπέστη ο ∆ήµος Καλυβίων-Θορικού από τις πρόσφατες πληµµύρες
κλπ.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.
2&3 Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 291/2.12.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ελένης Ανουσάκη προς
τον Υπουργό Πολιτισµού, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την
αποκατάσταση της ιστορικής και πολιτιστικής αξίας της οικίας του
"ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΥ ΣΒΩΛΟΥ".
2. Η µε αριθµό 286/1.12.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλόπουλου προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σχετικά µε το
αίτηµα του Υπουργού ∆ικαιοσύνης για την κατ'εξαίρεση έγκριση,
πρόσληψη χιλίων (1.000) δικαστικών υπαλλήλων.
3. Η µε αριθµό 302/2.12.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Γκατζή προς τους
Υπουργούς Ανάπτυξης, Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την τήρηση των νοµίµων
διαδικασιών στην πώληση των Ναυπηγείων Χαλκίδας κλπ.
4. Η µε αριθµό 299/2.12.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης για επίλυση των προβληµάτων των σιτοπαραγωγών
του Νοµού Λάρισας.
5. Η µε αριθµό 295/2.12.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αράπη προς τους
Υπουργούς Ανάπτυξης, Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων προστασίας των πολιτών, κατόχων
πιστωτικών καρτών κλπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη επίκαιρη ερώτηση είναι η µε αριθµό 249/25.11.98 του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεόδωρου
Γεωργιάδη, προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε το σύστηµα
καθορισµού των ζηµιών που προκαλούνται στις γεωργικές
παραγωγές από παγετό, θεοµηνίες κλπ.
Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου σε περίληψη έχει ως εξής:
"Σας είναι γνωστό, ότι µια σοβαρή αιτία παραπόνων των αγροτών
κατά των ΕΛ.Γ.Α., είναι το όλον σύστηµα καθορισµού των ζηµιών,
που προκαλούνται στις γεωργικές παραγωγές από παγετό,
θεοµηνίες κλπ.
Ειδικότερα τα παράπονα των αγροτών αφορούν το χρόνο, το ύψος
και τον τρόπο εξατοµίκευσης των ζηµιών, καθώς επίσης το χρόνο
καταβολής των αποζηµιώσεων και το χρόνο εκδίκασης των
υποβαλλοµένων ενστάσεων.
Πιστεύω ότι το όλον σύστηµα, έτσι όπως λειτουργεί και χρονοβόρο
είναι και συνήθως άδικο σε πολλές περιπτώσεις κυρίως όσον
αφορά το ύψος των καταβαλλοµένων αποζηµιώσεων στους
αγρότες.
Πιστεύω ότι το σύστηµα µπορεί ν' αλλάξει και να καθιερωθεί νέος
τρόπος καθορισµού τους ύψους των ζηµιών και καταβολής αυτών,
βάσει των παραστατικών παράδοσης ή πώλησης των αγροτικών
προϊόντων των τριών τελευταίων ετών, πριν από το έτος που έλαβε
χώρα η ζηµιά.
Κατ' αυτόν τον τρόπο, η εξατοµίκευση των ζηµιών θα γίνεται σε
πολύ λιγότερο χρόνο, αλλά το σπουδαιότερο, θα εκλείψει η
βασικότερη αιτία παραπόνων των αγροτών, που αφορά το ύψος
των ζηµιών και κατά συνέπεια, των ποσών των αποζηµιώσεων που
καταβάλλονται στους αγρότες.
Για τους λόγους αυτούς, ερωτάσθε, εάν προτίθεσθε να
προχωρήσετε στον καθορισµό του ύψους των ζηµιών, που
προκαλούνται στις γεωργικές παραγωγές από παγετό, θεοµηνίες
κλπ., βάσει των παραστατικών παράδοσης ή πώλησης των
παραγοµένων γεωργικών προϊόντων των τριών τελευταίων ετών
προ του έτους που επήλθε κατά τα ανωτέρω η ζηµία."
Ο Υφυπουργός Γεωργίας, κ. Κωνσταντίνος Βρεττός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η υπηρεσία µου έδωσε ένα σηµείωµα, κύριε συνάδελφε, στο οποίο
περιγράφεται ότι ο τρόπος, µε τον οποίο δίνονται οι αποζηµιώσεις
σήµερα, είναι ο πλέον ενδεδειγµένος. ∆ηλαδή είναι ένας τρόπος τον
οποίο έχουν αποδεχθεί και οι υπηρεσίες και ο ΕΛ.Γ.Α. και
γενικότερα ο χώρος των αγροτών.
'Οµως, θα µου επιτρέψετε να έχω ορισµένες προσωπικές
παρατηρήσεις πάνω στην πρότασή σας.
Πρώτον, βλέπω ότι, µε βάση την πρότασή σας, κάποια πράγµατα
απλοποιούνται.
∆εύτερον, είναι γεγονός ότι, αν ακολουθήσουµε στοιχεία της
προτάσεώς σας, πιθανότατα να πληρώνουµε γρηγορότερα τους
γεωργούς που έχουν πάθει ζηµιές. Και αυτό είναι πολύ σηµαντικό.
Γιατί το Υπουργείο θέλει πραγµατικά να πληρώνει έγκαιρα.
Συνεπώς χωρίς να σας πω ότι µπορώ να την υιοθετήσω απόλυτα,
γιατί δεν ξέρω τις λεπτοµέρειές της, σας λέω ότι χαίροµαι γιατί
γίνεται αυτή η πρόταση. Και είµαστε στη διάθεσή σας και εγώ και οι
συνάδελφοί µου στο Υπουργείο Γεωργίας, για να την συζητήσουµε
από κοντά. Γιατί κανένας πρέπει να εξετάζει προτάσεις και µάλιστα
από ανθρώπους οι οποίοι, πρώτον ανήκουν στο ελληνικό
Κοινοβούλιο και δεύτερον, έχουν και γνώση των θεµάτων αυτών.
Και σας ευχαριστώ ιδιαιτέρως, γιατί τη θέτετε σήµερα ενώπιον του
ελληνικού Κοινοβουλίου.
Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο συνάδελφος κ.
Θεόδωρος Γεωργιάδης έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, είναι γνωστό ότι τα
τρία τελευταία χρόνια ο Νοµός Πέλλας έχει πληγεί από τον παγετό
στις δενδροκαλλιέργειες, ειδικότερα στην καλλιέργεια ροδακίνων,
γεγονός το οποίο είχε, όπως γίνεται αντιληπτό, επιπτώσεις στην
οικονοµία των γεωργικών οικογενειών. Αυτό επέτεινε τα παράπονα
των αγροτών για τη λειτουργία του όλου συστήµατος.
Αυτός ήταν και ο βασικότερος λόγος που κατέθεσα την επίκαιρη
ερώτηση. Γιατί ξέρετε τι συµβαίνει; Οι αγρότες έχουν να πάρουν
χρήµατα από αποζηµιώσεις.
Οι αποζηµιώσεις καταβάλλονται το γρηγορότερο οκτώ µήνες µετά
που γίνεται ο παγετός, όµως παράλληλα η Αγροτική Τράπεζα βάζει
τους τόκους, το Ταµείο Ασφάλισης των αγροτών ζητά να
πληρωθούν οι ασφαλιστικές εισφορές στους προκαθορισµένους
χρόνους, µε αποτέλεσµα οι αγρότες να βρίσκονται σε απελπιστική
κατάσταση.
Πριν από µερικούς µήνες µας είχε µοιράσει ο τότε Υπουργός ένα
φυλλάδιο, στο οποίο προβλέπονταν η αλλαγή του Κανονισµού των
Ελληνικών Γεωργικών Ασφαλίσεων. ∆εν προχώρησε η υπόθεση,
απλώς η εισφορά των αγροτών προς τις Ελληνικές Γεωργικές
Ασφαλίσεις από 2% έγινε 3% και καταργήθηκε η διάκριση των
σταδίων ανθοφορίας και καρπιδίου σε ένα στάδιο που ήταν και αυτό
µία από τις βασικές αιτίες παραπόνων των παραγωγών. Ωστόσο
όµως επί της ουσίας δεν είχαµε αλλαγή, διότι εξακολουθούν οι
εκτιµήσεις να γίνονται πολύ αργά, εξακολουθούν οι ενστάσεις να
εκδικάζονται πολύ αργά.
Ξέρετε, κύριε Υφυπουργέ, τι µας λένε οι παραγωγοί, όταν γυρνάµε
στα χωριά; Μας λένε ότι οι γεωπόνοι των ΕΛΓΑ δεν θέλουν να
αλλάξει το σύστηµα. Και δεν θέλουν να αλλάξει, γιατί από τον τρόπο
που λειτουργεί το σύστηµα, έχουν πρόσθετο εισόδηµα. 'Οταν βγουν
στην ύπαιθρο να κάνουν τις εκτιµήσεις πληρώνονται. Λένε οι
παραγωγοί "µας βάζουν σκόπιµα χαµηλές εκτιµήσεις ζηµιών, µε
αποτέλεσµα να ξαναβγαίνουν και να παίρνουν χρήµατα".
Εάν αλλάξει το σύστηµα και οι χρηµατισµοί θα πάψουν -γιατί εγώ
σαν ∆ήµαρχος έζησα προσωπικά περίπτωση χρηµατισµού
γεωπόνου που βγήκε να κάνει εκτιµήσεις και έφαγε εννέα µήνες
φυλακή από το δικαστήριο- αλλά και θα πιάσουµε το ΦΠΑ στο 40%
περίπου της γεωργικής παραγωγής, που διαφεύγει. Βέβαια θα
συντοµευθεί ο χρόνος εκτίµησης των ζηµιών, θα καταβάλλονται
πολύ πιο γρήγορα τα χρήµατα και νοµίζω ότι µία από τις βασικές
αιτίες παραπόνων των παραγωγών θα εκλείψει.
Πρέπει να δούµε και τα καθηµερινά προβλήµατα των παραγωγών.
Νοµίζω ότι θα πρέπει να µελετήσετε το θέµα. Είναι δυνατόν να
εφαρµοστεί. Είναι πολύ απλό. Είχε ένας δέκα στρέµµατα και έπαθε
ζηµιά το '98. Θα προσκοµίσει τα παραστατικά, τι έβγαλε το '95, το
'96 και το '97 κι έτσι αντικειµενικά θα καθοριστεί το ποσοστό της
ζηµίας, για να εκλείψει µία βασική αιτία καθυστερήσεων και να
πεισθούν οι παραγωγοί ότι πράγµατι η Κυβέρνηση αυτή
ενδιαφέρεται για τους αγρότες.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
Γεωργίας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
συνάδελφε, οι καταγγελίες τις οποίες κάνατε είναι σοβαρές και δεν
έχω κανένα λόγο να µην αποδεχθώ ότι κάτι τέτοιο γίνεται, όχι σε
µεγάλη έκταση -δεν το πιστεύω ασφαλώς- αλλά σε κάποιες
µεµονωµένες περιπτώσεις.
Συνεπώς θα ήθελα και σ' αυτό το σηµείο να έχουµε µία ιδιαίτερη
συζήτηση, να δούµε, αν µπορούµε το φαινόµενο αυτό να το
περιορίσουµε.
∆εύτερον, καταλαβαίνω ότι εσείς στηρίζετε την πρότασή σας σε
εκτίµηση στατιστικών στοιχείων των τριών τελευταίων ετών, η οποία
θα µας δίνει περίπου το µέγεθος της ζηµιάς, ώστε να µην
αναγκαζόµαστε να έχουµε καθυστέρηση από την επίσκεψη των
γεωπόνων, από ενστάσεις κλπ. Είναι, όπως σας
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είπα και προηγουµένως, µία λογική πρόταση. Εκείνο το οποίο
πρέπει να εξετάσει κανείς είναι, κατά πόσο είναι αποδεκτή και από
το ελεγκτικό σύστηµα, το οποίο λειτουργεί µέσω των κανονισµών
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και βέβαια και µέσα από την
πραγµατικότητα, η οποία αντιµετωπίζεται από το Υπουργείο
Γεωργίας.
Θα παρακαλούσα να έχουµε µία συνάντηση στο Υπουργείο, ώστε
να εξειδικεύσουµε την πρόταση αυτή και ειλικρινά θα χαρούµε όλοι
µας, εάν κάνουµε κάτι που να βελτιώνει την κατάσταση της
πληρωµής των αποζηµιώσεων στον 'Ελληνα παραγωγό.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, ζητώ
τη συναίνεσή σας, να προτάξουµε την επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του συναδέλφου κ. Παπαφιλίππου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς θα συζητηθεί η
υπ' αριθµ. 263/27.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαου Παπαφιλίππου προς τον Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε την
καθυστέρηση χορήγησης της σύνταξης στους εξερχόµενους από το
Επικουρικό Ταµείο Εργατοϋπαλλήλων Μετάλλου (ΕΤΕΜ).
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
"Ο Νοµός Κοζάνης και ιδιαίτερα η περιοχή Κοζάνης - Πτολεµαϊδας,
αποτελεί βασικό βιοµηχανικό κέντρο της χώρας, όπου πολλοί
εργάζονται στην επεξεργασία του µετάλλου."
EYAΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε
Πρόεδρε, γιατί δεν ζητάτε τη συναίνεσή µας; ∆εν έχουµε σειρά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
σειρά, αλλά δεν είναι εδώ ο κ. Φούσας...
Κύριε Υπουργέ, µόλις µπήκε µέσα ο κ. Φούσας.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το πρωί ειδοποιήθηκα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Εγώ
θα απαντούσα και εν απουσία του κ. Φούσα και ας έπαιρνε τα
Πρακτικά να τα διαβάσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τώρα έχω διαβάσει τη
µισή ερώτηση, κύριε Υπουργέ. ∆είξτε λίγη κατανόηση.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Μας
κουβαλάτε κάθε µέρα εδώ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεχίζω την ανάγνωση
της επίκαιρης ερώτησης.
"Οι εργατοτεχνίτες αυτοί είναι ασφαλισµένοι στο Επικουρικό Ταµείο
Εργατοϋπαλλήλων Μετάλλου (ΕΤΕΜ) πληρώνοντας σηµαντικά
ποσά για την ασφάλισή τους.
Η απαράδεκτη συµπεριφορά του ταµείου αυτού µε τις
αδικαιολόγητες καθυστερήσεις πολλών ετών (έξι και πλέον) στην
απόδοση της σύνταξης, προκαλεί όχι µόνο την έντονη και διαρκή
διαµαρτυρία των δικαιούχων, αλλά και διενέξεις αυτών µε τους
υπαλλήλος του ΕΤΕΜ.
Σηµειώνεται ότι πολλοί εκ των δικαιούχων υποβάλλονται σε
σηµαντικές δαπάνες για να φθάσουν στον Πειραιά χωρίς να
µπορέσουν να λύσουν το πρόβληµά τους.
Πρόσφατο δηµοσίευµα που υποβάλλεται συνηµµένα, δηµιούργησε
έξαρση των διαµαρτυριών αυτών στο Νοµό Κοζάνης.
Για τους λόγους αυτούς ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Τι προτίθεται να κάνει για να δώσει λύση στην αγωνία και
ταλαιπωρία που υφίστανται οι ενδιαφερόµενοι συµπολίτες µας."
Ο κ. Ιωαννίδης έχει το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε συνάδελφε, όπως όλοι ξέρουµε, το ΕΤΕΜ
είναι εδώ και χρόνια ένα προβληµατικό ταµείο από κάθε άποψη.
Πολλές φορές προσπάθησα και εγώ στο παρελθόν, όταν είχα πάλι
την ευθύνη αυτού του χώρου -αλλά και άλλοι προκάτοχοί µου και
άλλοι µετά από µένα- να αντιληφθούν ότι αυτό το επικουρικό ταµείο
για οικονοµικούς λόγους, αλλά και διότι δεν είχε τη δυνατότητα να
εξυπηρετήσει τους ασφαλισµένους του, έπρεπε να συγχωνευθεί µε

το ΙΚΑ. Βεβαίως, είναι γνωστό ότι σε πολλές περιπτώσεις φθάνει τα
πέντε και έξι χρόνια για να απονείµει την οριστική σύνταξη, όχι την
προσωρινή, όχι το βοήθηµα που παίρνουν.
Αλλά δεν έγινε κατορθωτό να λυθεί αυτό το πρόβληµα, διότι
δοκιµάσαµε ακόµη και µε τον εµπλουτισµό του µε άλλους
υπαλλήλους, είτε αποσπασµένους είτε µετατασσοµένους, αλλά και
µε προσλήψεις στο παρελθόν.
Είναι ένας µηχανισµός ο οποίος ήταν αδύνατον να ανταποκριθεί
στις υποχρεώσεις του. Γι' αυτό και στο σχέδιο νόµου που
συζητούµε τώρα στην αρµόδια επιτροπή, όπως ξέρετε -γιατί
συµµετέχετε και εσείς στην αρµόδια επιτροπή- προβλέπεται η
συγχώνευση του ΕΤΕΜ στο ΙΚΑ ΤΕΑΜ.
Προβλέπεται παράλληλα η συγκρότηση ιδίου υποκαταστήµατος του
ΙΚΑ στον Πειραιά, ειδικού, δηλαδή, υποκαταστήµατος, για να
µπορέσει να προχωρήσει αυτήν την υπόθεση των χιλιάδων
αιτήσεων που εκκρεµούν για συνταξιοδότηση µε τον καλύτερο και
ταχύτερο δυνατόν τρόπο. ∆ηλαδή, δηµιουργείται ένα ολόκληρο
υποκατάστηµα στον Πειραιά από το ΙΚΑ προκειµένου οι χιλιάδες
εκκρεµείς αιτήσεις να εξετασθούν το ταχύτερο για να αντιµετωπισθεί
το πρόβληµα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υφυπουργού)
Κάτι άλλο που θέλω να σας αναφέρω θα σας το πω στη
δευτερολογία µου, για να µην πάρω άλλο χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαφιλίππου έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Υπουργέ, µπορεί να δεχθεί
κανείς ότι αυτό το ταµείο έχει προβλήµατα. 'Οµως, εδώ υπάρχει
σηµαντικότατη και ουσιαστική παράλειψη της Κυβέρνησης. Τους
εγκαταλείψατε τελείως. Το Σώµα Επιθεωρητών και Ελεγκτών
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης που πήγε εκεί, διαπίστωσε ότι οι υπάλληλοι
δεν πήγαιναν στη δουλειά τους. ∆ηλαδή, τα αφήσατε και
διαλύθηκαν στην κυριολεξία όλα; Αυτά είναι πολύ σοβαρά
πράγµατα.
Ο κόσµος αγανακτά. Και σας αναφέρω στην επίκαιρη ερώτηση ότι
πάρα πολύς κόσµος που εργάζεται εκεί στην επεξεργασία των
µετάλλων, λόγω της βιοµηχανικής περιοχής του Νοµού Κοζάνης,
αναγκάζεται να φεύγει από την Κοζάνη, από την Πτολεµαϊδα και να
έρχεται στον Πειραιά χάνοντας µέρες χωρίς να βρει άκρη, διότι δεν
βρίσκει τους υπαλλήλους. 'Αλλος λείπει σήµερα, άλλος λείπει αύριο
και κανείς δεν µπορεί να δώσει κάποια απάντηση.
Συνεπώς επιµένω ότι εδώ δεν δείξατε ούτε το ελάχιστον
ενδιαφέρον. Είναι δείγµα του τρόπου λειτουργίας του δηµοσίου, του
τρόπου λειτουργίας αν θέλετε, του αρµοδίου Υπουργείου το οποίο
επιβλέπει.
Τα εγκαλείψατε στην κυριολεξία, κύριε Υπουργέ. Αυτό δεν το λέω
εγώ. Το λέει το Σώµα των αρµοδίων Επιθεωρητών και Ελεγκτών
∆ηµοσίων Υπηρεσιών που πήγε σ' αυτό το ασφαλιστικό ταµείο
κατόπιν εντολής του αρµοδίου Υπουργού κ. Παπαδόπουλου. Σ'
αυτό αναφέρεται το πόρισµα. Μα, είναι τροµερά πράγµατα αυτά. Τι
να πει ο ασφαλισµένος διαβάζοντας αυτά;
∆έκα χιλιάδες αιτήσεις για συνταξιοδότηση εκκρεµούν. ∆εν είναι µία
ή πέντε αλλά δέκα χιλιάδες.
Γιατί δεν σπεύσατε για κάποια λύση γρηγορότερα; Γιατί δεν
σπεύσατε να τους πιέσετε να δίνουν κάποιες απαντήσεις, να
ηρεµούσατε τον κόσµο για να περιµένει κάποια παρέµβαση
ουσιαστική της Κυβέρνησης; ∆εν το πράξατε, κύριε Υπουργέ, και
γι'αυτό υπάρχει αυτή η αναστάτωση. Και δεν ξέρουµε και εµείς τι να
απαντήσουµε στον κόσµο. Τι απαντάει κανείς σε αυτόν που λέει
"παιδεύοµαι επί έξι και επτά χρόνια και δεν µπορώ να πάρω τη
σύνταξη;". Υπάρχει καµία απάντηση που µπορεί να δώσει κανείς
και µάλιστα όταν διαβάζει και αυτά που δηµοσιεύονται στον Τύπο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε συνάδελφε, η απάντηση που µπορώ να σας
δώσω είναι ότι επί χρόνια προσπαθήσαµε να πείσουµε τους
ενδιαφερόµενους, τους ασφαλισµένους και τους συντα-
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ξιούχους του ταµείου αυτού που ας σηµειωθεί έδινε και δίνει υψηλές
σε σχέση µε τους άλλους επικουρικές συντάξεις χωρίς να έχει την
αντίστοιχη οικονοµική δυνατότητα. Βέβαια εδώ και πέντε χρόνια δεν
αυξάνονται ετησίως οι συντάξεις. Προσπαθούσαµε να τους
πείσουµε ότι δεν µπορεί να επιβιώσει αυτό το ταµείο και ότι δεν
είναι δυνατόν µε τη δοµή που έχει να ανταποκριθεί στις
υποχρεώσεις του, όπως το είπατε και εσείς προηγουµένως. ∆εν το
εδέχοντο.
Τώρα, επιτέλους η Κυβέρνηση κάνει αυτό το βήµα που δεν το έκανε
ούτε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας όταν κυβερνούσε -γιατί η
κατάσταση ήταν η ίδια- ούτε η προηγούµενη του ΠΑΣΟΚ ούτε η
επόµενη του ΠΑΣΟΚ. Τώρα, όµως, επειδή φαίνεται ότι το χώνεψαν
και οι ίδιοι ότι δεν µπορεί να υπάρξει άλλη λύση, το Ταµείο
Μετάλλου συγχωνεύεται στο ΙΚΑ, δηµιουργείται ένα ειδικό
υποκατάστηµα του ΙΚΑ στον Πειραιά για να αντιµετωπίσει όλες
αυτές τις περιπτώσεις.
Να προσθέσω και το εξής, γιατί αυτό πρέπει να το καταλάβουµε
όλοι µας. ∆εν υπάρχουν µαγικές λύσεις όταν υπάρχουν τόσες
συσσωρευµένες αιτήσεις, διότι η απονοµή µιας συντάξεως είναι
εξατοµικευµένη διοικητική πράξη. Πρέπει κάποιος άνθρωπος και όχι
µηχανή να ασχοληθεί µε την απίστευτη ποικιλία των περιπτώσεων
για τη σωστή απονοµή µιας σύνταξης.
Αυτό δεν µπορούσε να γίνει στα πλαίσια του ΕΤΕΜ. Τώρα
πιστεύουµε ότι θα γίνει στα πλαίσια της νέας ρύθµισης. Και σας
παρακαλώ όταν θα πάµε στην επιτροπή να την ψηφίσετε και εσείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Επανερχόµαστε στις
επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Θα συζητηθεί η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 281/30-11-98
του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντωνίου Φούσα προς τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε τη διαδικασία χορήγησης δελτίου
ποινικού µητρώου σε αλλοδαπούς.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Μεταξύ των πολλών προβληµάτων, κατά τα τελευταία χρόνια στο
χώρο της ∆ικαιοσύνης, είναι και ο τρόπος και η διαδικασία
χορήγησης του δελτίου ποινικού µητρώου σε αλλοδαπούς,
προκειµένου να δοθεί η γνωστή "πράσινη κάρτα". Εξάλλου,
ιδιαίτερα ανησυχητική είναι η λαβούσα χώρα τελευταία δηµοσιότητα
για το θέµα αυτό, και ακόµη περισσότερο ανησυχητικό και τεράστιες
είναι οι ευθύνες για τις ασκηθείσες τις ηµέρες αυτές ποινικές διώξεις
ως προς τον τρόπο χορήγησης της "πράσινης κάρτας" από
διάφορα διαπλεκόµενα πρόσωπα και τη λήψη του ποινικού
µητρώου.
Εξάλλου, κατέστη γνωστό, ότι για να λάβει σήµερα ποινικό µητρώο
ένας αλλοδαπός θα πρέπει να παρέλθει πολύς χρόνος και συνήθως
δύο έτη, και για το λόγο αυτό καταφεύγουν σε "παρένθετα"
πρόσωπα, "αµείβοντάς τα πλουσιοπάροχα".
Επίσης, θα πρέπει να επισηµανθεί, ότι δυστυχώς δεν υπάρχει στην
Υπηρεσία του Ποινικού Μητρώου µηχανογραφικό σύστηµα, µε
αποτέλεσµα να είναι ιδιαίτερα επισφαλή τα υπάρχοντα στοιχεία,
αφού χρησιµοποιείται ακόµη το πανάρχαιο σύστηµα των βιβλίων,
και οι εκεί εργαζόµενοι ταλανίζονται αδίκως, ενώ δεν
εξυπηρετούνται και οι ενδιαφερόµενοι. Τέλος, είναι αναγκαίο να
υπογραµµισθεί και να τονισθεί ότι τα χορηγούµενα σήµερα ποινικά
µητρώα στους αλλοδαπούς, δεν αναφέρουν τυχόν εγκλήµατα στη
χώρα του κάθε αλλοδαπού, αλλά ούτε και ο εδώ τρόπος ζωής τους
και η τυχόν εγκληµατικότητα δεν είναι δυνατόν µε ασφάλεια να
ελεγχθεί.
Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο κύριος Υπουργός ∆ικαιοσύνης:
1. Εάν είναι γνώστης της παραπάνω απαράδεκτης και επικίνδυνης
καταστάσεως για το θέµα της χορήγησης του ποινικού µητρώου
στους αλλοδαπούς;
2. Κατά ποιο τρόπο και πότε στοχεύει να αντιµετωπίσει την
παραπάνω κατάσταση, διότι η χορήγηση, όπως γίνεται σήµερα, του
ποινικού µητρώου στους αλλοδαπούς και µάλιστα µετά από
καθυστέρηση δύο περίπου ετών, όχι µόνο δεν τιµά την χώρα µας,

αλλά συµβάλλει στην περαιτέρω αύξηση της εγκληµατικότητας".
Ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Γιαννόπουλος έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε
Πρόεδρε, θα παρακαλέσω το χρόνο της δευτερολογίας να τον
καταναλώσω τώρα για να δώσω µία γενική απάντηση γιατί δεν
πρόκειται και δεν µπορώ να απαντήσω στα παράπονα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Είµαστε σύµφωνοι.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Το
Τµήµα Ποινικού Μητρώου της ∆ιεύθυνσης Ποινικού Μητρώου και
Απονοµής Χάριτος του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης είναι η µοναδική
υπηρεσία σε όλη τη χώρα η οποία είναι επιφορτισµένη µε την
έκδοση των πιστοποιητικών ποινικού µητρώου προσώπων που
έχουν γεννηθεί στην αλλοδαπή ή που είναι αγνώστου διαµονής ή
αγνώστου τόπου γεννήσεως. 'Ετσι µε την εµπλοκή, βάσει των
π.δ/τών 358/97 και 359/97, του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης στο
πρόγραµµα νοµιµοποίησης των διαβιούντων στη χώρα
εκατοντάδων χιλιάδων λαθροµεταναστών δια της χορηγήσεως
σ'αυτούς των αναγκαίων πιστοποιητικών ποινικού µητρώου, όπως
προβλέπεται από τα ανωτέρω διατάγµατα, το τµήµα επιβαρύνθηκε
µε δυσβάστακτο φόρτο εργασίας, ο οποίος παρά τις τεράστιες
προσπάθειες που έγιναν προς την πλευρά ενίσχυσης του
προσωπικού, η οποία ενίσχυση έφθασε µέχρι τριπλασιασµού και
πλέον των υπηρετούντων υπαλλήλων, δεν κατέστη δυνατόν να
αντιµετωπισθεί περισσότερο αποτελεσµατικά µε βάση τα υπό των
προαναφερθέντων προεδρικών διαταγµάτων και των προς
τροποποίηση τούτων 241/98 και 242/98 π.δ. του Υπουργείου
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, καθορισθέντα χρονικά
πλαίσια, ήτοι µέχρι 31-12-98.
Είναι γεγονός ότι το αρχείο του Τµήµατος Ποινικού Μητρώου του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης από το οποίο αντλούνται πληροφορίες για
την ποινική κατάσταση των προαναφερθέντων προσώπων, τηρείται
µε βάση το χειρογραφικό σύστηµα και δεν είναι µηχανοργανωµένο,
παρά τις αλλεπάλληλες προσπάθειες που έγιναν για το σκοπό
αυτό. Η πρώτη προσπάθεια έγινε τον Ιούνιο του 1993, όταν µε
απόφαση του τότε Υπουργού ∆ικαιοσύνης προκηρύχθηκε διεθνής
ανοικτός διαγωνισµός για την προµήθεια, παράδοση, εγκατάσταση,
έναρξη λειτουργίας και παροχή συναφών υπηρεσιών υποστήριξης
ολοκληρωµένου συστήµατος τηλεµατικής -µιλάµε για Ιούνιο του
1993 που ήταν τότε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας- για τη
δηµιουργία κέντρου ενηµέρωσης για τα ναρκωτικά και τη
µηχανοργάνωση του Ποινικού Μητρώου και της ροής της ποινικής
διαδικασίας και την ειαγωγή ιστορικών αρχείων του Ποινικού
Μητρώου των ∆ικαστικών Υπηρεσιών του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης.
Η προσπάθεια αυτή δεν τελεσφόρισε ύστερα και από απόφαση του
τότε Υπουργού Προεδρίας (Σεπτέµβριος '95) περί επανεξετάσεως
όλων των έργων του δηµοσίου τοµέα.
Το 1994 το έργο επαναπροκηρύχθηκε υπό την εποπτεία του
Υπουργείου Προεδρίας, αλλά και πάλι µαταιώθηκε η σχετική
προσπάθεια κατόπιν των ενστάσεων που υπεβλήθησαν.
Το έργο εν συνεχεία εντάχθηκε στο πακέτο Delors II,και µετεφέρθη
από το Υπουργείο προεδρίας στο επιχειρησιακό πρόγραµµα
"ΚΛΕΙΣΘΕΝΗΣ" αλλά, λόγω διαφόρων προβληµάτων και
καθυστερήσεων που προέκυψαν η ένταξή του απερρίφθη από τη
συντονιστική επιτροπή του προγράµµατος "ΚΛΕΙΣΘΕΝΗΣ".'Ενας
από τους λόγους αποκλεισµού του έργου ήταν ότι τα έργα
εκσυγχρονισµού που προτείνονται από το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης
δεν αφορούσαν "παραγωγικό" Υπουργείο.
Πρόσφατα  η  ∆ιεύθυνση  Πληροφορικής  του  Υπουργείου
∆ικαιοσύνης  ενέταξε  τη  µηχανογράφηση  όλων  των  Ποινικών
Μητρώων  της  Ελλάδας  ήτοι  Εισαγγελιών  και  Κεντρικής
Υπηρεσίας,  στο  πακέτο  SANTER  (2000-2006).  Με  το  έγγραφο
δε  υπ'  αριθµ.  93980/5.6.98  του  Υπουργού  ∆ικαιοσύνης  προς
τον  Υπουργό  Εσωτερικών,  ∆ηµόσιας  ∆ιοίκησης  και
Αποκέντρωσης,  στο  οποίο  καταγράφεται  όλη  η  προσπάθεια
µηχανοργάνωσης  που  προαναφέρθηκε,  ζητήθηκε  η  άµεση
παρέµβαση  αυτού  προκειµένου  να  χρηµατοδοτηθεί  σε  πρώτη
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φάση η µηχανογράφηση του Ποινικού Μητρώου της Κεντρικής
Υπηρεσίας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης προϋπολογισµού ενός
δισεκατοµµυρίου διακοσίων εκατοµµυρίων δραχµών,
περιλαµβανοµένου και ΦΠΑ.
2. Είναι γεγονός ότι στα χορηγούµενα από το Υπουργείο
∆ικαιοσύνης πιστοποιητικά ποινικού µητρώου δεν καταγράφεται η
τυχόν εγκληµατική δραστηριότητα του ατόµου στη χώρα γέννησής
του, αλλά µόνο στη χώρα µας και τούτο διότι η ανταλλαγή
πληροφοριών αυτής της φύσεως προϋποθέτει ύπαρξη σχετικής
διακρατικής σύµβασης αφ'ενός, αφ' ετέρου τεράστιο χρονικό
διάστηµα για τη διακίνηση της σχετικής αλληλογραφιας.
3. Τέλος, όσον αφορά στον τρόπο χορήγησης της "πράσινης
κάρτας" και την εµπλοκή σ' αυτήν τη διαδικασία διαφόρων
προσώπων γνωρίζουµε ότι η διαδικασία για τη χορήγηση της
άδειας παραµονής και εργασίας των αλλοδαπών στη χώρα µας
(πράσινη κάρτα) τελεί υπό την εποπτεία του Υπουργείου Εργασίας
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων δια των κατά τόπους γραφείων του
ΟΑΕ∆.
∆ει δη χρηµάτων και άνευ αυτών ουδέν εστί γεννέσθαι µέχρι
σήµερα κύριε Φούσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Φούσα.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Από την απάντηση του αξιοτίµου κ.
Υπουργού της ∆ικαιοσύνης τρία σηµεία µπορεί κανείς να
υπογραµµίσει.Το πρώτο ότι πράγµατι υπήρξε µία υπηρεσιακή
απάντηση την οποία και αναγνώσατε αλλά επιτρέψτε µου να πω ότι
αποτελεί και µια υπεκφυγή, όχι δική σας, αλλά των υπηρεσιών σας
για το µεγάλο υπό συζήτηση πρόβληµα.
Το δεύτερο το οποίο θέλω να παρατηρήσω είναι αυτό που είπατε
ότι δεν µπορείτε ειδικότερα να απαντήσετε στην ερώτηση,
προφανώς λόγω των δεδοµένων πολλών προβληµάτων όπως και
εσείς αναγνώσατε τα οποία υπάρχουν στην Υπηρεσία αυτή.
Τρίτον, πράγµατι, δεν είναι µηχανογραφηµένη η Υπηρεσία αυτή,
παρά το ότι ξεκίνησε να γίνει από το 1993 επί υπουργίας κ. 'Αννας
Ψαρούδα - Μπενάκη, πέρασαν πέντε χρόνια και απ' ό,τι φαίνεται θα
περάσουν και άλλα πέντε και δεν θα έχουµε µηχανογράφηση. Και
δεν το υπογραµµίζω απλώς αλλά είναι πολύ µεγάλο το πρόβληµα.
Και είναι µεγάλο γιατί µε τα ποινικά µητρώα καταγράφεται και
προσδιορίζεται η εγκληµατικότητα του εκάστοτε εδώ αλλοδαπού
στα πλαίσια βέβαια του δυνατού.
Από τη στιγµή που ο ίδιος ο Υπουργός ανακοινώνει στην Ολοµέλεια
της Βουλής δια του εγγράφου που ανέγνωσε, ότι πράγµατι δεν
αναφέρεται η εγκληµατικότητα οποιουδήποτε έρχεται από το
Εξωτερικό -και είναι γνωστό ότι από κάποιες χώρες συνήθως
εκείνοι που έχουν βεβαρυµένο ποινικό µητρώο έρχονται στην
Ελλάδα- αντιλαµβάνεστε πόσο µεγάλο είναι το πρόβληµα αυτό!
Θα έλεγα ότι είναι επικίνδυνα µεγάλο! Και δεν µου δώσατε µία σαφή
απάντηση. Υποθέτω πως το ερευνήσατε. Αν δεν το ερευνήσατε, να
το ερευνήσετε για να δοθεί µία εξήγηση. Ασφαλώς έχει επιληφθεί
για το θέµα η ∆ικαιοσύνη. Αν το γνωρίζετε, σας παρακαλώ θα
ήθελα να είχα µία απάντηση, πώς βρέθηκαν εκατόν τριάντα
αντίγραφα ποινικών µητρώων σε ένα ιδιωτικό γραφείο ενός
απόστρατου αξιωµατικού. Τι συµβαίνει στην περίπτωση αυτή και
πώς είχε τη δυνατότητα εκείνος µε τον τρόπο που είχε επιλέξει και
είχε διεισδύσει και έγκαιρα να έχει αυτά τα ποινικά µητρώα µάλιστα
και εκατόν τριάντα. Ασφαλώς το σύστηµα αυτό είναι επικίνδυνο και
απογοητεύει τους πάντες.
'Οσον αφορά το θέµα της πράσινης κάρτας, είναι πολύ σοβαρό,
αλλά πρώτη προϋπόθεση για την κάρτα αυτή είναι το ποινικό
µητρώο. 'Οταν, λοιπόν, δεν έχουµε το ποινικό µητρώο και την
ποινική κατάσταση του αλλοδαπού στο Εξωτερικό, όταν και εδώ
στην Ελλάδα επίσης δεν έχουµε την ποινική του κατάσταση γιατί
είναι δύσκολο να την ελέγξουµε, διερωτώµαι τι νόηµα έχει το
ποινικό µητρώο για την πράσινη κάρτα και πόσοι µεγάλοι κίνδυνοι
εγκυµονούν για την πατρίδα µας µε το σύστηµα αυτό που έχει
καθιερωθεί και µε τα προβλήµατα που εσείς ο ίδιος είπατε ότι
υπάρχουν στο τµήµα αυτό!
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε
Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Γιατί
έβαλε ένα νέο θέµα ο κύριος συνάδελφος! 'Εβαλε το θέµα του πώς
βρέθηκαν τα ποινικά µητρώα σε κάποιον αστυνόµο. Μέσα
αναφέρεται αυτό;
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Το αναφέρουµε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης):
Πράγµατι, κάποια εξαίρεση παρατηρήθηκε εκεί να τηρείται για
ορισµένα πρόσωπα, ιδιαίτερα για δικηγόρους και µειονεκτούντα
πρόσωπα. Κάποιοι, λοιπόν, την εκµεταλλεύθηκαν αυτήν την
ευκαιρία.
Είχα και εγώ αντιµετωπίσει µία συνάδελφο, η οποία είχε φέρει καµιά
διακοσαριά, γιατί νόµιζε έτσι ότι ασκεί το λειτούργηµα του
δικηγόρου, όχι ότι ασκεί το λειτούργηµα του µεσάζοντα. Είχαν,
λοιπόν, δοθεί κάποτε κάτι τέτοια, αλλά τα κόψαµε. 'Εχουµε τις
καταστάσεις και έχουµε τα πρόσωπα τα οποία τα πήραν. Κάποιος
δε, έκανε και κάποιες πλαστογραφίες και εγώ ο ίδιος έστειλα τον
ιδιαίτερο γραµµατέα µου στον κ. Κολιοκώστα και ασκήθηκε ποινική
δίωξη εναντίον του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
συνεχίζουµε µε τις επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Πρώτη επίκαιρη ερώτηση είναι η µε αριθµό 254/26.11.98 του
Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη
Σγουρίδη προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών,
σχετικά µε την αποπεράτωση του κτιρίου στην Ξάνθη για τη
στέγαση των δηµόσιων υπηρεσιών.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παναγιώτη Σγουρίδη σε περίληψη έχει
ως εξής:
"Από το 1995 αγοράστηκε στην Ξάνθη από το ελληνικό δηµόσιο
ηµιτελές πενταόροφο κτίριο για να στεγάσει τις Α' και Β' ∆.Ο.Υ,
καθώς και τη χηµική υπηρεσία του νοµού. Η τελευταία στεγάζεται σε
µικρό κτίριο ενός οικοπέδου, στο οποίο από το 1996 η Ιερά
Μητρόπολη Ξάνθης ζητά να ανεγείρει τον Ιερό Ναό του Αγίου
Ελευθερίου.
Με το πρόσχηµα του συντονισµού για τη µελέτη της διαµόρφωσης
του κτιρίου µεταξύ της Υπηρεσίας του Γενικού Χηµείου του
Κράτους, του Υπουργείου Οικονοµικών και της εποπτευόµενης από
το ίδιο Υπουργείο, Κτηµατικής Εταιρείας ∆ηµοσίου (Κ.Ε.∆), καθώς
και για την εξασφάλιση της ροής υπαρχόντων πόρων από δύο
πηγές, αθετήθηκαν έγγραφες υποσχέσεις και του Υφυπουργού
Οικονοµικών, αλλά και της Υπηρεσίας Κ.Ε.∆.
Επειδή αυτό το "γεφύρι της 'Αρτας" δεν µπορεί να συνεχίσει άλλο,
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
-Πότε θα δηµοπρατηθεί το έργο αυτό
-Με ποιο σύστηµα δηµοπράτησης
-Με ποιο προϋπολογισµό
-Με ποιο χρονοδιάγραµµα αποπεράτωσης,
ώστε να γλιτώσει το δηµόσιο ενοίκια και να αξιοποιήσει την
περιουσία του."
Ο κ. ∆ρυς έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
θέλω να ευχαριστήσω το συνάδελφο και Αντιπρόεδρο της Βουλής,
κ. Σγουρίδη, για την ερώτηση αυτή και θέλω να του δώσω µία
απάντηση που πιστεύω ότι θα τον ικανοποιήσει.
'Οπως γνωρίζετε το Ελληνικό ∆ηµόσιο αγόρασε το κτίριο
"Μανούση" στην Ξάνθη, προκειµένου να στεγάσει εκεί την Α'
∆.Ο.Υ., τη Β' ∆.Ο.Υ, τη Χηµική Υπηρεσία, καθώς και τις Υπηρεσίες
Περιφερειακής ∆ιοίκησης του Νοµού Ξάνθης.
Το ∆εκέµβριο του 1987, µετά την αγορά του κτιρίου, η Κτηµατική
Εταιρεία του ∆ηµοσίου προσπάθησε να εξασφαλίσει την αναγκαία
χρηµατοδότηση για την ανακατασκευή του κτιρίου αυτού. 'Ετσι, το
Μάιο του 1998, διατέθησαν τριακόσια τριάντα πέντε εκατοµµύρια
(335.000.000) δραχµές για τη στέγαση των υπηρεσιών, που σας
ανέφερα.
Παράλληλα, µε έγγραφό της, η Κτηµατική Εταιρεία του ∆ηµοσίου
ζήτησε, από το ειδικό ταµείου του Γενικού Χηµείου
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του Κράτους, τη χρηµατοδότηση µε άλλα εκατό εκατοµµύρια
(100.000.000), προκειµένου να γίνουν οι απαραίτητες εργασίες για
τη στέγαση και της Χηµικής Υπηρεσίας του Νοµού Ξάνθης.
Το Γενικό Χηµείο ενέκρινε τη χρηµατοδότηση αυτή την 1η
Οκτωβρίου 1998 και ενηµέρωσε σχετικά την ΚΕ∆. Σήµερα εκκρεµεί
ακόµα η εξεύρεση πίστωσης για τη χρηµατοδότηση των εργασιών,
που αφορούν τους χώρους στέγασης των υπηρεσιών της
Περιφερειακής ∆ιοίκησης της Ξάνθης στο ισόγειο και στον ηµιόροφο
του κτιρίου αυτού.
Θέλω να σας διαβεβαιώσω, κύριε Πρόεδρε, ότι ως υπεύθυνος
Υφυπουργός για τα θέµατα αυτά, έχω δώσει τις αναγκαίες εντολές
στην Κτηµατική Εταιρεία του ∆ηµοσίου, έτσι ώστε να εξευρεθούν τα
αναγκαία κονδύλια, έστω και από τον προϋπολογισµό της ίδιας της
ΚΕ∆, προκειµένου να αρχίσουν άµεσα οι εργασίες για την
αναπαλαίωση και την ανακαίνιση του κτιρίου "Μανούση", για να
στεγαστούν εκεί όλες οι υπηρεσίες, τις οποίες ανέφερα
προηγουµένως.
'Οµως, από τη δική µας βούληση µέχρι να εγκατασταθεί ο
εργολάβος και να αρχίσει να εκτελεί τις εργασίες αυτές, υπάρχει µια
σειρά από διαδικασίες, που προβλέπεται να γίνουν από τις τεχνικές
υπηρεσίες, τις οποίες δεν µπορούµε να παρακάµψουµε.
Υπολογίζουµε ότι την άνοιξη του 1999 θα έχει εγκατασταθεί ο
εργολάβος στο συγκεκριµένο κτίριο "Μανούση", για να κάνει τις
αναγκαίες εργασίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σγουρίδης έχει το
λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ (Β' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ τον κύριο Υπουργό για την απάντηση
που έδωσε.
Θα ήθελα όµως, κύριε Υπουργέ, να προσθέσω κάποια πράγµατα.
∆εν υπάρχει µεγαλύτερο έγκληµα και αφροσύνη από το να
υπάρχουν κτίρια και βιοµηχανοστάσια, που έχουν κατασχεθεί από
το ελληνικό δηµόσιο και καταρρέουν ανεκµετάλλευτα.
Ποιος φταίει; Θα έλεγα η αδιαφορά, ο ωχαδελφισµός, η
ευθυνοφοβία, όλα αυτά τα κοσµητικά επίθετα, που χαρακτηρίζουν
τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.
Στην Ξάνθη γλιτώσαµε µε αγώνα ένα βιοµηχανοστάσιο και
στεγάσαµε την Αστυνοµική Σχολή Ξάνθης. Ξεκινήσαµε επίσης, να
γλιτώσουµε και να αξιοποιήσουµε ένα πενταόροφο κτίριο, που
προοριζόταν για ξενοδοχείο, το οποίο είχε κατασχεθεί, όπου εκεί θα
στεγαζόταν η Α' και Β' ∆ΟΥ, οι οποίες είναι σήµερα σε ενοικιασµένα
κτίρια, καθώς επίσης και η Χηµική Υπηρεσία του Νοµού, όπου
βρίσκεται σε ένα χώρο της Ιεράς Μητρόπολης Ξάνθης, αλλά και
άλλες υπηρεσίες.
Αυτή η υπόθεση ξεκίνησε το 1995. Αγοράστηκε τελικά αυτό το
ηµιτελές κτίριο και φτάσαµε, µετά από σπρώξιµο, το Μάιο του 1998,
να απαντά η Κτηµατική Εταιρεία του ∆ηµοσίου, σε ένα έγγραφο των
φορέων του Νοµού Ξάνθης, δηλαδή του Μητροπολίτη Ξάνθης, του
Νοµάρχη Ξάνθης, του ∆ηµάρχου Ξάνθης και των Βουλευτών του
Νοµού Ξάνθης, ότι δεν πρέπει να φύγει ακόµα το Χηµείο από το
χώρο της Ιεράς Μητροπόλεως, διότι αυτό το φθινόπωρο θα
ξεκινούσαν οι εργασίες και µέχρι τέλος του χρόνου θα είχαν
αποπερατωθεί.
Το έγγραφο το έχω στα χέρια µου και όλα αυτά τα χαρτιά, που έχω
εδώ, είναι η αλληλογραφία, για να καταλάβετε τι γίνεται. Μετά από
τέτοια πίεση, φτάσαµε να αντιµετωπίζουµε τέτοια γραφειοκρατία! Τι
να πει ο απλός πολίτης, κύριε Υπουργέ; Πότε θα ξεκαθαρίσουµε
αυτήν την κόπρο του Αυγεία, που λέγεται ελληνικό δηµόσιο;
Και αν αυτό το θέµα είναι γενικό και δεν αφορά µόνο εσάς, αφορά
όλη τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, επιτέλους εσείς απλοποιείστε τις
διαδικασίες των υπηρεσιών που προϊστασθε, για να µην κρύπτεται
πίσω από αυτές ο κάθε µετερνιχίσκος γραφειοκράτης, γιατί όπου
υπάρχει πολυπλοκότητα, υπάρχει και διαπλοκή και υπάρχει πίσω
από αυτό και διαφθορά.
Ας απλοποιηθούν επιτέλους αυτές οι διαδικασίες του ελληνικού
δηµοσίου, για να µπορέσουµε να δούµε άσπρη µέρα και εµείς και οι
πολίτες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει

το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
συµµερίζοµαι και κατανοώ απολύτως την αγανάκτηση του κ.
Σγουρίδη για την αντιµετώπιση του όλου αυτού θέµατος, που
λέγεται ανακαίνιση κτιρίου "Μανούση" στην Ξάνθη, θέλω όµως, να
πω µερικά πράγµατα, για να είµαστε ακριβείς.
Κύριε Πρόεδρε, το ακίνητο αγοράστηκε στις 5.12.1997. Εποµένως η
όποια καθυστέρηση, την οποία µπορείτε να µας χρεώνετε, είναι
από τον Ιανουάριο του 1998 µέχρι σήµερα.
∆εύτερον, το Γενικό Χηµείο του Κράτους µόλις την 1η Οκτωβρίου
1998 ενέκρινε πίστωση εκατό εκατοµµυρίων (100.000.000) για την
ανακαίνιση του κτιρίου. Το Γενικό Χηµείο του Κράτους δεν
χρηµατοδοτεί έργα. 'Εχει ένα ανεξάρτητο ταµείο, του οποίου η
δίοικηση διορίζεται από το Υπουργείο Οικονοµικών.
Κύριε Πρόεδρε, µε την ευκαιρία που συζητάµε το θέµα αυτό, θέλω
να σας ενηµερώσω πώς τα 100 εκατ. είναι χρήµατα, τα οποία έχουν
αποκτήσει οι χηµικοί από κοινωνικούς πόρους. ∆εν είναι δικά µας
χρήµατα. Είναι από το Ταµείο των ∆ΕΧΕ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ (Β' Αντιπρόεδρος της Βουλής): Από
την κοινωνία τα παίρνουν αυτά τα λεφτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Βεβαίως από
κοινωνικούς πόρους είναι τα χρήµατα των ∆ΕΧΕ, κύριε Σγουρίδη.
Λέω για άλλη µια φορά ότι από κοινωνικούς πόρους είναι και τα
χρήµατα των τελωνειακών, τα ∆ΕΤΕ και από κοινωνικούς πόρους
είναι και τα χρήµατα των εφοριακών, τα ∆ΙΒΕΤ, αλλά δεν τα
διαχειρίζεται το Υπουργείο Οικονοµικών.
Αυτό, για το οποίο θέλω να σας διαβεβαιώσω, για να τελειώνουµε,
κύριε Πρόεδρε, είναι ότι η Κτηµατική Εταιρεία του ∆ηµοσίου έχει
πάρει εντολή να προχωρήσει τάχιστα όλες τις διαδικασίες για την
έναρξη των εργασιών ανακαίνισης του κτιρίου "Μανούση". Θα το
παρακολουθήσουµε και θα σας ενηµερώσουµε σχετικά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, θα
συζητηθούν από κοινού η επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου κ.
Αχιλλέα Κανταρτζή και η επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου κ.
Ευάγγελου Αποστόλου, σύµφωνα µε τον Κανονισµό, αφού
αναφέρονται στο ίδιο θέµα, στην πληρωµή των
βαµβακοπαραγωγών. Τα δικαιώµατα των οµιλητών, σύµφωνα µε το
άρθρο 131 παράγραφος 4, θα διαφυλαχθούν για τους συναδέλφους
και θα µιλήσουν όσο χρόνο απαιτείται.
Οι επίκαιρες ερωτήσεις είναι οι εξής:
Η τρίτη µε αριθµό 280/30.11.98 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αχιλλέα
Κανταρτζή προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την
καθυστέρηση της πληρωµής των βαµβακοπαραγωγών.
Η τέταρτη µε αριθµό 274/30.11.98 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού της Αριστεράς και της
Προόδου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό Γεωργίας
σχετικά µε την καθυστέρηση της πληρωµής των
βαµβακοπαραγωγών.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κανταρτζή έχει ως εξής:
"Εκατό χιλιάδες και πλέον βαµβακοπαραγωγοί βρίσκονται σε
απόγνωση εξ αιτίας της τακτικής της Κυβέρνησης να µην
πληρώνονται την αξία του βαµβακιού τους που πούλησαν.
Οι βαµβακοπαραγωγοί διέθεσαν από τις 25 Σεπτέµβρη µέχρι
σήµερα τα 3/4 της παραγωγής τους και από τότε δεν εισέπραξαν
ούτε µια δραχµή. Η Κυβέρνηση συνεχώς τροποποιεί την υπουργική
απόφαση που ορίζει ότι εντός τριάντα ηµερών πρέπει να
καταβληθούν τα χρήµατα στους βαµβακοπαραγωγούς.
Το Υπουργείο Γεωργίας συστηµατικά εµπαίζει τους αγρότες και
άλλοτε δικαιολογείται ότι "χάλασαν τα κοµπιούτερ", ενώ ο πρώην
Υφυπουργός Γεωργίας ισχυρίζεται ότι για την εξέλιξη αυτή
"ευθύνονται οι αλλαγές στην ηγεσία του Υπουργείου Γεωργίας" .
Η πραγµατικότητα είναι ότι οι αγρότες βρίσκονται σε τραγική
οικονοµική κατάσταση.  Τα περιθώρια πίστωσης από τράπεζες,
από επαγγελµατίες, από εµπόρους έχουν εξαντληθεί. Εξ
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άλλου η ΑΤΕ µε την πρόσφατη εγκύκλιό της απειλεί µε κατασχέσεις
και καλεί τα υποκαταστήµατά της να προχωρήσουν στην είσπραξη
των οφειλών των αγροτών.
Οι βαµβακοπαραγωγοί βρίσκονται σε πραγµατικό κλοιό. Από το ένα
µέρος η Κυβέρνηση δεν επιτρέπει την πληρωµή τους και από το
άλλο προτρέπει την Αγροτική Τράπεζα να πραγµατοποιήσει
κατασχέσεις χωραφιών, οικιών, ζώων, µηχανηµάτων κλπ.
Παράλληλα Κυβέρνηση και µερίδα των Μαζικών Μέσων
Ενηµέρωσης καλλιεργεί τον εφησυχασµό και την αναµονή για
υψηλές τιµές, ενώ η πραγµατικότητα είναι εντελώς διαφορετική. Τις
βαµβακοπαραγωγικές περιοχές περιέρχεται ο Πρόεδρος του
Οργανισµού Βάµβακος, µε υπόδειξη της Κυβέρνησης και τάζει
"λαγούς µε πετραχήλια". Υπόσχεται υψηλές τιµές, ενώ δεν
ανακοινώνει τα πραγµατικά στοιχεία για την παραγωγή και τα
αποθέµατα.
Οι αγρότες είναι αποφασισµένοι να διεκδικήσουν τα δικαιώµατά
τους. Προχωρούν σε κινητοποιήσεις, γιατί βλέπουν ότι µόνο ο
αγώνας µπορεί να φέρει αποτελέσµατα. Την αναµονή τη
δοκίµασαν, υποσχέσεις εισέπραξαν, αλλά χρήµατα δεν πήραν.
Να σηµειωθεί ότι από το εισόδηµα των βαµβακοπαραγωγών
εξαρτώνται άµεσα επαγγελµατίες, βιοτέχνες, έµποροι, οι οποίοι
βρίσκονται και αυτοί σε απόγνωση.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
- Πότε θα καταβληθούν τα χρήµατα στους βαµβακοπαραγωγούς;
- Θα καταβληθούν τόκοι υπερηµερίας στους αγρότες για τις
αδικαιολόγητες καθυστερήσεις πληρωµής τους ή θα παραγραφούν
αντίστοιχοι τόκοι από οφειλές τους προς την ΑΤΕ;".
Επίσης, η επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου κ. Αποστόλου µε το
αυτό αντικείµενο έχει ως εξής:
"Σε µια περίοδο που οι βαµβακοπαραγωγοί-αγρότες βλέπουν το
εισόδηµά τους να µειώνεται, τα εκκοκκιστήρια µε πρόσχηµα µια
βλάβη του ηλεκτρονικού υπολογιστή της Γενικής ∆ιεύθυνσης
Αγροτικών Προϊόντων (ΓΕ∆Ι∆ΑΓΕΠ) καθυστερούν την πληρωµή
του βαµβακιού φετινής εσοδείας που έχουν παραλάβει εδώ και δυο
µήνες.
Η καθυστέρηση αυτή εκτός των προβληµάτων επιβίωσης που
δηµιουργεί στους βαµβακοπαραγωγούς, τους επιβαρύνει και το
πρόσθετο κόστος των τόκων των αγροτικών τους δανείων.
Επειδή οι παραγωγοί φοβούνται ότι αυτή η καθυστέρηση µπορεί να
φθάσει ή και να ξεπεράσει ακόµη και τις γιορτές των Χριστουγέννων
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
α. Γιατί επιτρέπει αυτήν την καθυστέρηση και τι µέτρα θα πάρει για
την άµεση πληρωµή του βαµβακιού εσοδείας 1998 και
β. Σε ποιες ενέργειες θα προβεί, ώστε να απαλλαγούν οι
παραπάνω αγρότες της επιβάρυνσης µε τόκους των δανείων τους
εξ αιτίας αυτής της καθυστέρησης;".
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οι ερωτήσεις των αξιοτίµων συναδέλφων κυρίων Κανταρτζή και
Αποστόλου, είναι για το ίδιο θέµα, πότε δηλαδή θα πληρωθούν οι
βαµβακοπαραγωγοί για τη φετινή σοδειά.
Είναι ένα πρόβληµα το οποίο αντιµετωπίσαµε, κύριοι συνάδελφοι,
και το οποίο αφορά το νέο σύστηµα µηχανογράφησης. Αυτό
δυστυχώς, µας έφερε πίσω. Πράγµατι, βρίσκεται απολογούµενο το
Υπουργείο Γεωργίας γι'αυτήν την καθυστέρηση. Το καταλαβαίνουµε
αυτό, αλλά υπάρχουν µερικά προβλήµατα, τα οποία δυστυχώς, δεν
είναι εύκολο να αντιµετωπιστούν, όταν έχουν να κάνουν µε αλλαγή
µηχανογραφικής υποδοµής, όπως συνέβη στην προκειµένη
περίπτωση.
Παρ'όλα αυτά, έγινε κάθε δυνατή προσπάθεια, αντιµετωπίστηκε το
µηχανογραφικό πρόβληµα, δούλεψαν πολλοί περισσότεροι
υπάλληλοι και µπορώ να σας πω ότι σήµερα -σύµφωνα µε στοιχεία
τα οποία έχω από την υπηρεσία- έχουν εκδοθεί εντάλµατα της

τάξεως των εβδοµήντα πέντε δισεκατοµµυρίων (75.000.000.000)
δραχµών.
Επειδή είναι εύλογο το ερώτηµά σας τι θα γίνει µε την ολοκλήρωση
των πληρωµών και αν αυτή υπερβεί τις προσεχείς εορτές, θέλω να
σας διαβεβαιώσω ότι αυτό δεν πρόκειται να γίνει.'Ολοι οι
βαµβακοπαραγωγοί θα πληρωθούν πριν από τις εορτές των
Χριστουγέννων. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το πρόβληµα µε τους
βαµβακοπαραγωγούς είναι γνωστό.'Εχουν περάσει πάνω από
εξήντα µέρες από τότε που παρέδωσαν την παραγωγή τους, πλην
όµως, χρήµατα δεν έχουν εισπράξει και συνεχώς παρατείνονται µε
υπουργικές αποφάσεις τα περιθώρια για την πληρωµή τους. ∆ύο
φορές µέχρι τώρα.
Μέχρι τώρα ακούγαµε διάφορες δικαιολογίες από την Κυβέρνηση
ότι παρουσιάστηκε τεχνικό πρόβληµα βλάβης στη λειτουργία του
µηχανογραφικού συστήµατος. Σήµερα αν κατάλαβα καλά, από την
απάντηση του κυρίου Υφυπουργού, είχε σχέση µε την αλλαγή του
τρόπου λειτουργίας της µηχανογραφικής υπηρεσίας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Του
συστήµατος.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Είναι άλλο το ένα και άλλο το άλλο.
∆εν ξέρω βέβαια, πόσο βάση έχουν αυτά τα πράγµατα, αλλά και οι
αγρότες έχουν κάθε δικαίωµα να υποπτεύονται ότι είναι πολιτικοί οι
λόγοι οι οποίοι οδηγούν σε αυτήν την κατάσταση.'Οπως, όµως και
να έχει το ζήτηµα είτε είναι τεχνικοί λόγοι είτε είναι πολιτικοί λόγοι -
που δεν το εξετάζουµε τώρα- οι ευθύνες της Κυβέρνησης είναι
σηµαντικές για την κατάσταση, η οποία υπάρχει στις δηµόσιες
υπηρεσίες και τι τελικά προσανατολισµό δίνει σε αυτές.
Χαρακτηριστικά αναφέρω το παράδειγµα του Προέδρου του
Οργανισµού Βάµβακος, ο οποίος έχει αναλάβει το ρόλο να γυρνά
δεξιά και αριστερά για να τάζει λαγούς µε πετραχήλια ότι δήθεν θα
πάρουν υψηλότερες τιµές, για να αποπροσανατολίσει ουσιαστικά
τον κόσµο.
Είπε προηγουµένως ο κύριος Υφυπουργός "κατανοούµε το
πρόβληµα, το οποίο έχει δηµιουργηθεί". ∆εν αρκούν, όµως, τα
λόγια κατανόησης. Τι θα κάνει γαι να το επιλύσει; Η υπόσχεση ότι
θα δοθούν µέχρι τα Χριστούγεννα τα χρήµατα, δεν αρκεί.
Είναι γνωστό βέβαια ότι το εισόδηµα αυτό, δεν είναι εισόδηµα ενός
και δύο µηνών, είναι το εισόδηµα µιας χρονιάς.
Είναι γεγονός ότι οι περισσότεροι παραγωγοί που έχουν πάρει
δάνεια από την Α.Τ.Ε. επιβαρύνονται µε τόκους υπερηµερίας. 'Εχει
υποχρέωση η Κυβέρνηση να αποκαταστήσει αυτές τις ζηµιές.'Οχι
µόνο να εξασφαλίσει την άµεση πληρωµή των
βαµβακοπαραγωγών, αλλά και να καταβάλει τόκους υπερηµερίας.
Εάν αυτοί καθυστερούσαν την εξόφληση των οφειλών τους προς το
δηµόσιο, δεν θα επιβαρύνονταν µε τέτοιους τόκους; Συνεπώς η
Κυβέρνηση έχει υποχρέωση είτε να καταβάλει τόκους υπερηµερίας
στου βαµβακοπαραγωγούς είτε µε απόφασή της να παραγραφούν
οι τόκοι υπερηµερίας, οι οποίοι επιβάλλονται στους αγρότες για την
καθυστέρηση πληρωµής των οφειλών τους προς την Α.Τ.Ε.
Αυτή είναι µία απαίτηση του αγροτικού κόσµου. Φυσικά, το αίτηµά
τους είναι δίκαιο και θα το στηρίξουν µε αγώνες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, όπως και εσείς
βλέπετε υπάρχει πρόβληµα. Υπάρχει µία ανησυχία στους αγρότες
για την καθυστέρηση αποπληρωµής της εσοδείας τους και γι' αυτό
και επανέρχονται όλοι οι συνάδελφοι στο συγκεκριµένο θέµα.
Ειδικά  όµως  για  τους  βαµβακοπαραγωγούς,  θα  πρέπει  να
λάβετε υπόψη σας ότι αυτοί ασχολούνται αποκλειστικά µε τη
γεωργία και έχουν αποκλειστικό εισόδηµα µόνο τη  βαµβακοκαλ-
λιέργεια.  Το  φαινόµενο  της  καθυστέρησης  δεν  είναι  φετινό,
υπήρχε  και  τα  άλλα  χρόνια  ανάλογη  καθυστέρηση.  Βέβαια  η
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δικαιολογία της µηχανοργάνωσης και της βλάβης των ηλεκτρονικών
υπολογιστών δεν τους πείθει. Γιατί µπορούν να δεχθούν µία
καθυστέρηση πέντε, δέκα ηµερών, δεν µπορούν να δεχθούν όµως
µία καθυστέρηση δύο µηνών. Είναι πάρα πολύ σοβαρό το
πρόβληµα. Είναι πρόβληµα επιβίωσης, γιατί δεν υπάρχει άλλο
έσοδο.
'Οµως, κύριε Υπουργέ, υπάρχει και ένα άλλο πρόβληµα, που δεν
είναι µόνο οι τόκοι υπερηµερίας τους οποίους καλούνται να
καταβάλουν, αλλά και οι συµβατικοί τόκοι. ∆ιότι από την ώρα που οι
ίδιοι έχουν πάρει ένα καλλιεργητικό δάνειο και ισχύει µέχρι την
παράδοση του προϊόντος τους, από εκεί και πέρα εξακολουθούν να
επιβαρύνονται µε τους ανάλογους τόκους, τους οποίους κάποιος
άλλος πρέπει να πληρώσει εκτός από τους ίδιους. 'Η να αναλάβει
το κράτος, διότι και εσείς οι ίδιοι αναγνωρίσατε ότι υπάρχει ευθύνη
σας για την καθυστέρηση ή οι εκκοκκιστές. Πάντως όχι οι αγρότες.
Το βαµβάκι είναι εθνικό προϊόν, το οποίο έχει και µελλοντικές
δυνατότητες περαιτέρω ανάπτυξης. 'Οπως γνωρίζετε είναι
ελλειµµατική η Ευρωπαϊκή 'Ενωση στο συγκεκριµένο προϊόν. Αυτό
πρέπει να το δείτε, διότι είδα δηµοσιεύµατα και πληροφορίες ότι
ετοιµάζονται στην ευρωπαϊκή επιτροπή εν όψει κοινής
αναθεώρησης της αγοράς, δύσκολες καταστάσεις και αρχίζουν να
µιλάνε για στρεµµατικές ενισχύσεις. Σας βάζω ένα προβληµατισµό
για να δείτε το θέµα έγκαιρα πριν φθάσουµε σε καταστάσεις
ανάλογες µε αυτές που είχαµε µε την προηγούµενη πολιτική ηγεσία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριοι
συνάδελφοι, νοµίζω ότι υπάρχει καλή πίστη σε αυτήν την Αίθουσα
και πρέπει να δεχθούµε ότι υπήρξε ένα πρόβληµα από την αλλαγή
της υποδοµής της µηχανογράφησης.
∆εύτερον, ότι έγινε κάθε δυνατή προσπάθεια, ώστε αυτή η
καθυστέρηση που δηµιουργήθηκε να καλυφθεί το συντοµότερο
δυνατό και παρακαλώ να δεχθείτε ότι πριν από τις γιορτές θα έχουν
πληρωθεί οι εργαζόµενοι -συγγνώµη, οι αγρότες.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Και οι αγρότες εργαζόµενοι είναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Το ίδιο
είναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ασχολείστε τόσο καιρό
µε τους εργαζόµενους, κύριε Υφυπουργέ, οι αγρότες έχουν µία
διαφορετική σχέση αγάπης και έρωτα µε τη γη µε διαφορετική των
εργαζοµένων, που µε τους εργοδότες δεν έχουν τέτοια αγάπη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Τώρα
βλέπω ότι και οι δύο εστιάζεστε στο θέµα των τόκων υπερηµερίας.
∆εν είναι εύκολο κανείς από αυτό το Βήµα να δώσει µία απάντηση
ναι ή όχι. 'Οµως µπορούµε να το συζητήσουµε αυτό το θέµα να
δούµε σε ποια µεγέθη τοποθετείτε, ώστε εάν υπάρξει κάποια
δυνατότητα απόδοσης δικαιοσύνης, να το δούµε. Μην περιµένετε
όµως από αυτό το Βήµα να λύσουµε το πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, θα
συζητηθούν τώρα οι τρεις επίκαιρες ερωτήσεις που απευθύνονται
στον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ.
Ανθόπουλο και ξεκινάµε µε την τέταρτη µε αριθµό 266/27.11.98
επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού
της Αριστεράς και της Προόδου κ. Πέτρου Κουναλάκη προς τον
Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις
προθέσεις της Κυβέρνησης για αναστολή εφαρµογής του νόµου για
την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Η κυβερνητική "εκπαιδευτική µεταρρύθµιση" αντιµετωπίζει
δικαιολογηµένα τη γενική κατακραυγή και απόρριψη. Η έλλειψη
προετοιµασίας και ενηµέρωσης πόρων και υποδοµών καθιστά
επιπλέον αδύνατη την εφαρµογή κρίσιµων διατάξεων του ν.
2525/97. Σ' αυτές τις συνθήκες µεγιστοποιείται ο κίνδυνος να
υπάρξουν τραγικά αρνητικές συνέπειες για εκατοντάδες χιλιάδες
νέες και νέους, µαθητές και φοιτητές.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:

Είναι διατεθειµένη η Κυβέρνηση να αναστείλει την εφαρµογή του ν.
2525/97 και να αρχίσει αµέσως θεσµοθετηµένο διάλογο µε τα
πολιτικά κόµµατα και τον εκπαιδευτικό κόσµο προκειµένου να
αναζητηθούν λύσεις ορθές ευρύτερης αποδοχής".
Από µέρους του Προεδρείου κύριε Κουναλάκη θέλω να σας
ευχαριστήσω για το σύντοµο της ερώτησης και νοµίζω ότι αυτές
είναι οι προϋποθέσεις που θα πρέπει να γίνονται οι επίκαιρες
ερωτήσεις.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κυρία και κύριοι συνάδελφοι,
θέλω να πιστεύω ότι η επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου είναι
έκφραση καλόπιστης ανησυχίας. Αλλά επιτρέψτε µου να πω ότι
είναι αδικαιολόγητης ανησυχίας. Γιατί θα καλέσω τον αγαπητό
συνάδελφο να πάρουµε µαζί τη µηχανή του χρόνου, να βάλουµε µία
όπισθεν κατ' αρχήν και να πάµε στο χρόνο προ της διενέργειας του
διαγωνισµού.
Να σας θυµίσω ότι είχατε κάνει µία αξιοπρεπή παράσταση προς το
Υπουργείο Παιδείας και ζητούσατε τότε τη µαταίωση του
διαγωνισµού. Και είδατε στη συνέχεια πως ο διαγωνισµός αυτός
κρίθηκε απ'όλους τους κοινωνικούς φορείς, από το σύνολο της
κοινωνίας και αναγκαίος και σκόπιµος για µία ποιοτική βελτίωση του
επιπέδου των εκπαιδευτικών στη χώρα µας.
Τώρα θα σας καλέσω, µε τη µηχανή του χρόνου, να πάµε ένα έτος
µετά και να δώσουµε ραντεβού του χρόνου σαν σήµερα, να δούµε τι
θα πείτε τότε για την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση και ιδιαίτερα για τα
αποτελέσµατα της αξιολόγησης. Πριν δοκιµαστεί, έστω και µία φορά
το σύστηµα της νέας αξιολόγησης, έχει καταδικαστεί στο πυρ το
εξώτερον. Και εµείς ζητούµε µία και µόνο φορά να δοκιµαστεί. Ενώ
έχει δοκιµαστεί επανηλειµµένα η αξιοπιστία της Κυβέρνησης και έχει
αποδειχθεί στην πράξη και µε καταλυτικό τρόπο σε τρία κρίσιµα
θέµατα, στο θέµα των µισθών των εκπαιδευτικών το 1997, στο θέµα
του διαγωνισµού των εκπαιδευτικών και στο θέµα των διορισµών
των εκπαιδευτικών. ∆εν αναφέρω τα βιβλία που έλεγαν ότι δεν θα
υπάρξουν και υπήρξαν. Και δηµιουργείται το παράπονο όταν πάνε
είκοσι, τριάντα, εβδοµήντα καινούρια βιβλία, καθυστέρησε το ένα ή
καθυστέρησε η συµπληρωµατική αποστολή του δεύτερου και
δηµιουργείται το θέµα.
Η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση προχωρεί µε τα όποια φυσιολογικά
µικροπροβλήµατά της. Η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, όµως, που
έχει ξεκινήσει όχι τώρα, αλλά πριν από ένα χρόνο και πλέον, θα
ολοκληρωθεί χωρίς καµία αναστολή και µαταίωση. Αυτό το µήνυµα
το απευθύνουµε προς όλες τις κατευθύνσεις. Το διαµήνυσε για
πρώτη φορά και πολλές φορές ο κύριος Πρωθυπουργός, το
επανέλαβε ο Υπουργός, το επαναλαµβάνω και εγώ σε αυτήν την
Αίθουσα. Και στη δευτερολογία µου θα πω ορισµένα πράγµατα,
σχετικά µε τις καταλήψεις. Αλλά σας διαβεβαιώνω αν ανησυχείτε ότι
δεν πρόκειται στα µισά του δρόµου να σταµατήσουµε µία πορεία,
που η επιτροπή παιδείας του ΟΟΣΑ στις 18-11-1998, µερικές
ηµέρες πριν, τη χαρακτήρισε σεισµική αλλαγή στα εκπαιδευτικά
πράγµατα της χώρας. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κουναλάκης έχει το
λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δυστυχώς περίµενα
αυτήν την απάντηση ή περίπου αυτήν την απάντηση. Θα µπορούσα
να πω, αρχίζοντας τη σύντοµη παρέµβασή µου, "µωραίνει Κύριος
ών βούλεται απωλέσαι". Μόνο έτσι µπορώ να αντιληφθώ την
αδιαλλαξία σας. ∆εν ακολουθείτε το παράδειγµα των συναδέλφων
σας στη Γαλλία, όταν είδαν πεντακόσιες χιλιάδες µαθητές και
φοιτητές στους δρόµους, συγκρότησαν αµέσως µία εθνική
επιτροπή, για να συζητήσει τα προβλήµατα της εκπαίδευσης και να
σχεδιάσει το µέλλον της µακροπρόθεσµα. Θα δείτε πού θα
οδηγήσει αυτή η αδιαλλαξία σας.
Θα ήθελα να πω αρκετά, αλλά βλέπω ότι δεν έχει και πολύ νόηµα η
συζήτηση,  κύριε  Υπουργέ.  Το  µόνο  που  θέλω  να  σας  πω
είναι ότι εµείς νοµίζουµε ότι αυτό το οποίο πρέπει να
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γίνει είναι, πρώτον να ανασταλεί η εφαρµογή του ν.2525. ∆εύτερον,
να συνεδριάσει η Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων και η
Ολοµέλεια της Βουλής, να ενεργοποιηθεί το ΕΣΥΠ και να
συγκροτηθεί ταχύτατα κάτι που έχει υποσχεθεί η παράταξή σας, µία
Εθνική επιτροπή για την παιδεία, µε ευρύτατη συµµετοχή,
προκειµένου να συζητήσουµε για το πώς είναι δυνατόν να
πραγµατοποιηθεί µία ορθή µεταρρύθµιση και πώς θα σχεδιαστεί το
µέλλον της παιδείας στη χώρα µας.
'Οσον αφορά τα προβλήµατα µόλις τώρα πήρα τις εφηµερίδες.
Λέτε, µικρά προβληµατάκια. Είδατε σήµερα την
"ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ; Μεταρρύθµιση στα φροντιστήρια, 50% έως
70% ανέβηκε ο τζίρος της παραπαιδείας, την οποία είχατε
υποσχεθεί να καταργήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Αναπόδεικτο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Σε απόγνωση οι γονείς, οι οποίοι
πληρώνουν εκατό χιλιάδες (100.000) το µήνα στα φροντιστήρια
κατά µέσο όρο. Και σε απόγνωση τα παιδιά, τα οποία είναι
υποχρεωµένα να πηγαίνουν άλλες τόσες ώρες, όσες πάνε στο
σχολείο και στα φροντιστήρια, για να αντιµετωπίσουν τη
µεταρρύθµισή σας και τις διατάξεις της.
Εγώ σας κάνω άλλη µία φορά έκκληση, κύριε Υπουργέ, να
σκεφθείτε σοβαρά αυτήν την πρόταση. Οι αντιδράσεις είναι πάρα
πολύ µεγάλες. Σήµερα υπάρχει κινητοποίηση των µαθητών και
φοιτητών. Την επόµενη εβδοµάδα την Πέµπτη ξέρετε πολύ καλά ότι
έχουµε πανελλαδική απεργία εκπαιδευτικών και κινητοποίηση σε
όλη την Ελλάδα µαθητών και φοιτητών. Και θα δούµε πώς θα
µπορέσετε να βγείτε από αυτό το αδιέξοδο.
Σας κάνω έκκληση να δεχθείτε αυτήν την πρόταση. Είναι µία
πρόταση που βοηθά και εσάς και το σύνολο της ελληνικής
κοινωνίας, να προχωρήσει µπροστά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
Eθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Αγαπητέ συνάδελφε, µην κάνετε ατυχείς
συγκρίσεις.
Στη Γαλλία, αν υπήρξε ο µαθητικός ξεσηκωµός, υπήρξε βασικά για
δύο λόγους:
Ο πρώτος λόγος ήταν ότι η σχολική στέγη είχε σοβαρά
προβλήµατα. Και η γαλλική κυβέρνηση απάντησε, δανείζοντας
στους δήµους τέσσερα δισεκατοµµύρια γαλλικά φράγκα, για να
κτίσουν κτίρια. Ενώ αυτή η Κυβέρνηση από το 1996 ξεκίνησε ένα
πρόγραµµα σχολικής στέγης µαµούθ τριακοσίων εξήντα
δισεκατοµµυρίων (360.000.000.000) δραχµών, που θα καλυφθεί
από το πρόγραµµα των δηµοσίων επενδύσεων και εν µέρει από το
Τ.Α.Σ.Ε., το Ταµείο Ανάπτυξης του Συµβουλίου της Ευρώπης.
Ο δεύτερος λόγος είναι ότι εκεί ο µέσος όρος µαθητικού πληθυσµού
ανά τµήµα ήταν σαράντα τέσσερα άτοµα. Στην Ελλάδα µόνον
εβδοµήντα τµήµατα, στα είκοσι εννέα χιλιάδες, είναι µε τριάντα
πέντε, στο πλαφόν, στην οροφή του νόµου. Το 95% δε των
τµηµάτων της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης είναι από πέντε, έως
είκοσι πέντε παιδιά µέσα στην τάξη.
Να, γιατί βγήκε η Γαλλία στους δρόµους.
'Οµως, αυτό που κάνει η Ελλάδα τώρα, εάν το έκανε η Γαλλία, δεν
θα είχε το πρόβληµα. Και θα έπρεπε, πράγµα που δυστυχώς δεν
γίνεται -και γι' αυτό λέµε ότι είναι υποκινούµενες όλες αυτές οι
διαδηλώσεις- µε τη µεταρρύθµιση να εργάζονται όλοι για να
πετύχει, όχι για να ανασταλεί και να µαταιωθεί. Γιατί είναι η
πρόοδος.
Και αυτό θα το δείτε και από την έκθεση του ΟΟΣΑ που έρχεται.
Γιατί το 1996 έκανε µία αποτύπωση των εκπαιδευτικών πραγµάτων
ο ΟΟΣΑ και έδωσε οδηγίες προσαρµογής σε ένα αναπτυξιακό
πρότυπο εκπαιδευτικού συστήµατος. Και προχθές,
καταχειροκρότησε και χαρακτήρισε σεισµική την αλλαγή των
εκπαιδευτικών πραγµάτων στην Ελλάδα. Θα το δείτε,
επαναλαµβάνω, από την έκθεση.
Πέρα από την έκθεση, όµως, µην τα βάζετε µε την αξιοπιστία της

Κυβέρνησης. 'Εχει δοκιµαστεί επανειληµµένα. Και είναι η πρώτη
φορά που, στο θέµα της εκπαίδευσης, αποδεικνύεται µε τέτοιο
καταλυτικό τρόπο.
Σας ευχαριστώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή συνεδριάζει
τώρα η επιτροπή στην οποία µετέχω, µήπως είναι δυνατόν να
προηγηθεί η ερώτησή µου, φυσικά µε την άδεια του Προεδρείου και
των συναδέλφων;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συµφωνείτε, κύριοι
συνάδελφοι, να προηγηθεί η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσαφούλια;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η Βουλή συµφώνησε.
Πέµπτη επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου είναι η µε αριθµό
269/30.11.98 του Βουλευτή του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος κ. Γεωργίου Τσαφούλια προς τους Υπουργούς Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων, Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε την
καταβολή της κρατικής επιχορήγησης για την ανέγερση σχολείων
στο Νοµό Αχαϊας κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
"Προς τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Αχαϊας είχατε υποσχεθεί έξι
δισεκατοµµύρια πεντακόσια εκατοµµύρια (6.500.000.000) δραχµές
για τη συνέχιση και κατασκευή σχολείων και καταβολή των
οφειλοµένων στους εργολάβους. Μέχρι τούδε, δεν έχει δοθεί
δραχµή από τα υποσχεθέντα. 'Εχουν σταµατήσει οι εργασίες για τα
σχολεία που έχουν προχωρήσει σε κατασκευή. ∆εν αγοράζονται τα
οικόπεδα που έχουν συµφωνηθεί και επιλεγεί για την κατασκευή
σχολείων. Οφείλονται περίπου πεντακόσια εκατοµµύρια
(500.000.000) δραχµές στους εργολάβους και απειλούν µε
µηνύσεις.
Λειτουργούν διπλές και τριπλές βάρδιες στα σχολεία του Νοµού
Αχαϊας προς δόξα της εύρυθµης λειτουργίας της παιδείας.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1. Ποια η πρόθεσή των για την αποστολή των χρηµάτων;
2. Εν αρνητική θέσει, πώς θεωρεί δυνατή την αντιµετώπιση του
προβλήµατος;"
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Θα ήθελα να ενηµερώσω τον αγαπητό
συνάδελφο ότι, σε εφαρµογή των διατάξεων των νόµων 2298/1994
και 2240/1994 και µε την εν συνεχεία κωδικοποίησή τους µε το
προεδρικό διάταγµα 30/1996, οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις έχουν
την αρµοδιότητα στην επιλογή και απόκτηση οικοπεδικών
εκτάσεων, στον προγραµµατισµό, στη µελέτη, στην κατασκευή και
στην επίβλεψη των έργων της σχολικής στέγης, µε εξαίρεση το
λεκανοπέδιο της Αττικής και τις σεισµόπληκτες περιοχές της
Ελλάδος που υπάγονται απ' ευθείας στον Οργανισµό Σχολικών
Κτιρίων.
Οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης έχουν την ευθύνη για την
επίβλεψη και συντήρηση των διδακτηρίων της περιφέρειάς τους.
Το Υπουργείο Παιδείας επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές
Αυτοδιοικήσεις από το εθνικό πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων
για οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές, χωρίς περαιτέρω
παρέµβαση ούτε στον προγραµµατισµό ούτε στην υλοποίηση των
προγραµµατισµένων έργων.
Το 1998 η χρηµατοδότηση των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων
διαδικαστικά περιήλθε στον ΟΣΚ. Ειδικά τώρα για τη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση της Αχαϊας. Το 1998 χρηµατοδοτήθηκε από το
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων για κατασκευές και οικόπεδα µε
ένα δισεκατοµµύριο εξακόσια εκατοµµύρια (1.600.000.000)
δραχµές. Για επισκευές και συντηρήσεις µε πεντακόσια
εκατοµµύρια (500.000.000) δραχµές. Και ειδικά για το ενιαίο
πολυκλαδικό λύκειο των Πατρών δόθηκε ένα ποσό της τάξεως των
εκατόν τριάντα εκατοµµυρίων (130.000.000) δραχµών.
'Οσον αφορά τις πιστώσεις του δανείου ΤΑΣΕ που έχει υπαχθεί
τώρα   στο   πρόγραµµα   δηµοσίων  επενδύσεων  και  έτσι  γίνεται
η χρηµατοδότησή του, υπάρχει µία καθυστέρηση. Είναι
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θέµα του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας, βρίσκεται το Υπουργείο
Εθνικής Παιδείας σε άµεση συνεργασία και συνεννόηση µαζί του,
προκειµένου να επιταχυνθεί η κατανοµή και η καταβολή των
δόσεων του δανείου ΤΑΣΕ που εκκρεµούν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Σε καµιά επαφή δεν βρίσκεται το
Υπουργείο Εθνικής Παιδείας µε τον κ. Πάχτα. Και είναι ψευδής η
δήλωσή σας. Ο Νοµάρχης Αχαϊας έχει επικοινωνήσει εκατό φορές
µε τον κ. Πάχτα και τον γράφει στα παλαιά του τα παπούτσια. Είµαι
µέλος ήδη εν ενεργεία του νοµαρχιακού συµβουλίου τα ξέρω ο ίδιος
από πρώτο χέρι και από το νοµάρχη και ό,τι είπατε τώρα δεν
αποτελούν τίποτε πραγµατικότητα.
∆εν σας ερώτησα να µου αναφέρετε τις διατάξεις του νόµου.
Ευχαριστώ πολύ. Ξέρω και το νόµο 2218 και όλα τα συναφή. Εδώ
συγκεκριµένα τι γίνεται; Γιατί µεταθέτετε τις ευθύνες στον κ. Πάχτα
και δεν παίρνετε πάνω σας το θέµα, αφού είναι ενιαία και αδιαίρετη
η κυβερνητική εξουσία και ευθύνη.
Μου είπατε ότι συνεννοηθήκατε µε τον κ. Πάχτα. Εγώ την αναφορά
την απευθύνω και σε εσάς και στον κ. Πάχτα. Γιατί δεν τον καλέσατε
σήµερα εδώ; 'Η αφού είναι αυτός αρµόδιος και το διαπιστώσατε
γιατί δεν είπατε να έλθει εδώ ο κ. Πάχτας να µιλήσουµε για το ΤΑΣΕ
και να µην έρθετε εσείς για να µου κάνετε έκθεση ιδεών; Και αυτήν
την έκθεση των ιδεών δεν τη δέχοµαι, δεν αποτελούν αυτά που
είπατε περιεχόµενο πραγµατικών περιστατικών. Είναι σκέτες
αοριστολογίες και για το θέµα τίποτα.
Είπε ο κ. Πάχτας για εξίµισι δισεκατοµµύρια (6.500.000.000)
δραχµές. 'Εβαλε µπροστά το Νοµάρχη τον κ. Σερέτη και έφτιαξε
εκείνα που έφτιαξε, έµεινε χρέος πεντακόσια εκατοµµύρια
(500.000.000) δραχµές και βάσει της υποσχέσεως του κ. Πάχτα,
πρέπει να πληρώσει. Αλλιώς θα τον βάλουν φυλακή. Τι µου λέτε
τώρα εσείς για ερµηνεία των διατάξεων του νόµου; Είστε εκτός
θέµατος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Υφυπουργός Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Ανθόπουλος έχει το λόγο.
Πάντως θα σας παρακαλέσω, κύριε Υφυπουργέ όχι σ' αυτήν τη
γλώσσα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Προσπαθώ, κύριε Πρόεδρε, να δω τι είµαι!
Ψεύτης ή εκτός θέµατος!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Είπα "ψευδής δήλωση".
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, σας παρακαλώ. Να είστε
λιγάκι προσεκτικός στη χρήση των λέξεων και στις κατηγορίες .
Εγώ σας είπα ότι το Υπουργείο Παιδείας βρίσκεται σε επαφή και σε
συνεννόηση µε το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας. Εάν εσείς ξέρετε
πολύ καλύτερα από εµένα τις κινήσεις...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Να απαντούσε τότε ο κ. Πάχτας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια, µη διακόπτετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, σας σεβάστηκα και δεν σας
διέκοψα. Γενικώς είστε ασεβής και στους χαρακτηρισµούς σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα παρακαλέσω να
διαγραφούν όλα µέχρι και την τελευταία λέξη που είπε ο κ.
Τσαφούλιας προηγουµένως. Αυτοί οι χαρακτηρισµοί δεν αρµόζουν
εδώ µέσα, κύριε Τσαφούλια.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Τι είναι αυτά τα πράγµατα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν νοµίζω ότι είναι άξια
λόγου για να απαντήσετε πλέον, κύριε Υφυπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Πραγµατικά απορούµε εµείς, οι κάπως
παλαιότεροι, για την κοινοβουλευτική σας συµπεριφορά εδώ µέσα,
κύριε συνάδελφε. Είναι απαράδεκτη και µε συγχωρείτε, κύριε
Πρόεδρε, που το λέγω.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ:...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν έχετε το λόγο, κύριε
Τσαφούλια, γιατί αυθαιρετείτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): ∆εν ξέρω τι πρότυπα θέλουν να εισάγουν στη
Βουλή όταν δεν σέβονται τον ελάχιστο χρόνο και τον ελάχιστο λόγο
που µπορεί να απευθύνει ένας Υφυπουργός. Θα ήθελα πραγµατικά
να τους κάνετε κάτι τέτοιες παρατηρήσεις, κύριε Πρόεδρε, διότι είναι
απαράδεκτοι. Θα ήθελα να ανακαλέσει και την µία και την άλλη
κατηγορία αν θέλει να πάρει απάντηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
προχωρούµε στην επόµενη...
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε. Υπάρχει
αίτηση να δοθεί ο λόγος επί προσωπικού θέµατος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κοιτάξτε, κύριε ∆ηµαρά.
Εσείς δεν είστε συνήγορος του κ. Τσαφούλια.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: ∆εν κατάλαβα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε ∆ηµαρά...
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Σας παρακαλώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Με παρακαλείτε πάρα
πολύ, αλλά δεν µπορείτε να λειτουργήσετε ως συνήγορος του κ.
Τσαφούλια.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε ∆ηµαρά, δεν έχετε
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Α, έτσι το πάµε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ασφαλώς δεν έχετε το
λόγο. ∆ηλαδή ο κάθε συνάδελφος θα σηκώνεται επάνω και θα
βγάζει ένα λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε, υπάρχει προσωπικό
θέµα. Και υπάρχει σχετική αίτηση γι' αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν υπάρχει τέτοιο
πράγµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε ∆ηµαρά,
αυθαιρετείτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Αντε πάλι! Με βγάζετε από την Αίθουσα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αν θέλετε να βγείτε,
βγείτε. ∆εν σας βγάζω εγώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: ∆εν είναι σωστά πράγµατα αυτά, κύριε
Πρόεδρε. ∆εν µπορεί να µη δίνετε το λόγο τη στιγµή που υπάρχει
αίτηση επί προσωπικού θέµατος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε ∆ηµαρά,
παρακαλώ καθίστε. Νοµίζω ότι αυτές οι εξάρσεις, γιατί πρόκειται
περί εξάρσεων...
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Το είπα για να προλάβουµε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αφήστε µε να µιλήσω,
κύριε ∆ηµαρά. Ο συνάδελφος Βουλευτής έχει τη δυνατότητα ο ίδιος
να ζητήσει το λόγο, χωρίς συνήγορο. Και µην παρεξηγήστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Για να προλάβουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Εχει τη δυνατότητα να
ζητήσει το λόγο επί προσωπικού.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε αναγκάζετε να σας πω
ότι εσείς είσαστε συνήγορος του Σηµίτη. Υπάρχει θέµα επί
προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε ∆ηµαρά,
συνεχίζετε ένα µονόλογο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Θα µας αφαιρέσετε το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε ∆ηµαρά, δεν
καταλαβαίνω τι κάνετε τώρα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Σας σέβοµαι, αλλά δεν είσαστε έτσι όπως
πρέπει.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: 'Εφερνε το χαρτί του
συναδέλφου επί προσωπικού θέµατος.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Εχετε ζητήσει το λόγο
κυρία Αράπη;
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: 'Οχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Γιατί παίρνετε το λόγο;
Το λέω αυτό για να σας δείξω τη συµπεριφορά σας. Εάν δεν
λειτουργούµε µε βάση τον Κανονισµό και ο καθένας ό,τι ώρα θέλει
και όπως θέλει εκφράζεται µέσα σ' αυτήν την Αίθουσα, νοµίζω ότι
διαµορφώνουµε µία εικόνα που δεν ταιριάζει στα κοινοβουλευτικά
ήθη και έθιµά µας.
Από εκεί και πέρα, όταν ακούγονται εκφράσεις όπως "ψεύτης" και
άλλες που δεν θα αναφέρω και είπα προηγουµένως να µη γραφτεί
καµία λέξη από τον κ. Τσαφούλια, θα πρέπει ο ίδιος να κατανοήσει
ότι δεν µπορεί να ανταλλάσσονται τέτοιου είδους χαρακτηρισµοί
µέσα σ' αυτήν την Αίθουσα, όταν θέλουµε να λειτουργήσουµε και να
πάρουµε απαντήσεις για θέµατα που απασχολούν είτε την
εκπαιδευτική κοινότητα είτε στο προηγούµενο θέµα που αναφέρατε.
Ο κ. Τσαφούλιας έχει το λόγο για ένα λεπτό επί προσωπικού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Η χαρακτηριστική µου φράση για τη
δήλωση που έκανε ο Υπουργός ήταν ότι η δήλωση δεν είναι
ειλικρινής. Η λέξη "µη ειλικρινής δήλωση" στο ελληνικό λεξιλόγιο
επεξηγείται ως "ψευδής". Είτε "µη ειλικρινής" είτε "ψευδής" από
απόψεως περιεχοµένου, γραµµατικής διατύπωσης ως λέξη
υφιστάµενη στο ελληνικό λεξικό δεν έχει κανένα ψόγο. 'Εκανε µία
δήλωση και σας απαντώ "είναι ψευδής", δηλαδή, δεν είναι αληθής.
Εάν σας έλεγα ότι δεν είναι αληθής δεν θα ήταν το ίδιο µε το ότι
είναι ψευδής;
Εποµένως σε ποιο σηµείο εθίγητε, κύριε Υπουργέ; Στο ότι είπα ότι
η δήλωση δεν είναι αληθής; Αν το έλεγα έτσι, δεν θα λέγατε τίποτα.
Σας λέω ότι το "µη αληθές" είναι "ψευδές" κατά το λεξιλόγιο, κατά τη
γραµµατική διατύπωση, κατά την έννοια της λέξης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Παρακαλώ
ολοκληρώστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εποµένως επί του προσωπικού
θέµατος, το γεγονός ότι δεν µου απαντάει ο Υπουργός, διότι τον
εξύβρισα είναι αδυναµία ανταποκρίσεως στα καθήκοντά του ως
Υπουργού, λόγω σοβαροτάτων παραλείψεων που έχει κάνει στο
Νοµό Αχαϊας και στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Αχαϊας. ∆εν έχει
κάνει καµία συζήτηση και δεν έχει καµία σχέση µε τον κ. Πάχτα και
αυτό δεν µε ενδιαφέρει, θα το κρίνει ο λαός. Εποµένως η αξιότητα
του Υπουργού θα κριθεί εκ της σιωπής και εκ της αρνήσεως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδής): Επανερχόµεθα στις
ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Πέµπτη είναι η µε αριθµό 252/25.11.98 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής
Αράπη-Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ισοτιµία των πτυχίων που
χορηγούνται από το Πανεπιστήµιο Αιγαίου.
Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει ως εξής:
"Το νοµικό κενό που υπάρχει στο θέµα ισοτιµίας των πτυχίων, που
απονέµει το Πανεπιστήµιο Αιγαίου, δηµιουργεί τεράστιο πρόβληµα
στους δασκάλους και νηπιαγωγούς που µετέχουν στο πρόγραµµα
εξοµοίωσης τίτλων.
Επειδή η κατάσταση αυτή δηµιουργεί ανασφάλεια στην παραπάνω
κατηγορία εκπαιδευτικών, οι οποίοι κλήθηκαν για άλλη φορά να
σπουδάσουν και βλέπουν τους κόπους τους να πηγαίνουν χαµένοι.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Τι είδος πτυχίων προβλέπεται να απονέµεται σε όσους
ολοκληρώνουν το πρόγραµµα επαγγελµατικής και ακαδηµαϊκής
αναβάθµισης των εκπαιδευτικών της πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης.
2. Ποια η ισοτιµία αυτών σε σχέση µε τα πτυχία των Παιδαγωγικών
Τµηµάτων.
3. Αν κατοχυρώνεται µε τα πτυχία αυτά το δικαίωµα µεταπτυχιακών
σπουδών και το δικαίωµα εκπόνησης διδακτορικής διατριβής καθώς
επίσης και το δικαίωµα κατατακτήριων εξετάσεων σε άλλα
Πανεπιστηµιακά Τµήµατα.
4. Αν µε βάση τα πτυχία αυτά κατοχυρώνεται η ίση υπηρεσιακή

τους µεταχείριση σε σχέση µε τους συναδέλφους που αποφοίτησαν
από τα Παιδαγωγικά Τµήµατα".
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, διαβεβαιώνω την αγαπητή
συνάδελφο ότι δεν υπάρχει κανένα νοµικό κενό.
Η διαδικασία της εξοµοίωσης είχε θεσµοθετηθεί από το 1990 και
υπήρξε και σχετικός νόµος. Στη συνέχεια όµως αδράνησε και
αναζωπυρώθηκε, συστηµατοποιήθηκε αυτή η διαδικασία από το
1996-1997, δηλαδή στη διάρκεια αυτού του ακαδηµαϊκού έτους.
Τα παιδαγωγικά τµήµατα, δασκάλων και νηπιαγωγών, όχι µόνο του
Πανεπιστηµίου Αιγαίου, αλλά και άλλων πανεπιστηµίων της χώρας,
οργάνωσαν προγράµµατα εξοµοίωσης για τους δασκάλους διετούς
πτυχίου, έτσι ώστε να πάρουν πτυχίο τετραετούς φοίτησης.
Αυτοί οι οποίοι παρακολουθούν τα προγράµµατα και επιτυχώς τα
τελειώνουν, παίρνουν το πτυχίο το οποίο είναι καθ'όλα ισότιµο,
ισοδύναµο µε τα πτυχία των τετραετούς φοιτήσεως δασκάλων. ∆εν
υπάρχει κανένα απολύτως πρόβληµα ούτε στις µεταπτυχιακές
σπουδές ούτε πουθενά αλλού. Είναι πτυχίο το οποίο δίδεται
εξάλλου από το ίδιο παιδαγωγικό τµήµα του αντίστοιχου
πανεπιστηµίου. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Καραγιάννη έχει το
λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι δεν
απαντήσατε.
Oι νηπιαγωγοί και δάσκαλοι, διετούς φοιτήσεως, που αυτήν τη
στιγµή παρακολουθούν αυτά τα σεµινάρια στο Πανεπιστήµιο
Αιγαίου θα πάρουν καινούργιο πτυχίο, θα ακυρωθεί το παλιό τους ή
θα πάρουν τίτλους σπουδών που είναι για διατριβές, για εξέλιξη στη
σταδιοδροµία τους; Θα πάρουν καινούριο πτυχίο; ∆εν µου
απαντήσατε. Υπάρχει κενό νόµου.
Αν θέλει το Υπουργείο Παιδείας να φέρει κοσµογονία στην παιδεία
που λέει µε τον καινούριο νόµο και άνθρωποι που δεν είχαν τη
δυνατότητα να σπουδάσουν θα µπορέσουν να συνεχίσουν τις
σπουδές τους και να βελτιώσουν την εκπαιδευτική τους στήριξη για
τα σχολεία και για τα µαθήµατά τους, νοµίζω ότι θα πρέπει το
Υπουργείο να είναι συγκεκριµένο.
Θα πάρουν καινούριο πτυχίο ή θα πάρουν τίτλους σπουδών; ∆εν
µου απαντήσατε. Τι θα γίνει το παλιό τους το πτυχίο διετούς
φοιτήσεως; Θα το ακυρώσουν;
Θέλω στη δευτερολογία σας να µου απαντήσετε συγκεκριµένα, διότι
αυτά τα παιδιά µετακινούνται σήµερα τα Σαββατοκύριακα, ειδικά
στα νησιά του Αιγαίου και ενώ πάρα πολλοί είναι άνεργοι ή
διορίστηκαν ή πήραν µεταθέσεις, αναγκάζονται να πηγαίνουν να
παρακολουθούν τα µαθήµατα χωρίς καµία αποζηµίωση και φυσικά
σε βάρος του ελεύθερου χρόνου που µπορεί να έχουν στη διάθεσή
τους και δεν γνωρίζουν αν τα πτυχία που θα πάρουν θα είναι
πραγµατικά πτυχία ή θα είναι τίτλοι σπουδών. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Θα ήθελα και πάλι να επαναλάβω τη
διαβεβαίωση ότι ο νόµος αναγνωρίζει ότι εκείνος ο πτυχιούχος
δάσκαλος της παλιάς Παιδαγωγικής Ακαδηµίας διετούς φοίτησης,
εάν παρακολουθήσει το πρόγραµµα εξοµοίωσης σε οποιαδήποτε
παιδαγωγικό τµήµα οποιουδήποτε πανεπιστηµίου, σύµφωνα µε το
άρθρο 7 του προεδρικού διατάγµατος 130/1990, µετά την
ολοκλήρωση των σπουδών του λαµβάνει πτυχίο παιδαγωγικού
τµήµατος δηµοτικής εκπαίδευσης ή νηπιαγωγών, κατά περίπτωση.
Το  πτυχίο  είναι  ένα.  ∆εν  είναι  διαφορετικό.  Τα  Παιδαγωγικά
Τµήµατα  δίδουν  ένα  πτυχίο  σε  όλους  είτε  εκείνους  που
εισάγονται  µε  τις  γενικές  εξετάσεις  και  ύστερα  από  τέσσερα
χρόνια  το  λαµβάνουν  είτε  σε  αυτούς  που  παρακολουθούν  το
ειδικό  πρόγραµµα  εξοµοίωσης  και  λαµβάνουν  πτυχίο,  όχι
πιστοποιητικό  παρακολούθησης,  του  Παιδαγωγικού  Τµήµατος,
το  οποίο  είναι  καθ'όλα  ισότιµο  και  έχει  τις  ίδιες  θετικές
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ενέργειες, όσον αφορά την µισθολογική τους και βαθµολογική τους
εξέλιξη, χωρίς καµία απολύτως διαφορά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, η
τρίτη µε αριθµό 279/30.11.1998 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου
του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ.
Αποστόλου Τασούλα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,

Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε τη µελέτη,
δηµοπράτηση και κατασκευή της οδού προσπέλασης της σήραγγας
Ανηλίου Μετσόβου-Μαλακασίου, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών:
"Ρύθµιση θεµάτων του Οργανισµού Σιδηροδρόµων Ελλάδος
(ΟΣΕ)".
Εκκρεµεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας επί του άρθρου 13.
Θα διακόψουµε για δέκα λεπτά.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Θα γίνει ονοµαστική ψηφοφορία επί του άρθρου 13, όπως
τροποποιήθηκε, από τον κύριο Υπουργό;
Οι αποδεχόµενοι το άρθρο 13 λέγουν "ΝΑΙ".
Οι µη αποδεχόµενοι το άρθρο 13 λέγουν "ΟΧΙ".
Οι αρνούµενοι ψήφο λέγουν "ΠΑΡΩΝ".

Καλούνται επί του καταλόγου: ο κ. ∆ηµήτριος Κουτσόγιωργας από
το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και ο κ. Παναγιώτης Σκανδαλάκης από τη Νέα
∆ηµοκρατία.
Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Υπάρχει κάποιος κύριος
συνάδελφος, που δεν άκουσε το όνοµά του; Ο κ. Ελευθέριος
Βερυβάκης και ο κ. Ελευθέριος Παπαγεωργόπουλος.
(Στο σηµείο αυτό ψηφίζουν οι Βουλευτές κύριοι Ελευθέριος
Βερυβάκης και Ελευθέριος Παπαγεωργόπουλος)
Κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυρίους
ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση των ψήφων και την
εξαγωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
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Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                      ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ"
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς, το άρθρο 13
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 14
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 16
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 17
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 18
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
'Εχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα ∆υτικά Θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", πενήντα ένας µαθητές και µαθήτριες µε έξι
συνοδούς-καθηγητές από την Ιταλική Σχολή Αθηνών.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα)
Κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των τροπολογιών.
'Οπως έγινε δεκτό χθές από το Σώµα, οι τροπολογίες θα
αποτελέσουν µία ενότητα.
Κύριε Υπουργέ, επειδή υπάρχει µια δική µου τροπολογία, θα
παρακαλούσα να συζητηθεί αµέσως µετά την ενότητα, για να µε
αντικαταστήσει κάποιος άλλος συνάδελφος.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ορίστε, κύριε Μεϊµαράκη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θέλω να υποβάλω ένα ερώτηµα
στον κύριο Υπουργό. 'Εχει πρόθεση να αποδεχθεί κάποια πρόταση,
που θα γίνει από πλευράς Αντιπολίτευσης; 'Εχει ο ίδιος να µας
κάνει καµία άλλη πρόταση; ∆ιότι εδώ τουλάχιστον η µία εκ των δύο
τροπολογιών, είναι τροπολογία η οποία, όπως καταλαβαίνετε, κύριε
Υπουργέ, έχει ιδιαίτερο και αυξηµένο ενδιαφέρον.
Θα θέλαµε, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, να γνωρίζουµε τις προθέσεις
της Κυβέρνησης, πριν προχωρήσουµε στη συζήτηση της
τροπολογίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υπουργός έχει το
λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε συνάδελφε, προφανώς µιλάτε για την
τροπολογία που ρυθµίζει τα θέµατα των ΣΕΠ.
Θα ήθελα να σας πω ότι, επειδή συνέχεται µε οικονοµικά ζητήµατα
αυτή η τροπολογία, δεν υπάρχουν περιθώρια για άλλες οικονοµικές
ρυθµίσεις. ∆ηλαδή, στην πραγµατικότητα εξαντλήθηκαν όλα τα

περιθώρια να δοθούν οι απαντήσεις σε σχέση µε τα θέµατα που
έβαζαν οι εκκαθαριστές, σε σχέση µε τα θέµατα που έβαζαν οι
πρώην ΣΕΠ και ο ΟΑΣΑ.
'Εγινε προσπάθεια να βρεθεί µία ισορροπία, που να µπορεί να
ικανοποιήσει όλους και να είναι όσο το δυνατόν πλησιέστερη προς
τις προτάσεις των εκκαθαριστών. Τα οικονοµικά περιθώρια δεν
επιτρέπουν να κάνω άλλες αλλαγές σε ζητήµατα τα οποία έχουν
επίπτωση στα ποσά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Οταν λέτε όλους, ποιους εννοείτε;
Γιατί δικαιούχοι είναι µόνο οι ΣΕΠίτες.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Και ο ΟΑΣΑ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριοι!
Κύριε Υπουργέ, θέλετε να πείτε τίποτε άλλο επί των τροπολογιών;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): 'Οχι,κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο εισηγητής του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
κ. Κωνσταντινίδης έχει το λόγο .
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Θα έλεγα πως πράγµατι
καταλήξαµε, όπως βλέπω, στη νοµοθετική ρύθµιση µίας
διαδικασίας εκκαθάρισης, η οποία πήρε µάκρος χρόνου και ήταν σε
µεγάλο ποσοστό ατελέσφορη, ακριβώς γιατί υπήρχαν οι
εκατέρωθεν απαιτήσεις και ασυµφωνίες.
Είχε προταθεί µάλιστα, προ διετίας περίπου, ένας συµβιβασµός
µεταξύ του ΟΑΣΑ και των εκπροσώπων των πρώην ΣΕΠ, αλλά
παρά την καλή πρόθεση και διάθεση που επέδειξε και τότε η
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών, οι
εκατέρωθεν αντιθέσεις, αντιρρήσεις δεν κατέληξαν σε συµφωνία, µε
αποτέλεσµα η νοµοθετική ρύθµιση να είναι πια η αναγκαία λύση,
γιατί η παράταση θα δηµιουργήσει και άλλες υποχρεώσεις και
βεβαίως θα είναι προς βλάβη των δύο πλευρών.
Πρώτα από όλα, όπως είναι η σειρά της τροπολογίας, µία ρύθµιση
που δεν έχει σχέση βέβαια µε τη διαφορά των πρώην ΣΕΠ και του
ΟΑΣΑ, είναι αυτή που θα καθιερώσει για τον Υπουργό τη
δυνατότητα µε διαδικασίες νοµότυπες, µετά από αποφάσεις των
διοικητικών συµβουλίων των φορέων των αστικών συγκοινωνιών,
να εκποιούνται, να µεταβιβάζονται και να παραχωρούνται τα
λεωφορεία, που χρησιµοποιούνται, σε µία κάποια καλή κατάσταση,
ώστε να έχουν και ένα αντίκρισµα οικονοµικό, γιατί η σηµερινή
κατάσταση τα οδηγεί στον Οργανισµό ∆ιαχείρισης ∆ηµόσιου
Υλικού, στον Ο∆∆Υ και πάνε για παλιοσίδερα.
'Αλλωστε είναι γνωστό ότι πάρα πολλές χώρες, που έχουν ανάγκη
από τροχαίο υλικό, από µεταφορικά µέσα, κυρίως οι Βαλκανικές
χώρες, είναι πρόθυµες να τα αγοράσουν. Είναι αυτονόητο ότι είναι
προς το συµφέρον και των οργανισµών να δοθεί αυτό το δικαίωµα
στον Υπουργό.
Θα αναφερθώ τώρα στο κυρίως περιεχόµενο της τροπολογίας, που
έχει σχέση µε τα ζητήµατα που είχαν δηµιουργήσει τις αντιρρήσεις
και τις αντιθέσεις.
Πρώτα από όλα, για τα αποθεµατικά κεφάλαια που δηµιουργήθηκαν
από τις προκαταβολές για την προµήθεια των λεωφορείων,
θεωρείται βεβαίως ότι ανήκουν στη ΣΕΠ, καίτοι µε το νόµο µε τον
οποίο έγινε η αλλαγή του ιδιοκτησιακού καθεστώτος φαινόταν ότι
σύµφωνα µε αυτές τις διατάξεις περιέρχονταν τα κεφάλαια αυτά
στην κυριότητα του ΟΑΣΑ, ως νόµιµου διαδόχου.
Με τη διάταξη αυτή αποσαφηνίζεται, διευκρινίζεται ότι τα κεφάλαια
αυτά ανήκουν στις πρώην ΣΕΠ και θα είναι έντοκα από την ισχύ του
παρόντος νόµου. Υπάρχει -ας πούµε- µία αιτιολογία, ότι υπήρχε
αµφισβήτηση ως προς την κυριότητα. Συνεπώς από τη ρύθµιση και
το ξεκαθάρισµα της κυριότητας των ποσών αυτών γεννάται και το
δικαίωµα των τόκων.
'Ενα  άλλο  ζήτηµα,  που  ήγειρε  πράγµατι  µεγάλες,  θα  έλεγα
οµηρικές,  µάχες,  ήταν  η  τιµολόγηση  των  ανταλλακτικών,  τα
οποία  είχαν  χορηγηθεί  από  την  πρώην  ΕΑΣ  στις  ΣΕΠ.  Οι  µεν
εκκαθαριστές  έθεταν  το  ζήτηµα  ότι  έπρεπε  να  τιµολογηθούν
αυτά,  γιατί  δόθηκαν  ατιµολόγητα  µε  τιµές  του  1991  συν  35%.
Ο  ΟΑΣΑ  απαιτούσε  αυξήσεις  95%  επί  των  ανταλλακτικών  και
ήταν  µία  λογική  προσέγγιση,  µε  την  έννοια  ότι  όταν  γινόταν
αυτός  ο  λογαριασµός,  για  να  το  πω  απλά,  τα  ανταλλακτικά
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είχαν φθάσει στα ύψη.
Ωστόσο, µε τη ρύθµιση αυτή προσδιορίζεται το επιτόκιο στο 35%,
πράγµα που νοµίζω ότι το αποδέχονται και οι εκπρόσωποι των
ΣΕΠ. Ορίζεται επίσης για κάθε έντοκη, νοµιµότοκη απαίτηση των
εκπροσώπων των ΣΕΠ, το επιτόκιο για τα έτη 1993 µέχρι και 1997
και ανάλογα για το έτος 1998.
Επίσης, διευκρινίζεται ένα ζήτηµα, για το οποίο πράγµατι υπήρξε
ένα νοµικό κενό. ∆ηλαδή η επιδότηση του εισιτηρίου και των
µηνιαίων καρτών απεριορίστων διαδροµών, όπως γνωρίζουµε,
σύµφωνα µε τη διάταξη 14 του ν. 2078, δηλαδή του ιδρυτικού των
ΣΕΠ νόµου, δεν επεκτείνεται από µία τάση αναλογικής εφαρµογής
και ερµηνείας και στις κάρτες ετήσιας διαδροµής, ειδικότερα των
Υπουργείων Υγείας και ∆ηµόσιας Τάξης, πολύ περισσότερο
µάλιστα όταν οι κάρτες αυτές είχαν δοθεί µε αποφάσεις του
∆ιοικητικού Συµβουλίου της πρώην ΕΑΣ.
Τέλος, σε ό,τι έχει σχέση µε αυτήν την περίπτωση των ΣΕΠιτών,
βλέπω εδώ ότι λήγει η θητεία των εκκαθαριστών τρεις µήνες µετά τη
δηµοσίευση του νόµου.
Η δεύτερη τροπολογία, κύριε Πρόεδρε, αναφέρεται στους όρους,
στις προϋποθέσεις και στις διαδικασίες, βέβαια και στους στόχους
και σκοπούς της ίδρυσης Σώµατος Επιθεωρητών-Ελεγκτών στο
Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών. ∆εν θα χρειασθεί να
επιχειρηµατολογήσει κανείς ιδιαίτερα, για να προσδιορίσει την
αναγκαιότητα αυτή σε ένα χώρο που υπάρχουν πράγµατι κατά
καιρούς τόσες και τόσες καταγγελίες και δεν είµαι αυτός που θα
διεκδικούσε εύσηµα ότι για τη νοµιµότητα άσκησης των µεταφορών
χρειάζεται αυτό το Σώµα.
Πιστεύω ότι και η πρώτη και η δεύτερη τροπολογία λύνουν
προβλήµατα και ανοίγουν προοπτικές ιδιαίτερα για τις µεταφορές,
σε ό,τι έχει σχέση µε την καθιέρωση - ίδρυση του Σώµατος
Ελεγκτών Επιθεωρητών. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Χειµάρας έχει το
λόγο.
Κύριε Χειµάρα, συζητούµε τις δύο υπουργικές τροπολογίες, τις υπ'
αριθµόν 2154 και 2155 καθώς και τις δύο εµπρόθεσµες
τροπολογίες, υπ' αριθµόν 2150 και 2160 των συναδέλφων κυρίων
Χρυσανθακόπουλου και Κίρκου.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, θα τοποθετηθώ επί
της ουσίας του προβλήµατος, ανεξάρτητα από το τι περιέχουν οι
τροπολογίες. Βέβαια, δεν θα είµαι και εκτός θέµατος.
'Οπως γνωρίζουµε όλοι µας, το ∆εκέµβριο του 1993 µε το
ν.2175/93 η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. αποφάσισε να
επανακρατικοποιήσει τις αστικές συγκοινωνίες της Αττικής. Θα
έλεγα ότι ήταν δικαίωµά της, ανεξάρτητα αν αυτό ζηµίωσε τα
µέγιστα την ελληνική κοινωνία και φόρτωσε στις πλάτες του 'Ελληνα
φορολογούµενου εκατοντάδες δισεκατοµµύρια επιπλέον. 'Οµως, το
λιγότερο που έπρεπε να κάνει ήταν να εκπληρώσει και τις
υποχρεώσεις της έναντι αυτών των ανθρώπων, που είχαν αγοράσει
τα λεωφορεία και οι οποίοι τα δούλευαν, διότι αν µη τι άλλο, οι µόνοι
οι οποίοι δεν ευθύνονται για τις όποιες κυβερνητικές αποφάσεις
ήταν αυτοί οι άνθρωποι. 'Οταν αγόρασαν τα λεωφορεία οι
άνθρωποι αυτοί, πίστευαν ότι το κράτος είχε συνέχεια και δεν
αλλάζουν βασικά πράγµατα ανάλογα µε το ποιος κυβερνά κάθε
φορά.
Επί της ουσίας τώρα, κύριε Πρόεδρε. Ο ν. 2175/93 έλεγε µεταξύ
των άλλων ότι ο ΟΑΣΑ αναλαµβάνει την υποχρέωση να επιστρέψει
στους µετόχους των ΣΕΠ τα χρήµατα, που έδωσαν για την αγορά
των λεωφορείων, εντόκως.
Μετά από πέντε χρόνια και µετά τα όσα τραγελαφικά έχουν γίνει
µέχρι σήµερα, αποφάσισε το κράτος να φέρει µια τροπολογία. Εµείς
λέµε, ναι, στην τροπολογία, για να λυθεί επιτέλους αυτό το θέµα.
'Αλλωστε, αυτό το ζητήσαµε και εµείς κατά τη συζήτηση του όλου
θέµατος στη ∆ιαρκή Επιτροπή. Η πρώτη όµως παρατήρηση, που
έχω να κάνω, είναι γιατί δεν τους επιστρέφετε αυτά που εσείς
νοµίζετε ότι τους οφείλετε µε τον τόκο, όπως γίνεται και µε όλους
τους υπόλοιπους 'Ελληνες πολίτες, αλλά µε ειδικό τόκο; Γιατί
δηλαδή δεν βάζετε και τόκους υπερηµερίας; Τα δάνεια που πήραν,

για να αγοράσουν και να συντηρήσουν τα λεωφορεία, δεν τα
πληρώνουν στις τράπεζες και µε τόκους υπερηµερίας, όταν δεν
είναι εντάξει µέσα στις προθεσµίες τους; Γιατί να υπάρχει εδώ
διαφορετική µεταχείριση;
Μια δεύτερη παρατήρηση. Επιδότηση καρτών ετήσιας διάρκειας για
τα Υπουργεία Υγείας, Πρόνοιας, Κοινωνικών Ασφαλίσεων και
∆ηµοσίας Τάξεως. Το κράτος µπορεί να παρέχει κάποιες
διευκολύνσεις σε ορισµένους ανθρώπους, είτε µε ειδικές ανάγκες
είναι αυτοί ή αστυνοµικοί ή οτιδήποτε άλλο. Το κοινωνικό κόστος
όµως δεν µπορεί να το πληρώνουν οι ιδιώτες. Να το πληρώσει το
κράτος.
Θέλετε να πηγαίνουν δωρεάν, θέλετε να πληρώνουν το µισό
εισιτήριο; Το υπόλοιπο θα το πληρώσει το κράτος. ∆ιαφορετικά
είναι σαν να λέµε στους όποιους ιδιώτες ασκούν το όποιο
επάγγελµα, "κλείστε το, διότι εµείς θα σας επιβάλουµε τόσα
χρήµατα το χρόνο".
Απ' αυτές, λοιπόν, τις κάρτες κάνει να λαµβάνουν ένα
δισεκατοµµύριο διακόσια είκοσι έξι εκατοµµύρια (1.226.000.000)
δραχµές. Παρακαλώ, να συµπεριληφθούν, κύριε Υπουργέ, είναι
παράλογο.
Ακόµη και ο ν. 2175 λέει: "Η επιδότηση του εισιτηρίου ορίζεται σε
εβδοµήντα πέντε (75) δραχµές. Και φυσικά δεν εξαιρεί κανέναν. ∆εν
λέει ότι εξαιρούνται οι τάδε τάδε κατηγορίες, άρα πρέπει να το
πάρουν.
Μία τρίτη παρατήρηση: Πληρώνουν από το αποθεµατικό τους ένα
δισεκατοµµύριο (1.000.000.000) δραχµές για τους εκκαθαριστές, οι
οποίοι αντί τριών µηνών, όπως προέβλεπε ο νόµος, ο οποίος από
το Συµβούλιο της Επικρατείας κηρύχθηκε παράνοµος, όσον αφορά
τον ορισµό, αλλά αυτό είναι ένα άλλο θέµα.
'Ενα δισεκατοµµύριο (1.000.000.000) δραχµές λοιπόν, αφού αυτοί
δούλεψαν πέντε χρόνια και δεν τελείωσαν τη δουλειά τους σε τρεις
µήνες, παίρνετε από το αποθεµατικό των ΣΕΠιτών.
Μία τέταρτη παρατήρηση: ανταλλακτικά αυτοκινήτων. Πράγµατι
βρήκαν κάποια ανταλλακτικά εκεί από την προηγούµενη
κατάσταση, τα οποία όµως ανταλλακτικά τοποθέτησαν πάνω στα
λεωφορεία. Και αυτό αποδεικνύεται από τα δελτία παροχής
υπηρεσιών κλπ., ότι είναι επάνω.
Και ένα δεύτερο ακόµα, πάνω στο ίδιο θέµα των ανταλλακτικών.
Αγόρασαν και κάποια ανταλλακτικά, τα οποία πλήρωσαν και τους
τεχνίτες να τα τοποθετήσουν. Και τώρα έρχεσθε και τους λέτε, θα
σας πάρουµε πίσω τα χρήµατα που άξιζαν αυτά τα ανταλλακτικά,
έστω και αν είναι πάνω στα λεωφορεία. Και πέραν αυτού, τους τα
βάζετε και εντόκως. Και δεν πήραν τα χρήµατά τους για τα νέα
ανταλλακτικά που προσέθεσαν, αλλά τους χρεώνετε τα άλλα που
είναι στα λεωφορεία και µάλιστα έντοκα. Και αυτό είναι παράλογο.
Αντί να τους δώσετε, τους παίρνετε -και µάλιστα εντόκως- πίσω
χρήµατα. Αυτό ταιριάζει µε εκείνο που λένε στο χωριό µου: "Εκεί
που µας χρωστούσαν, µας πήραν και το βόδι".
Πέµπτη παρατήρηση, πολύ ουσιαστική, κύριοι συνάδελφοι:
δεδουλευµένα. Είχαν κοντά στους δυόµισι µήνες, Οκτώβριο,
Νοέµβριο και ∆εκέµβριο, είκοσι ηµέρες περίπου, κάποια
δεδουλευµένα της τάξεως των 6,2 δισεκατοµµυρίων δραχµών. Και
όχι µόνο είχαν κάποια δεδουλευµένα, τα αναγνωρίζουν αυτά οι
πάντες, µεταξύ των οποίων και ο ΟΑΣΑ, ο οποίος µε έγγραφό του
ζητούσε να τα δώσετε. Και θα καταθέσω για τα Πρακτικά της
Βουλής και για την ενηµέρωση του κυρίου Υπουργού τις ειδικές
καταστάσεις, που αποδεικνύουν πόσο ακριβώς ήταν, ότι τον
Οκτώβριο ήταν 1,7 δισ. δραχµές, το Νοέµβριο 2,4 δισ. δραχµές και
το ∆εκέµβριο 2,1 δισ. δραχµές. Είναι επίσηµες καταστάσεις του
ΟΑΣΑ, κύριε Υπουργέ, δείτε τες. Είναι δυνατόν να µην πάρουν τα
δεδουλευµένα;
Να σας πω και ένα παράλογο πάνω σ' αυτό. ∆εν φθάνει που δεν
τους έδωσαν τα χρήµατα, που όφειλαν να τους τα δώσουν, γιατί
δούλεψαν, αλλά τους κρατάνε και ΦΠΑ 8% για εισπράξεις που δεν
έκαναν. Αυτό είναι το άκρον άωτον του παραλόγου.
Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, θέλω τις παρατηρήσεις που έκανα
να τις λάβετε πολύ σοβαρά υπόψη σας, για να τελειώσει
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επιτέλους αυτό το βάσανο, για να ηρεµήσουν τρεις χιλιάδες
άνθρωποι, εκ των οποίων οι περισσότεροι ήταν πολύτεκνοι, φτωχοί
ήταν, οδηγοί, επαγγελµατίες στη δουλειά τους. ∆εν ήταν κανένας
από αυτούς, ούτε βιοµήχανος ούτε εφοπλιστής ούτε κανένας άλλος
µεγάλος επιχειρηµατίας.
Κλείστε το αυτό το θέµα, αλλά σε λογικά πλαίσια, για να µπορέσουν
και αυτοί να ηρεµήσουν και να µπει µία τάξη.
Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Χειµάρας καταθέτει για
τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα θέλαµε να κάνουµε τις εξής
παρατηρήσεις για την τροπολογία µε αριθµό 2155, που αφορά τις
αστικές συγκοινωνίες.
Πρώτα απ' όλα, µε την πρώτη παράγραφο αυτής της τροπολογίας,
που αφορά την αξιοποίηση των παλιών λεωφορείων, µας θυµίζει
αυτό την τακτική που έχουν οι ανεπτυγµένες καπιταλιστικές χώρες
απέναντι στις υπό ανάπτυξη ή υπανάπτυκτες χώρες, τα σκουπίδια
των ανεπτυγµένων χωρών να πηγαίνουν σε τρίτες χώρες.
Εµείς πιστεύουµε ότι ναι µεν µπορεί να θέλουν αυτές οι χώρες να
δεχθούν τα λεωφορεία µας, αλλά θα πρέπει να έχουµε βάλει
κάποιες προδιαγραφές. Και πιστεύουµε ότι αυτές οι προδιαγραφές
θα πρέπει να ταυτίζονται µε αυτές της δικής µας νοµοθεσίας και όχι
µε εκείνες των τρίτων χωρών, οι οποίες µπορεί να διαφέρουν,
µπορεί να είναι οποιεσδήποτε. Για παράδειγµα, να µη φεύγει
λεωφορείο από τη χώρα µας, που δεν έχει περάσει από ΚΤΕΟ στην
Ελλάδα.
'Οσον αφορά το δεύτερο κοµµάτι της συγκεκριµένης τροπολογίας,
εµείς θα θέλαµε να παρατηρήσουµε ότι τα σχετικά νούµερα και η
σχετική ρύθµιση είναι εντελώς αυθαίρετα.
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι και όταν δόθηκαν τα λεωφορεία από την
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας στις ΣΕΠ και όταν
επανακρατικοποιήθηκαν το 1992-1993, δεν έγινε καµία, µα καµία
απογραφή. Ουσιαστικά, εκείνο το διάστηµα είχε γίνει ένα πλιάτσικο
στα ανταλλακτικά και στην περιουσία της ΕΑΣ.
Και σήµερα, δεν ξέρουµε από πού προκύπτει αυτό το νούµερο. Και
χωρίς βέβαια να έχουν καταλογισθεί ευθύνες ποτέ και πουθενά,
γιατί εκποιήθηκαν µη τιµολογηµένα ανταλλακτικά, έρχεται ένα
νούµερο µε προσαυξηµένη την αξία των ανταλλακτικών του 1991
κατά 35%. Και εµείς λέµε: Γιατί να µην είναι 20%, γιατί να µην είναι
50%, γιατί να µην είναι 100%; Από πού βγαίνει αυτό;
Γι'αυτούς τους λόγους εµείς θα καταψηφίσουµε την τροπολογία.
Θα ήθελα να σταθώ πιο πολύ στη δεύτερη τροπολογία, που
καταθέτει η Κυβέρνηση, αυτήν της δηµιουργίας του Σώµατος
Επιθεωρητών Ελεγκτών του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών. Φέρνει η Κυβέρνηση µία τροπολογία για τη
δηµιουργία αυτού του συγκεκριµένου σώµατος, µετά την οδυνηρή
εµπειρία όλων µας εδώ µέσα, της ψήφισης -και δυστυχώς,
πιστεύουµε ότι θα συνεχισθεί αυτή κατάσταση- των Κανονισµών
Εργασίας Προσωπικού στις ∆ΕΚΟ.
Πιστεύουµε πως δεν είναι καθόλου άσχετη αυτή η τροπολογία µε το
κλίµα αυταρχισµού, που θέλει να περάσει η Κυβέρνηση, εν όψει
των ιδιωτικοποιήσεων των ∆ΕΚΟ, στους εργαζόµενους.
"Ζητήµατα εξασφάλισης της συνοχής της έννοµης τάξης." Είναι
φράσεις, που µας πάνε πολλά χρόνια πίσω. "Η τήρηση των
κειµένων διατάξεων." "Ο εντοπισµός φαινοµένων αδιαφάνειας,
διαφθοράς, αναποτελεσµατικότητας." "Η πρόληψη της διαφθοράς."
"Η καταστολή καταστάσεων, που αντίκειται στο δηµόσιο συµφέρον."
Χτύπηµα, δηλαδή, κατά µέτωπο των απεργιακών κινητοποιήσεων
των εργαζοµένων.
Και απ' ό,τι φαίνεται, η Κυβέρνηση γνωρίζει πάρα πολύ καλά ότι
αυτοί οι κανονισµοί, που έχει φέρει στη Βουλή και τους έχει ψηφίσει
η Πλειοψηφία, δεν πρόκειται στην πράξη να γίνουν δεκτοί από τους

εργαζόµενους. Γι' αυτόν το λόγο έρχεται ένα σώµα υπεράνω όλων,
υπεράνω της ιεραρχίας διοικητικών συµβουλίων, συµβουλίων
διευθύνοντων συµβούλων κλπ., το οποίο θα είναι πειθήνιο όργανο
του Υπουργού, αφού υπάγεται απευθείας στον ίδιο και το οποίο θα
καταπνίγει όποια φωνή αντίστασης, απ'όπου και αν προέρχεται.
Είναι µια τροπολογία, η οποία δεν έχει καν συζητηθεί µε το
συνδικαλιστικό κίνηµα.
Και ενώ είχε όλη την ευχέρεια να τη φέρει ο κύριος Υπουργός, µια
και έρχεται από ένα προηγούµενο νοµοσχέδιο, στη συζήτηση στην
επιτροπή, για να ρωτήσουµε τουλάχιστον και τη γνώµη των
συνδικαλιστικών φορέων πάνω σε αυτά τα προβλήµατα, ερχόµαστε
τώρα στην Ολοµέλεια να την ψηφίσουµε.
Ζητάµε να την αποσύρετε. Φυσικά, αν επιµείνετε, το Κ.Κ.Ε. θα την
καταψηφίσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. ∆ηµαράς έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει ένα µεγάλο θέµα
ηθικής τάξεως, των υποχρεώσεων που η πολιτεία έχει απέναντι σε
αυτήν την υπόθεση των ΣΕΠ.
Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι η θέση του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος ήταν διαφορετική σε σχέση µε τον τρόπο που χειρίστηκε
η kυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τη µεταβίβαση των
λεωφορείων στις ΣΕΠ. Επίσης, γνωρίζετε ότι ο Πρόεδρός µας ο κ.
Τσοβόλας και στις τρεις παρεµβάσεις του στη Βουλή κατά τη
διάρκεια της συζήτησης του νοµοσχεδίου επί της αρχής, αλλά και
στις υπόλοιπες, υποστήριξε κάτι το οποίο είναι αυτονόητο και
κανένας από τους Βουλευτές που βρίσκονται εδώ δεν µπορεί να το
αρνηθεί, ότι δηλαδή, θα πρέπει η ελληνική πολιτεία να δώσει
αποζηµίωση σε αυτούς τους ανθρώπους, στους οποίους οφείλει
την αποζηµίωση.
'Ερχεται αυτή η τροπολογία να ρυθµίσει το θέµα -και είναι πολύ
ειδικό- που έχει να κάνει µε την αποζηµίωση των ανθρώπων, οι
οποίοι επί τόσον καιρό παραµένουν σε µία εκκρεµότητα που δεν
τιµά καθόλου το ήθος και το ύφος της πολιτικής ζωής της χώρας.
Η τροπολογία αυτή θεραπεύει σε µεγάλο βαθµό αυτήν την
εκκρεµότητα που η πολιτεία έχει απέναντί τους και απ'αυτήν την
άποψη εµείς θα την ψηφίσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας από τον Απρίλιο του 1990, που ανέλαβε την
εξουσία, και για ενάµιση χρόνο προσπάθησε να συνεννοηθεί µε
τους εκπροσώπους των εργαζοµένων στην τότε ΕΑΣ, για να γίνει
µία εξυγίανση της εταιρείας και οικονοµικά, αλλά ιδίως ως προς την
παροχή των υπηρεσιών προς το επιβατικό κοινό, δηλαδή τα
εκατοµµύρια των ανθρώπων που χρησιµοποιούν τα λεωφορεία
κάθε µέρα για να πηγαίνουν και να επιστρέφουν από τις εργασίες
τους.
'Ετσι ψηφίστηκε ο νόµος 2078 του 1992, αφού δεν µπόρεσε να γίνει
η συνεννόηση αυτή και ορίστηκε από το νόµο αυτόν ότι οι άδειες
εκµεταλλεύσεως των λεωφορείων θα εδίδοντο: Πρώτον, σε
εργαζόµενους της ΕΑΣ, εφόσον θα είχαν δίπλωµα οδηγήσεως
τετάρτης ή πέµπτης κατηγορίας. ∆εύτερον, σε πολύτεκνους. Τρίτον,
σε µεταφέροντες άδειες λεωφορείων από τα επαρχιακά ΚΤΕΛ στην
Αθήνα. Και, τέταρτον, σε βιοπαλαιστές οικογενειάρχες, οδηγούς
αυτοκινήτων, κατέχοντες τετάρτης ή πέµπτης κατηγορίας άδειες
οδηγήσεως.
'Ετσι, κύριε Πρόεδρε, συγκροτήθηκαν οι επτά Συγκοινωνιακές
Επιχειρήσεις, οι ΣΕΠ και εξυγιάνθηκε το σύστηµα λειτουργίας των
λεωφορείων οικονοµικά, αφού το κράτος επιδοτούσε τον κάθε
πολίτη µε εβδοµήντα πέντε (75) δραχµές, όσες πλήρωνε και ο ίδιος
για το εισιτήριό του. Και, βεβαίως, η εξυπηρέτηση του επιβατικού
κοινού ήταν σε ένα πολύ ικανοποιητικό επίπεδο.
∆υστυχώς,  µετά  τις  εκλογές  του  Οκτωβρίου  του  1993,  η
Κυβέρνηση του  ΠΑ.ΣΟ.Κ.  αδίστακτα,  αδικαιολόγητα,  και  για
εξυπηρέτηση καθαρά κοµµατικών υποχρεώσεών της, ψήφισε
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στη Βουλή το νόµο 2175/93 και επανακρατικοποίησε τα λεωφορεία.
Υπήρξαν όµως υποχρεώσεις. Οι τρεισήµισι χιλιάδες άνθρωποι οι
οποίοι πήραν τις άδειες, τις πήραν από το ελληνικό κράτος. Και το
ελληνικό κράτος εκπροσωπείτο τότε από την κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας και το ελληνικό κράτος εκπροσωπείται σήµερα,
δυστυχώς, από την Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Και η Κυβέρνηση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. για πέντε ολόκληρα χρόνια µέχρι σήµερα δεν θέλει να
ικανοποιήσει τις υποχρεώσεις που υπάρχουν απέναντι στους
ανθρώπους αυτούς.'Εχουν περιέλθει σε τέτοια κατάσταση, που
όπως γράφουν οι ηµερήσιες εφηµερίδες των Αθηνών, από τα
ρεπορτάζ που γίνονται, πουλάνε τα σπίτια τους για να επιβιώσουν.
Βρίσκονται σε τραγική οικονοµική κατάσταση οι πρώην µέτοχοι των
ΣΕΠ. Χρωστούν εκατοµµύρια για τόκους δανείων, εισφορές Ι.Κ.Α.
και Τ.Σ.Α.
'Ετσι είπαν, κύριε Πρόεδρε, ότι έγινε µία διαδικασία εκκαθαρίσεως.
Το αποτέλεσµα ήταν ότι σύµφωνα µε το άρθρο 2 παράγραφος 1,
εδάφιο β', του ν. 2175/93, ορίστηκε ότι ο ΟΑΣΑ υποχρεούται στην
επιστροφή στους µετόχους των ΣΕΠ των ποσών, που κατέβαλαν εξ
ιδίων πόρων για την αγορά λεωφορείων, νοµιµότοκα από τότε που
τα κατέβαλαν.
Κύριε Πρόεδρε, µε αυτά τα χρήµατα ξεκίνησε η διαδικασία και
παραγγέλθηκαν τα εξακόσια δεκατέσσερα (614) λεωφορεία, που
κυκλοφορούν τώρα, για εξυπηρέτηση των εκατοµµυρίων
ανθρώπων που τα χρησιµοποιούν. Γιατί, όπως είναι γνωστό, από
τον Οκτώβριο του 1993 µέχρι σήµερα κανένα λεωφορείο δεν
παραγγέλθηκε και κανένα νέο λεωφορείο δεν δροµολογήθηκε.
'Ετσι, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, σύµφωνα µε την ανωτέρω διάταξη, ο
νόµιµος τόκος που πρέπει να εφαρµοστεί, δηλαδή πρόκειται
καθαρά περί νοµικής ερµηνείας, είναι της υπερηµερίας και
αντιστοιχεί το ανάλογο χρηµατικό ποσό.
Επίσης, τα ποσά του αποθεµατικού κεφαλαίου, βάσει του άρθρου 5
παράγραφος α', είναι ίδια κεφάλαια των µετόχων των ΣΕΠ, καθ'
όσον επραγµατοποιείτο από τους ιδίους και από το µέρισµά τους
κάθε µήνα η παρακράτηση προς σχηµατισµό του αποθεµατικού
κεφαλαίου.
Εφόσον εποµένως µέχρι σήµερα δεν έχουν αποδοθεί, πρέπει να
είναι έντοκα από της ισχύος του ν. 2175/93 παράγραφος 3, εδάφιο
γ', του άρθρου 3 και όχι από της ψηφίσεως του νόµου και της
σχετικής τροπολογίας, όπως περιλαµβάνεται στην υπό συζήτηση
τροπολογία του κυρίου Υπουργού µε γενικό αριθµό 2155 και ειδικό
67 της 27ης Νοεµβρίου του 1998.
Τέλος, κύριε Πρόεδρε, η επιδότηση των καρτών από τα Υπουργεία
Υγείας-Πρόνοιας και ∆ηµόσιας Τάξης προεβλέπετο από το άρθρο
14 παράγραφος β' του ν. 2078/92 και εδίδετο κανονικά. Είχε
θεσµοθετηθεί και πραγµατοποιηθεί.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Η σηµερινή Κυβέρνηση, λοιπόν, των "εκσυγχρονιστών" Υπουργών
του κυρίου Σηµίτη, από τον Απρίλιο του 1994 εγνώριζαν από
έγγραφο του προέδρου του ∆.Σ. του ΟΑΣΑ, το οποίο κατετέθη στη
∆ιαρκή Επιτροπή µας από τους ενδιαφερόµενους, που
ακροάστηκαν εκεί µαζί µε το σχετικό υπόµνηµά τους ότι ο πρόεδρος
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΟΑΣΑ έχει στο αποθεµατικό
κεφάλαιο του Οργανισµού αυτά τα χρήµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ολοκληρώσατε, κύριε
Γκελεστάθη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώνετε, αλλά δεν
τελειώνετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το συµπέρασµα είναι
ότι πρέπει να δοθούν αυτά τα χρήµατα στους µετόχους των πρώην
ΣΕΠ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ωραία, είπατε το
συµπέρασµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω τη
φράση µου.

Οι νόµιµοι τόκοι υπερηµερίας, σύµφωνα µε το ν. 2175/93, τόκοι από
23 ∆εκεµβρίου του 1993 µέχρι 21 ∆εκεµβρίου του 1998, κατά µέσο
όρο συνολικό ποσό τέσσερα δισεκατοµµύρια εξακόσια εβδοµήντα
εννέα εκατοµµύρια είκοσι δύο χιλιάδες επτακόσιες πενήντα τρεις
(4.679.022.753) δραχµές. Ενώ η τροπολογία δίνει µόνο δύο
δισεκατοµµύρια διακόσια εξήντα τρία εκατοµµύρια (2.263.000.000),
δηλαδή υπάρχει µία διαφορά δύο δισεκατοµµυρίων τριακοσίων
εκατοµµυρίων (2.300.000.000) δραχµών και η επιδότηση των
εννιακοσίων δεκαπέντε εκατοµµυρίων (915.000.000) δραχµών, που
αφορά, όπως είπα προηγουµένως, αυτές τις κάρτες, πρέπει να
χορηγηθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Γκελεστάθη,
τελειώσατε. Σας παρακαλώ, µε εκθέτετε συνεχώς. Θέλω να το
καταλάβετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, τελείωσα.
∆εν ξέρω γιατί αρνείσθε, κύριε Υπουργέ, να τοποθετηθείτε στην
ταλαιπωρία αυτών των χιλιάδων οικογενειών. ∆ώστε µία δίκαιη
λύση, δεν ζητούν χάρισµα, ζητούν αυτό που δικαιούνται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Λουκάκης έχει το
λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, νοµίζω ότι δεν έχει καµία αξία τώρα να συζητάµε το
ιστορικό αυτής της υπόθεσης, που είναι χιλιοειπωµένο και γνωστό.
Θεωρώ ότι εκείνο που πρέπει να κοιτάξουµε είναι πώς θα δοθεί µια
λύση, ώστε να ικανοποιηθούν δίκαια τα αιτήµατα των ιδιοκτητών
των ΣΕΠ, οι οποίοι στο κάτω-κάτω, για το αν είναι καλή ή κακή η
µία ή η άλλη κυβέρνηση, δεν είναι αυτοί που πρέπει να φταίνε σ'
αυτήν την ιστορία.
Μετά από πολύχρονη διαδικασία, µέσα στις επιχειρήσεις και µε
τους εκκαθαριστές να έχουν διαφωνίες µεταξύ τους, αλλά και µέσα
στις ΣΕΠ να υπάρχουν διαφωνίες, τέσσερα σηµεία ήταν κυρίως
αυτά, στα οποία είχαν επικεντρωθεί οι βασικότερες διαφωνίες. Είναι
γνωστό ότι το 10% των εισιτηρίων έµενε σαν αποθεµατικό για
αγορά λεωφορείων, προβλεπόταν από το νόµο. Τίνος ήταν αυτά τα
λεφτά. O OAΣΑ έλεγε ότι ήταν δικά του, οι ΣΕΠ έλεγαν ότι ήταν δικά
τους, τελικώς η τροπολογία λέει ότι αποδίδονται, ανήκουν στις ΣΕΠ
τα χρήµατα αυτά και αποδίδονται. Βέβαια, επειδή ήταν ποσοστό επί
των εισιτηρίων, δεν ήταν ίδια κεφάλαια, αποδίδονται όπως έχουν
χωρίς τόκο, αλλά για να µην τους τα καθυστερήσει ο ΟΑΣΑ,
προβλέπεται νοµοσχέδιο ότι θα είναι έντοκα από την ηµέρα που θα
ψηφιστεί ο νόµος.
Η δεύτερη διαφορά αφορούσε την τιµολόγηση των ανταλλακτικών.
Αυτό που λέχθηκε προηγουµένως, αν θα είναι 35% ή 50%, ο ΟΑΣΑ
επέµενε ότι είναι 95%, οι εκκαθαριστές είχαν ορίσει σαν ποσό
επιβάρυνσης µε τιµές του 1991 το 35%. Αυτό δέχεται και το
νοµοσχέδιο, αυτό δέχεται και η Κυβέρνηση, συνεπώς µε 35%
τιµολογούνται επιπλέον τα ανταλλακτικά µε τις τιµές του 1991.
Το άλλο θέµα ήταν, για τα χρήµατα που θα επιστρέφονται από τις
προκαταβολές που είχαν δώσει, που λέει ότι πρέπει να
επιστραφούν εντόκως, νοµιµοτόκως, ποιος ήταν ο νόµιµος τόκος.
'Ηταν επίσης ένα ερώτηµα, ποιος είναι αυτός ο νόµιµος τόκος που
πρέπει να δοθεί και η πρόταση που γίνεται για να είναι ο µέσος
όρος από το 1994 µέχρι το 1998 των εντόκων γραµµατείων του
δηµοσίου, νοµίζω ότι είναι το πιο νόµιµο και το πιο δίκαιο
αποτέλεσµα για µια τέτοια εκτίµηση.
Τέλος, ό,τι αφορά τις κάρτες, είναι γνωστό ότι ο νόµος έλεγε ότι το
εισιτήριο επιδοτείται µε εβδοµήντα πέντε (75) δραχµές και επίσης η
µηνιαία κάρτα µε τρεις χιλιάδες επτακόσιες πενήντα (3.750)
δραχµές. Οταν είχε βγει απόφαση των Υπουργών Εθνικής
Οικονοµίας και Μεταφορών για τις ετήσιες κάρτες ότι µπορούσαν να
δίδονται σε Υπουργεία, δεν είχε προβλεφθεί επιδότηση. Και επίσης
ο ΟΑΣ, ο οποίος χρησιµοποιούσε και είχε εκδόσει ετήσιες κάρτες,
δεν απαιτούσε επιδότηση και δεν είχε πάρει επιδότηση από τα
αντίστοιχα Υπουργεία. Συνεπώς θεωρώ ότι η ρύθµιση που γίνεται
είναι δίκαιη.
Θεωρώ, όµως, ότι πρέπει να κλείσει το θέµα, τα παρακάτω είναι
τελείως διαδικαστικά, αλλά αυτές οι τέσσερις διαφορές
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νοµίζω ότι λύνονται κατά τον πιο δίκαιο τρόπο και για τους µεν και
για τους δε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μεϊµαράκης έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρνηση
προσπαθεί σήµερα µε την τροπολογία αυτή να ρυθµίσει ένα θέµα,
το οποίο την έχει αφήσει ηθικά έκθετη από την ηµέρα κατά την
οποία ανέλαβε ουσιαστικά τη διακυβέρνηση του τόπου. Και την
άφησε ηθικά έκθετη και πολιτικά, διότι συµπεριφέρθηκε θα έλεγα µε
έναν απαράδεκτο τρόπο απέναντι σε κάποιους ανθρώπους
εργαζόµενους, σε ανθρώπους οι οποίοι προέρχονται, αν θέλετε,
από τα µεσαία ή χαµηλά στρώµατα, σε αντίθεση δε µε τη
συµπεριφορά της προς ανώτερες ή ανώτατες κοινωνικές τάξεις,
όπου είµαι υποχρεωµένος να υπενθυµίσω ότι τα πρώτα
νοµοσχέδια, τα οποία έφερε τότε η Κυβέρνηση, ήταν η ρύθµιση
κάποιων οφειλών για τα κότερα, κάποιων οφειλών προς την εφορία
µεγαλοεπιχειρηµατιών και τα δισεκατοµµύρια τα οποία χάρισε από
τον Οκτώβριο του 1993 µέχρι σήµερα και σε όλα αυτά τα χρόνια δεν
βρήκε ούτε µια ηµέρα, για να µπορέσει να ρυθµίσει ένα αίτηµα
δίκαιο, ένα αίτηµα το οποίο είχε υποσχεθεί, ένα αίτηµα το οποίο είχε
αναλάβει διά νόµου µάλιστα να ρυθµίσει.
'Ακουσα και προηγουµένως τον κ. Λουκάκη, ο οποίος πράγµατι,
οφείλω να οµολογήσω, έχει στηρίξει θετικά αυτήν την τροπολογία
περισσότερο από τον οποιονδήποτε άλλο, να λέει ότι δεν έχει
νόηµα να αναφερθούµε στο τι έγινε την εποχή του 1992-1993 µέχρι
σήµερα. 'Οµως νοµίζω ότι αυτό είναι και το νόηµα. ∆ιότι αυτό δείχνει
και το πρόσωπο της Κυβέρνησης, που θέλει να λέγεται ότι έχει µια
ευαισθησία κοινωνική.
Γι' αυτό, ακριβώς, είµαστε υποχρεωµένοι -όπως έγινε από τον
εισηγητή µας και από τους οµιλητές µας- να θυµίσουµε ότι µετά από
διάλογο πάνω από ενάµιση χρόνο, όπως σας είπε ο κ.
Γκελεστάθης, µε τους εργαζόµενους της ΕΑΣ, για να βρεθεί µία
λύση, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας πήρε µία απόφαση και
έκανε µία τοµή. Αυτή η τοµή, είτε κρίνεται θετικά είτε κρίνεται
αρνητικά, είναι θέµα πολιτικής και αν η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
διαφωνεί µε την πολιτική που ακολουθήθηκε, είναι δικαίωµά της.
∆εν µπορεί όµως αυτήν την πολιτική να την προσωποποιεί και να
δείχνει ένα ακατανόητο µίσος κατά των πολιτών, οι οποίοι λόγω
αυτής της πολιτικής συνηλλάγησαν µε την επίσηµη ελληνική
πολιτεία, πίστεψαν στους νόµους της ελληνικής πολιτείας,
υπέγραψαν νοµίµως όλα τα χαρτιά και έγιναν κύριοι και κάτοχοι των
συγκεκριµένων λεωφορείων.
Θα έπρεπε, λοιπόν, η Κυβέρνηση, επανακρατικοποιώντας τα
λεωφορεία, όπως άλλωστε προέβλεπε ο νόµος του κ.
Χαραλάµπους, να αποζηµιώσει εκείνην την ώρα τους κατόχους των
λεωφορείων. Το ερώτηµα είναι πώς αυτοί πήραν τα λεωφορεία;
Είχαν τα χρήµατα; 'Οχι, δανείστηκαν, ουσιαστικά, για να τα πάρουν.
Και δανείστηκαν επισήµως. Πολλοί δανείστηκαν ανεπισήµως. Είναι
γνωστή η τοκογλυφία που υπάρχει και το πώς οι τόκοι τρέχουν.
'Ερχεται η πολιτεία και αντί να "παγώσει" αυτά τα δάνεια, αντί να
"παγώσει" τις οφειλές προς το Ι.Κ.Α. και προς άλλα ταµεία,
επιτάσσει τα λεωφορεία. 'Αρα, δεν τους αφήνει να τα πουλήσουν,
για να πάρουν ένα κεφάλαιο να ξεπληρώσουν τα χρέη τους, τους
επιστρατεύει. 'Αρα, δεν τους επιτρέπει να δουλέψουν αλλού, για να
βγάλουν χρήµατα, ώστε να µπορέσουν να ανταποκριθούν στα
έξοδα και, τελικά, αυτοί οι άνθρωποι αρχίζουν να βρίσκονται σε
απόγνωση πνιγµένοι από τα χρέη.
Ποιοι είναι αυτοί οι άνθρωποι, κύριε Υπουργέ; Είναι εκείνοι οι οποίοι
ήταν οδηγοί ή εργάζονταν στην ΕΑΣ, διότι αυτοί ήταν οι πρώτοι οι
οποίοι εδικαιούντο, βάσει του νόµου της Νέας ∆ηµοκρατίας το 1992,
να πάρουν λεωφορεία, άρα είναι δεδοµένο ότι αυτοί ήταν οι
εργαζόµενοι εκεί. ∆εύτεροι, εφόσον δεν συµπληρώθηκε ο αριθµός
των αιτήσεων από τους εργαζόµενους, ήταν οι πολύτεκνοι, που και
αυτοί κατέθεσαν τις φορολογικές τους δηλώσεις. Τρίτοι ήταν µία
άλλη κατηγορία εργαζοµένων στα ΚΤΕΛ, οι οποίοι πήραν επίσης,
αφού κατέθεσαν τις φορολογικές τους δηλώσεις. Αποδεικνύεται έτσι

-αν και κάποιοι κατηγορούν τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι τα έδωσε σε
δικούς της ή µη- ότι αυτοί είναι άνθρωποι χαµηλού εισοδήµατος.
'Εχουν κατατεθεί οι φορολογικές τους δηλώσεις.
Τα δάνεια που πήραν αυτοί οι άνθρωποι ήταν της τάξης των
οκτακοσίων χιλιάδων µε ενάµισι εκατοµµύριο. Γίνεται φανερό και
από το ποσό του δανείου, κύριε Πρόεδρε, γιατί αυτά δεν πάρθηκαν
για να τα "φάνε" στα µπουζούκια ή να τα κάνουν "γαρδένιες".
Πάρθηκαν, ακριβώς, για να µπορέσουν να είναι συνεπείς προς τις
υποχρεώσεις τους. Για όνοµα του Θεού! Τα δάνεια αυτά ύψους
οχτακοσίων χιλιάδων µε ενάµισι εκατοµµύριο, που σήµερα έχουν
γίνει τρία και πέντε εκατοµµύρια, δεν µπορούσαµε µέχρι τώρα να τα
τακτοποιήσουµε;
Πρέπει να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι όσον αφορά τους τόκους
υπερηµερίας, τα ανταλλακτικά -τα οποία όχι µόνο µπήκαν στην
αρχή, αλλά και αργότερα και τα οποία πάρθηκαν από την ελεύθερη
αγορά, υπάρχουν τα παραστατικά, τα δεδουλευµένα -τη διαφορά
κάρτας που ο κ. Λουκάκης µας είπε, υπάρχει ασάφεια. Και υπάρχει
ασάφεια και στη γνωµοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους.
Εν πάση περιπτώσει, εγώ δεν θα µείνω σ' αυτά τα οποία
ουσιαστικά αναλύθηκαν και θα αναλυθούν πάλι, αλλά θα σας πω το
εξής: Κάντε τη διαίρεση του ποσού που δίδεται µε τους δικαιούχους,
για να καταλάβετε τι θα πάρουν. Τι νούµερο βγαίνει; 'Ενα
εκατοµµύριο επτακόσιες χιλιάδες (1.700.000), δηλαδή αυτό το ποσό
θα πάρει κάθε ΣΕΠίτης, όταν ο ίδιος έχει δώσει πάνω από ενάµισι
(1.500.000) εκατοµµύριο. ∆εν υπολογίζεται ούτε η δουλειά του, ούτε
οι τόκοι ούτε τίποτα.
Γι' αυτό, ακριβώς, σας λέµε ότι πρέπει αυτό το ποσόν να ρυθµιστεί
στα επίπεδα τα οποία εµείς ήδη σας έχουµε ζητήσει, για να λυθεί το
θέµα. 'Αλλως εµείς πιστεύουµε ότι υπάρχει ιδεοληψία από πλευράς
της Κυβέρνησης, ότι η Κυβέρνηση δείχνει µίσος προς αυτήν την
κατηγορία των ανθρώπων -ανεξήγητο µίσος, δεν µπορούµε να το
καταλάβουµε- δείχνει ένα αποκρουστικό πρόσωπο προς την
ελληνική κοινωνία, καθώς και την κοινωνική της αναλγησία, ενώ θα
ήθελε να δείξει κάτι διαφορετικό.
Καλούµε, λοιπόν, την Κυβέρνηση, να δεχθεί όσα ο εισηγητής µας
έχει πει, για να µπορέσει πράγµατι να υπάρξει µία δίκαιη και σωστή
λύση στο πρόβληµα που χρονίζει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Κολοζώφ έχει το
λόγο.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, χθες
συζητώντας το νοµοσχέδιο για τον ΟΣΕ εµείς εκφράσαµε τις
ανησυχίες µας, ότι σε τελευταία ανάλυση αυτό το νοµοσχέδιο δίνει
τη δυνατότητα στους ιδιώτες να εκµεταλλευτούν τα πάντα εκεί,
εκτός από την υποδοµή που θα πληρώνει το κράτος.
Ο κύριος Υπουργός εξανέστη λέγοντας "λάθος κάνατε, η γραµµή
τουλάχιστον Αθήνα-Θεσσαλονίκη δεν δίνεται ούτε για
εκµετάλλευση". Και έρχεται σήµερα η είδηση στις εφηµερίδες "ΟΣΕ.
- γραµµή Αθήνα-Θεσσαλονίκη. Περνούν σε ιδιωτική εταιρεία οι
εµπορευµατικές µεταφορές. Ιδιωτικοποιούνται οι σιδηροδροµικές
εµπορευµατικές µεταφορές στον άξονα ΠΑΘΕ, αρχής γενοµένης µε
τη διαδροµή Αθήνα-Θεσσαλονίκη µετά από πρόσκληση εκδήλωσης
ενδιαφέροντος του ΟΣΕ." 'Εχει µέσα τις λεπτοµέρειες.
Θέλω να πω ότι κάθε άλλο παρά µπορούµε να διασκεδάσουµε αυτά
τα οποία είναι διατυπωµένα στο νόµο, µε τον τρόπο που είναι
διατυπωµένα, τις όποιες καλές προθέσεις και δηλώσεις του κυρίου
Υπουργού. Η ζωή είναι αµείλικτη, το κεφάλαιο είναι αµείλικτο,
προχωράει στο δρόµο του και δεν µπορεί να το σταµατήσουν οι
καλές προθέσεις.
Σχετικά  µε  τις  δύο  τροπολογίες,  ιδιαίτερα  θα  αναφερθώ  στη
δεύτερη  τροπολογία,  της  ίδρυσης  αυτού  του  ελεγκτικού
σώµατος.  Τι  ανάγκη  υπάρχει  να  γίνει  αυτό;  Εδώ  µπήκαµε  σε
µία  νέα  διαδικασία.  Αχρηστεύουµε  τις  διοικητικές  δοµές,  που
λειτουργούν  κανονικά,  που  πρέπει  να  λειτουργούν  κανονικά,
που  πρέπει  να  ελέγχουν,  που  πρέπει  να  επαγρυπνούν  για  την
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καλή τους λειτουργία στα διάφορα επίπεδα. 'Οταν υπάρχουν
ατασθαλίες, υπάρχουν οι άλλες δοµές του κράτους, δικαστικές
αρχές, οι οποίες παρεµβαίνουν, υπάρχουν πολίτες που ελέγχουν.
Υπάρχει µία ολόκληρη δοµή για τον έλεγχο των υπηρεσιών, πρώτα
και κύρια οι ίδιες οι υπηρεσίες. Φροντίστε να λειτουργήσουν καλά οι
υπηρεσίες. Μη δηµιουργείτε τέτοιου είδους όργανα, αρχής
γενοµένης από την Αστυνοµία, που µιλάτε για εσωτερικό έλεγχο.
Ξέρετε πού µπορούν να καταλήξουν αυτά τα όργανα που
δηµιουργείτε; Σε έναν αυθαίρετο τρόπο λειτουργίας, ανάλογα µε το
ποιες είναι οι επιθυµίες αυτού που έχει τον έλεγχο αυτών των
οργάνων. Οι εµπειρίες που έχουµε από εκεί που εφαρµόστηκαν
αυτά, δεν είναι θετικές. Ρίξτε µία µατιά, τι έχει γίνει στο παρελθόν,
εκεί που εφαρµόστηκαν τέτοιοι οργανισµοί. Μέσα στον οργανισµό
άλλος οργανισµός για να ελέγχει. Υπάρχουν προβλήµατα
δηµοκρατίας, υπάρχουν προβλήµατα που θίγουν τις βασικές αρχές
λειτουργίας της δηµοκρατίας. Και πρέπει κατά τη γνώµη µου το
βάρος της όποιας κυβέρνησης να πέσει στο πώς θα εξασφαλίσει τις
σωστές δοµές και τις σωστές λειτουργίες σε αυτούς τους
οργανισµούς.
∆εν µπορούµε να εµπιστευθούµε τέτοιου είδους ελεγκτικούς
οργανισµούς. Επαναλαµβάνω, δεν είναι θέµα του Υπουργού, δεν
είναι θέµα -αν θέλετε- και της δικής σας Κυβέρνησης. Εδώ δεν
ξέρουµε ποια κυβέρνηση θα είναι µεθαύριο. Νόµοι που βγήκαν για
τους λαθρέµπορους, τους κατσικοκλέφτες, ξέρετε πώς
χρησιµοποιήθηκαν στο παρελθόν;
'Εχοντας, λοιπόν, αυτές τις εµπειρίες σαν χώρα, εν πάση
περιπτώσει, πρέπει να είµαστε πιο προσεκτικοί, όταν πάµε να
θεσµοθετήσουµε τέτοιου είδους ζητήµατα.
Σχετικά µε την άλλη τροπολογία, νοµίζω ότι αναλυτικά έδωσε η
ειδική αγορήτρια του κόµµατός µας τη θέση µας. Εκείνο όµως που
ήθελα να πω, είναι ότι δεν µπορούµε να ξεχνάµε το τι έγινε. Μπήκε
σε περιπέτεια όλος αυτός ο κόσµος. Και µη χύνετε τώρα, κύριοι,
δάκρυα! 'Ενα πείσµα ήταν όλη η υπόθεση. ∆ιώξατε χιλιάδες κόσµο
τότε για ένα πείσµα και σπρώξατε ένα µέρος από αυτούς στην
περιπέτεια την οποία βρίσκονται σήµερα. 'Ηταν ένα πείσµα και το
ξέρετε πολύ καλά! Και δεν είχατε αυτήν την ευχέρεια που έχουν οι
κύριοι της Κυβέρνησης, αυτά τα ζητήµατα να τα χειρίζεσθε µε τακτ!
Γιατί στο ίδιο αποτέλεσµα πάµε µε τον Ο.Α.Σ.Α. Πάλι στους ιδιώτες
πάνε. Φυσικά, όχι µε τον τρόπο που προσπαθήσατε εσείς να
πάρουν ορισµένοι άνθρωποι λεωφορεία -αυτό είναι ξεπερασµένο-
αλλά µε την είσοδο των ιδιωτών µε τις µετοχές, στην εκµετάλλευση
ακριβώς όλης αυτής της δοµής. Από αυτήν την άποψη είστε
αναχρονιστικοί. Βεβαίως σήµερα είναι πιο σύγχρονες οι µέθοδοι, να
µπει το κεφάλαιο στον έλεγχο όλων αυτών των δηµόσιων
επιχειρήσεων, ιδιαίτερα σε εκείνα τα τµήµατά τους που είναι
κερδοφόρα.
Υπάρχει ευθύνη για το πού βρίσκονται σήµερα αυτοί οι άνθρωποι.
Και η ευθύνη βρίσκεται στα έδρανα εκεί πέρα. Αυτά είναι τελικά...
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Πάλι εµείς φταίµε;
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: 'Οχι πάλι εσείς φταίτε, εσείς φταίτε για την
περιπέτεια αυτών των ανθρώπων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο συνάδελφος κ. Γκαλήπ
Γκαλήπ ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας του στο εξωτερικό.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η Βουλή ενέκρινε τη
ζητηθείσα άδεια.
Η κ.Μπακογιάννη έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, οµολογώ ότι πάντοτε
µε συγκινεί η επιλεκτική ευαισθησία του κ. Κολοζώφ, ανάλογα µε το
θέµα και τους ανθρώπους τους οποίους καλείτε κατά διαστήµατα να
υπερασπισθεί.
Εµάς, κύριοι συνάδελφοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, µας
ενδιαφέρει πραγµατικά το σύνολο των εργαζοµένων και των
µεροκαµατιάρηδων και όχι µόνο αυτοί οι οποίοι κατά διαστήµατα
εξυπηρετούν τα συµφέροντά µας!

Θέλω να αναφερθώ, κύριε Πρόεδρε, σε ένα θέµα -έχουν αναφερθεί
οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και έχουν δώσει και
λεπτοµέρειες- για τις θέσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας στο θέµα των
Σ.Ε.Π.
Εµένα µε ενδιαφέρει κατι πολύ γενικότερο. Αναρωτιέµαι, κύριε
Υπουργέ, σε µία εποχή που η πολιτική και οι πολιτικοί χαίρουν της
µικρότερης εκτίµησης απ'ό,τι ποτέ στην ιστορία τους, σε µία εποχή
που η αξιοπιστία των πολιτικών είναι σχεδόν σε µηδενική βάση, σε
µία εποχή που ο εκσυγχρονισµός, τουλάχιστον στα λόγια,
προσδοκά να αλλάξει αυτήν τη σηµερινή πραγµατικότητα, πώς είναι
δυνατόν µία κυβέρνηση να έρχεται στην εξουσία επί πέντε
ολόκληρα χρόνια, να δεσµεύεται στα λόγια ενίοτε, αλλά στην πράξη
να αφήνει µία σειρά ανθρώπων παντελώς ανυπεράσπιστων χωρίς
να τους καλύπτει τα έξοδά τους; Γιατί; Γιατί έκαναν το µέγα λάθος
να εµπιστευθούν την ελληνική πολιτεία.
Μας κάνει τη χάρη η δηµοκρατία και έχει και αλλαγές στις
κυβερνήσεις της. Και έχει δε τέτοιες αλλαγές, οι οποίες µπορεί να
φέρουν το ένα κόµµα, το άλλο κόµµα. Εδώ αλλάζουν θέσεις οι
κυβερνήσεις, όταν µεταξύ τους οι Υπουργοί αλλάζουν, κύριε
Υπουργέ. Εσείς δε στο ΠΑ.ΣΟ.Κ έχετε ανάγκη αλλαγής θέσεων και
οµολογώ καµιά φορά αξιοζήλευτη -πρέπει να πω- όταν θυµάµαι τα
διάφορα λεγόµενά σας τότε επί κυβερνήσεως της Νέας
∆ηµοκρατίας για τον Ο.Τ.Ε !
Σήµερα καταλήξαµε να διαβάζουµε τα διάφορα ντεσού της
υποθέσεως της Χρυσολούρη και να νιώθουµε οµολογώ πάρα πολύ
αδιάβαστοι, πολλές φορές µπροστά σε αυτά τα τεκταινόµενα.
Εσείς κύριε Υπουργέ, κάτι παραπάνω ξέρετε από εµένα. Εγώ λίγα
πράγµατα ξέρω, εφηµερίδες διαβάζω και εντυπωσιάζοµαι. ∆εν
µπορώ να µην εντυπωσιαστώ. Σας άκουσα και εγώ χθές να λέτε
µετά πάθος ότι όλα τα πράγµατα πάνε καλά στον ΟΤΕ. Πάντως στη
δική µου λογική όταν παραιτείται ο διευθύνων σύµβουλος κάποιο
µικρό προβληµατάκι υπάρχει. Αλλά βέβαια η εκσυγχρονιστική
ευαισθησία δεν τα έχει.
Θα γυρίσω στο θέµα ουσίας και είναι θέµα ουσίας για µένα. Η
συνέχεια της πολιτείας σε µία δηµοκρατία είναι αξίωµα. ∆εν είναι
δυνατόν να φθάνουµε, που κανένας δεν διαφωνεί σε αυτό, να µας
κρίνετε ότι δεν κάναµε καλή αποκρατικοποίηση στον ΟΣΑ; Θέλετε
να µας πείτε ότι αποτύχαµε µε το θέµα των ΣΕΠ; Να µας τα πείτε. Η
ουσία είναι ότι σήµετα ο ΟΣΑ έχει αυτό το δισεκατοµµύριο έλλειµµα
που έχει και η πραγµατικότητα είναι ότι σήµερα οι συγκοινωνίες
είναι χειρότερες που είχαµε ποτέ. Σας θυµίζω µία έρευνα της ΓΣΕΕ
η οποία λέει ότι ουδέποτε ήταν χειρότερες οι αστικές συγκοινωνίες
απ'ότι είναι σήµερα. 'Εγινε µία προσπάθεια εξυγίανσης από τη Νέα
∆ηµοκρατία, µία προσπάθεια εξυγίανσης που κατά τη γνώµη µας
εάν συνεχιζόταν θα οδηγούσε και σε αυξηµένους πόρους και σε
λιγότερη επιβάρυνση και πάνω απ'όλα και κυρίως σε µία
ανθρώπινη συµπεριφορά και σωστό προγραµµατισµό των αστικών
συγκοινωνιών.
Βέβαια, σε αυτά τα θέµατα έχουµε διαφορετική άποψη και εν πάση
περιπτώσει η κάθε κυβέρνηση δικαιούται να κάνει ό,τι πιστεύει.
Αυτό που δεν δικαιούσθε να κάνετε είναι αυτό που κάνετε πέντε
χρόνια τώρα. Να φθάνετε στο σηµείο να εµπαίζετε έναν κόσµο
φτωχό, έναν κόσµο που εµπιστεύθηκε την πολιτεία, να έρχεται
πέντε χρόνια µετά και να φέρνετε µία τροπολογία που ορθώς σας
είπε προηγουµένως ο κ. Μεϊµαράκης δίνει ένα εκατοµµύριο
εφτακόσιες χιλιάδες (1.700.000) στον καθένα. ∆εν νοµίζετε ότι αυτό
είναι κοροϊδία, κύριε Υπουργέ;
Εγώ  πάντως  δεν  νιώθω  περήφανη,  όχι  για  τη  στάση  της  Νέας
∆ηµοκρατίας  όπως  µας  είπε  προηγουµένως  ο  κ.  Κολοζώφ,
αλλά  για  την  στάση  της  ελληνικής  πολιτείας,  η  οποία  σήµερα
µπορεί  να  έχει  ΠΑΣΟΚικό  χρώµα  και  αύρο  µπορεί  να  έχει
ΝΕΟδηµοκρατικό  χρώµα.  Θα  έκανα  το  ίδιο  και  θα  έλεγα  το
ίδιο  εάν  εσείς  είχατε  πάρει  µία  απόφαση  µε  την  οποία  εγώ
δεν  θα  συµφωνούσα,  αλλά  θα  θεωρούσα  υποχρέωσή  µου  εάν
έλθω  αύριο  στη  δική  σας  θέση  να  µην  εµπαίξω  αυτούς  οι
οποίοι  πίστεψαν  ότι  η  Ελλάδα  είναι  κράτος,  ότι  η  Ελλάδα  έχει
κυβέρνηση  και  ότι  η  δηµοκρατικά  εκλεγµένη  κυβέρνηση
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όποια και να είναι αυτή έχει δικαίωµα να παίρνει αποφάσεις.
Σκεφθείτε το κύριε Υπουργέ, εγώ σας κάνω µία πρόταση, να
µπορέσουµε τουλάχιστον να καλύψουµε τη διαφορά. Υπάρχουν
προτάσεις που έχουν καταθέσει άνθρωποι των ΣΕΠ, υπάρχει η
δική σας πρόταση. Ας µοιράσουµε τουλάχιστον τη διαφορά, αλλά
ας µην πάµε στο σηµείο του ευτελισµού του ενάµισι εκατοµµυρίου
(1.500.000) δραχµών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Γιακουµάτος έχει το
λόγο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εδώ και πέντε χρόνια ο ελληνικός λαός γίνεται θεατής
ενός µεγάλου δράµατος. Ενός δράµατος όπου τρεισήµισι χιλιάδες
εργαζόµενοι, οικογενειάρχες, νοικοκυραίοι, εκ των οποίων οι χίλιοι
και πλέον είναι πολύτεκνοι µε εξίµισι χιλιάδες και άνω παιδιά,
περίπου δέκα χιλιάδες παιδιά από αυτές τις οικογένειες είναι στο
δρόµο, είναι στο έλεος του Θεού. Και είναι µε µία απλή λογική, γιατί
εµπιστεύθηκαν το κράτος. Αυτόµατα τίθεται το ερώτηµα, ποιο είναι
το κράτος; Υπάρχει κράτος και ποια είναι τα όριά του; Θα εξηγηθώ
εδώ. Το κράτος πρέπει να έχει συνέχεια. Κάποια κυβέρνηση καλώς
ή κακώς π.χ της Νέας ∆ηµοκρατίας τους έδωσε το δικαίωµα να
πουλήσουν ή να υποθηκεύσουν το σπίτι τους και να δώσουν
περίπου ενάµισι εκατοµµύριο (1.500.000) για να πάρουν ένα
µερτικό σε ένα αυτοκίνητο. Πήγαν λοιπόν στην τράπεζα και
υποθήκευσαν την περιουσία τους για να πάρουν αυτό το
αυτοκίνητο. 'Οµως το κράτος έρχεται και τους το παίρνει. Με γειά
του µε χαρά του. Αυτό όµως δεν είναι κράτος ούτε µια ευνοµούµενη
πολιτεία. ∆εν είναι κράτος όπου ο πολίτης µπορεί να αισθάνεται
υπερήφανος και ότι έχει κάποια κοινωνική προστασία. Γιατί το λέω
αυτό;
Γιατί το λέω αυτό, κύριε Υπουργέ; Ειλικρινά, επειδή είµαστε και
συγχωριανοί και Κεφαλονίτες, είµαστε και ριζοσπάστες και το Ιόνιο
δεν έχει ανάλγητους, πρέπει να καταλάβουµε ορισµένα πράγµατα.
Πρέπει να καταλάβω και εγώ την εκσυγχρονιστική λογιστική. Αυτήν
τη λογιστική που τι λέει, κύριε Υπουργέ; Με απλά πράγµατα, λέει:
Εγώ πήρα δύο εκατοµµύρια (2.000.000) δάνειο, κύριε Υπουργέ, το
1993 και σήµερα η κρατική τοκογλυφία των τραπεζών το έχει
φθάσει στα δέκα εκατοµµύρια (10.000.000). Εγώ που χρώσταγα
στο ΙΚΑ τότε, το 1993-1994, ένα εκατοµµύριο (1.000.000), σήµερα η
λογιστική του ΙΚΑ λέει ότι µε την προσαύξηση 120% φθάνω τα
τέσσερα εκατοµµύρια (4.000.000).
Η λογιστική λέει, τότε, ότι όταν εγώ χρωστάω πεντακόσιες χιλιάδες
(500.000) στην εφορία και δεν έχω να πάω να τα πληρώσω,
σήµερα θα έχει φθάσει τα τρία εκατοµµύρια (3.000.000). ∆ηλαδή,
µιλάµε για δεκαεπτά εκατοµµύρια (17.000.000) αυτού που ξεκίνησε
τότε αυτήν την προσπάθεια. Την προσπάθεια που δεν έχει καµία
σχέση µε ένα κράτος που έχει ήσσονος σηµασίας προσπάθεια,
όπως είναι τα καζίνο, πεντακόσια δισεκατοµµύρια
(500.000.000.000), όπως είναι -και το βλέπουµε καθηµερινά- τα
τετρακόσια δισεκατοµµύρια (400.000.000.000) χάρισµα στους
συναιτερισµούς, στους συνδικαλιστάδες του ΠΑ.ΣΟ.Κ., της ΠΑΣΚΕ,
όπως είναι η φορολόγηση στα κότερα και το χάρισµα των
διακοσίων δισεκατοµµυρίων (200.000.000.000), όπως ουκ έστιν
αριθµός δισεκατοµµυρίων, όπου καθηµερινά σε αυτήν την Αίθουσα
-και λυπάµαι που παρευρίσκοµαι- δίδονται αφειδώς. Και πού δεν
δίνονται, κύριε Πρόεδρε; ∆εν δίνονται σε αυτόν τον πολύτεκνο, σε
αυτήν την οικογένεια.
Τί ζητάµε; Τι ζητάει πραγµατικά ο κάθε καλοπροαίρετος Βουλευτής,
µε ελάχιστη κοινωνική ευαισθησία; Ζητάει σε αυτούς τους
ανθρώπους, τα δεκαεπτά εκατοµµύρια (17.000.000) που έγιναν τα
δύο εκατοµµύρια (2.000.000), αυτό είναι το κράτος, να τους δώσετε
σήµερα εσείς ένα επτακόσια. Ούτε το 10% δεν φθάνει της
πραγµατικής, ονοµαστικής αξίας αυτών που αγόρασαν.
Ερωτώ κύριε Υπουργέ. Τρία είναι τα θέµατα, ξεκάθαρα και να
µιλήσετε κάποτε εδώ κεφαλονίτικα και όχι "τα εσά, εσά και τα εµά,
εµά", που λένε σε άλλα χωριά. Πείτε µου: Πρώτον, είστε
διατεθειµένος, µε αυτήν την τροπολογία, να φέρετε αύξηση στον
τόκο, όταν λέτε 17% και 10%, όταν αυτά τα ποσά δεν φθάνουν ούτε
για το ΙΚΑ;

∆εύτερον, είστε διατεθειµένος τα τιµολόγια που παίρνουν, να φέρετε
ρύθµιση και δέσµευση εδώ µέσα, ότι οι ΣΕΠίτες -να το φέρετε και να
το πείτε, να δεσµευθεί ο Παπαντωνίου- δεν θα τρέχουν στα
δικαστήρια, διότι ο ΟΟΣΑ δεν εξέδιδε τιµολόγια και δεν δίνει και
τώρα. Τι θα γίνει; Πώς θα καλυφθούν αυτοί οι άνθρωποι; Θα πάνε
και φυλακή σαν φοροφυγάδες, πέρα από τις άλλες περιπέτειες.
Και τρίτον, αυτή η επιδοµατική πολιτική στα εισιτήρια πρέπει να
δοθεί. Κύριε Υπουργέ, δεν το λέω εγώ. Καθηµερινά βγαίνουν στον
πλειστηριασµό. Ζητάω δηλαδή, από την Κυβέρνηση να δείξει
πραγµατικά εδώ µία µικρή ευαισθησία. Βγαίνουν στον
πλειστηριασµό καθηµερινά σπίτια πολυτέκνων. Και στο κάτω-κάτω
της γραφής δεν είναι ζητιάνοι και επαίτες. Είναι έντιµοι άνθρωποι
του µόχθου που πήγαν και έπεσαν θύµατα µίας κρατικής
αδιαφορίας και ενός κοµµατικού παιχνιδιού.
Επιτέλους πρέπει αυτά τα οκτώ δισεκατοµµύρια (8.000.000.000),
κύριε Υπουργέ, που δαπανά η τροπολογία αυτή, και δεν θα χάσει η
Βενετιά βελόνι, να τα κάνετε τέσσερα-πέντε δισεκατοµµύρια
παραπάνω, να µπορέσουν όχι να πάρουν τα λεφτά τους, αλλά να
µην πάνε φυλακή από χρέη στο ΙΚΑ, στην εφορία και στις τράπεζες,
που εσείς έχετε επωάσει µε την τραπεζική τοκογλυφία. Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Παρακαλώ το Σώµα να
δεχθεί να προηγηθεί ο κ. Κατσαρός, διότι πρέπει να παρεβρεθεί στη
∆ιάσκεψη των Προέδρων.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Το Σώµα συµφωνεί.
Ορίστε, κύριε Κατσαρέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ (∆' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κατ'αρχήν, απευθυνόµενος στον κ. Κολοζώφ, θα κάνω µια
παρατήρηση σε αυτά τα οποία είπε.
Είπε ο κ. Κολοζώφ ότι η συµπεριφορά της Νέας ∆ηµοκρατίας στο
πρόβληµα των αστικών συγκοινωνιών ήταν ένα καθαρό πείσµα.
Κύριε Κολοζώφ, δεν έχετε δίκιο. 'Ηταν εφαρµογή του προεκλογικού
προγράµµατος της Νέας ∆ηµοκρατίας και αυτό που αποτελεί το
πιστεύω της, η ιδιωτικοποίηση των αστικών συγκοινωνιών.
Μακάρι, να µην έκανε όσα έκανε στη συνέχεια το ΠΑ.ΣΟ.Κ., διότι
ούτε εσείς θα βρισκόσασταν στη δύσκολη θέση, αλλά ούτε και η
Αίθουσα, να εγκρίνει, κατά πλειοψηφία έστω, εδώ και λίγες µέρες
την επιβάρυνση του δηµοσίου µε ένα περίπου τρισεκατοµµύριο για
τις αστικές συγκοινωνίες.
Μακάρι τότε να µας άκουγαν και να µην γινόταν απολύτως τίποτε.
Οι αστικές συγκοινωνίες θα ήταν πιο διαφορετικές.
Κύριε Υπουργέ, είναι σοβαρά εκτεθειµένη η Κυβέρνηση για τη
συµπεριφορά της έναντι εκείνων, οι οποίοι έγιναν ιδιοκτήτες των
λεωφορείων το 1992. Είστε σοβαρά εκτεθειµένοι. Αυτά τα οποία
είπε περί πείσµατος ο κ. Κολοζώφ, ακριβώς ταιριάζουν στη δική
σας περίπτωση.
Πέρα απ' αυτά, θέλω να αναφερθώ και σε µία τροπολογία την
οποία κατέθεσα, τη µε γενικό αριθµό 2162 και ειδικό 69.
Κύριε Υπουργέ, σας είναι γνωστό το θέµα, διότι σας το εξέθεσα και
στο Υπουργείο σας. Μάλιστα, ήταν ίσως η µοναδική, ίσως η
δεύτερη επίσκεψη την οποία έκανα σε Υπουργό από τότε που
κυβερνά το ΠΑΣΟΚ. Και δεχθήκατε ότι ήταν σωστό το αίτηµα, το
οποίο σας µετέφερα.
Ποιο είναι αυτό το αίτηµα; 'Οπως ξέρετε, µε το ν. 866/79
εντάχθηκαν στα ΚΤΕΛ όλα τα φορτοεπιβατικά αυτοκίνητα, τα άγονα
λεγόµενα λεωφορεία, που εξυπηρετούσαν άγονες γραµµές. Μερικές
όµως από αυτές τις γραµµές, όπως η γραµµή Αµπελακίων Λαρίσης,
ήταν πάρα πολύ στενές, γεµάτες στροφές και επικίνδυνες. Σ' αυτήν
την περίπτωση, οι δρόµοι δεν επέτρεπαν την κυκλοφορία µεγάλων
επιβατικών αυτοκινήτων. Γι' αυτό και δεν εντάχθηκαν στα ΚΤΕΛ τα
λεωφορεία, τα άγονα λεωφορεία, αλλά δόθηκε στους ιδιοκτήτες
άδεια ταξί. Στη συνέχεια, όµως, διαπλατύνθηκαν αυτοί οι δρόµοι και
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άρχισαν πλέον να κυκλοφορούν και λεωφορεία, οπότε τα ταξί σ'
αυτές τις περιοχές ήταν χωρίς απολύτως κανένα αντικείµενο.
Μία από αυτές τις περιπτώσεις, ήταν και η περίπτωση ενός ταξιτζή
από τα Αµπελάκια, ο οποίος πήρε σχετική άδεια, είχε δε αυτοκίνητο
εξυπηρετούσε αυτήν την άγονη γραµµή περίπου εβδοµήντα χρόνια.
'Οταν πλέον διαπλατύνθηκε ο δρόµος, σ' αυτόν τον άνθρωπο δεν
εδόθη το δικαίωµα ούτε λεωφορείο να εντάξει στα ΚΤΕΛ, αλλά ούτε
µεταφέρθηκε η άδειά του στη Λάρισα, για να µπορέσει ο άνθρωπος
αυτός να ζήσει.
Την πράγµατι άδικη συµπεριφορά της πολιτείας έναντι αυτού του
ανθρώπου την κατενόησε η πολιτεία και το 1990 µε Υπουργική
απόφαση του έδωσε το δικαίωµα µεταφοράς της αδείας, αλλά
επειδή δεν ήταν αρµόδιος ο Υπουργός, αλλά ήταν αρµόδιος ο
νοµάρχης, η απόφαση ακυρώθηκε από το Συµβούλιο της
Επικρατείας για τυπικό λόγο. Και ενώ το Συµβούλιο της Επικρατείας
επανέφερε το θέµα στη διοίκηση, η διοίκηση δεν επιλαµβάνεται
αυτού του θέµατος.
Είναι ένα καθαρά δίκαιο αίτηµα. ∆εν ξέρω σε ποιες πιέσεις δεν
υποχωρεί ο Νοµάρχης Λαρίσης και δεν τακτοποιεί αυτό το θέµα.
Παρακαλώ πάρα πολύ να παρασχεθεί αυτή η δυνατότητα. Είναι
µόνο µία περίπτωση. ∆εν ξέρω αν υπάρχει άλλη σε όλην την
Ελλάδα. Πιστεύω ότι δεν πρέπει να υπάρχει.
Εβδοµήντα ολόκληρα χρόνια προσέφερε υπηρεσίες στο κοινωνικό
σύνολο και εν πάση περιπτώσει δεν ζητά τίποτε άλλο, παρά το
επάγγελµα το οποίο δεν ασκεί καν στα Αµπελάκια, γιατί δεν
υπάρχει απολύτως κανένα µεταφορικό µέσο (εγκαταλείφθηκε το
χωριό και λόγω του ότι πηγαίνει λεωφορείο, δεν έχει κανένα µέσο)
Θέλει να µπορέσει να µεταφέρει την άδεια του ταξί στη Λάρισα.
Αυτό είναι το θέµα. Το είδατε και εσείς σαν πάρα πολύ σωστό και
παρακαλώ πάρα πολύ να το αποδεχθείτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κατσαρό.
Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είχα
πρόθεση να κάνω µία ιστορική αναδροµή του θέµατος και να θέσω
και ορισµένα στοιχεία πάνω στο θέµα αυτό που συζητούµε και που
καταταλάνισε τους ηθικώς σκεπτοµένους 'Ελληνες επί µία
πενταετία.
Το έκαναν όµως οι συνάδελφοι που προηγήθηκαν και θα κούραζα
την Αίθουσα χωρίς λόγο. Επιµένω όµως στη φράση που είπα, που
ταλάνισε τους ηθικώς σκεπτόµενους 'Ελληνες. ∆ιότι, κύριε
Υπουργέ, δεν πιστεύω να υπάρχει πολιτισµένη χώρα στον κόσµο
που να φέρθηκε µε τόση αναλγησία όση φέρθηκε η δική σας
Κυβέρνηση προς 'Ελληνες πολίτες που συνηλλάγησαν νοµιµότατα
µε το κράτος, µε την ελληνική πολιτεία, η οποία την εποχή εκείνη
εξεφράζετο µε την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, εκφράζεται
σήµερα µε το ΠΑ.ΣΟ.Κ., αύριο δεν ξέρω µε ποιον θα εκφράζεται,
αλλά οπωσδήποτε µε νόµιµη δηµοκρατική κυβέρνηση εκλεγµένη
από τον ελληνικό λαό.
Την αναξιοπιστία µας, κύριε Υπουργέ, πλέον την κατεβάσαµε στο
χαµηλότερο σηµείο. Και θυµάµαι όταν ήµουν φοιτητής από εκείνο το
σηµείο ψηλά παρακολουθούσα τις συνεδριάσεις του Σώµατος και
έβλεπα ποια ήταν η Βουλή και οι πολιτικοί και σήµερα βλέπω -δέκα
επτά χρόνια µέσα σε αυτήν την Αίθουσα- να κατεβαίνουµε στου
κακού τη σκάλα. Πως θα το ανορθώσουµε εάν η πολιτεία
συµπεριφέρεται, όπως συµπεριφέρθηκε η δική σας Κυβέρνηση
προς φτωχούς ανθρώπους πολύτεκνους, ανθρώπους οι οποίοι
έδωσαν τον ιδρώτα τους, πούλησαν χωράφια, πούλησαν τα σπίτια
τους για να πάρουν τι; Να πάρουν µισό αυτοκίνητο και να
καταχρεωθούν.
Και δεν βρήκατε, κύριε Υπουργέ, πέντε χρόνια τώρα την ευαισθησία
απέναντι σ'αυτούς τους ανθρώπους και τη βρήκατε βεβαίως για
πολλές άλλες τάξεις. Τρισεκατοµµύρια χαρίσατε προς φαύλους,
κλέφτες λωποδύτες, απατεώνες, νονούς.
Είµαι από τους Βουλευτές που είµαι κάθε µέρα στην Αίθουσα και
είµαι σε θέση να σας καταγράψω δεκάδες τέτοιες περιπτώσεις που
εγκληµατικά διέπραξε η πλειοψηφία σας και αγνοήσατε τρεις
χιλιάδες φουκαράδες, που δεν τους δώσαµε τίποτα. 'Ο,τι πήραν το

αγόρασαν µε τον ιδρώτα τους.
Κύριοι συνάδελφοι, συγχωρήστε µου αυτό το ύφος. ∆εν είµαστε
από σίδερο, είµαστε και εµείς κάτι από τη σάρκα του λαού και
εκφραζόµαστε, όπως εκφράζονται αυτοί οι άνθρωποι πέντε χρόνια
τώρα.
Κύριε Υπουργέ, κάνατε ένα βήµα. Είναι ένα βήµα πολύ µικρό. Για
να τα είχα καλά µε τη συνείδησή µου έπρεπε να πω "καταψηφίζω
την τροπολογία". ∆εν το κάνω, γιατί; Γιατί βλέπω ότι είναι ένα µικρό
βήµα προς τη σωστή κατεύθυνση. Γι' αυτό θα ψηφίσω την
τροπολογία, αλλά σας λέω, κύριε Υπουργέ, ότι δεν δίνετε αυτό που
πρέπει. Σ' ένα επτακόσια αντιστοιχεί περίπου στον καθένα. Σας
ανελύθη πριν από λίγο απ' όλους τους συναδέλφους, από τον
εκλεκτό εισηγητή µας που σας έδωσε πλήρη στοιχεία, από τον κ.
Γιακουµάτο, απ' όλους όσους µίλησαν. ∆ηλαδή, δεν πείθεσθε από
την αλήθεια; ∆εν πείθεσθε από τους αριθµούς;
Και στο κάτω-κάτω της γραφής -και αυτήν τη φορά, κυρία
συνάδελφε του ΚΚΕ, θα αναφερθώ σε "Σταµουλοκολάδες" όχι µόνο
σε "Κολάδες", γιατί δεν είχατε την ευαισθησία τουλάχιστον που
δείξαµε εµείς απέναντί σας και κρατήσαµε το "Κολάδες" σκέτο,
λοιπόν τώρα θα πούµε "Σταµουλοκολάδες"- στους
"Σταµουλοκολάδες" δώσατε, κύριοι, ένα τρισεκατοµµύριο
(1.000.000.000.000) και δεν βρίσκετε τώρα τέσσερα, πέντε
δισεκατοµµύρια (4.000.000.000-5.000.000.000) για να
ικανοποιήσετε τι; Το µίνιµουµ των υποχρεώσεων των ανθρώπων
αυτών που τα πληρώνουν σε τόκους και σε πρόστιµα του ΙΚΑ,
κύριε Υπουργέ. Από το ένα τρισεκατοµµύριο (1.000.000.000.000)
των "Σταµουλοκολάδων" αφαιρέστε τα πέντε δισεκατοµµύρια
(5.000.000.000) για να λύσετε το θέµα σε τρείς χιλιάδες δικαίως
διαµαρτυροµένους 'Ελληνες, που εσείς και η ανάλγητη Κυβέρνησή
σας αδίκησε.
Ωστόσο, κύριε Υπουργέ, εγώ χαιρετίζω το ότι κάνετε ένα βήµα.
Κάντε το σωστά, γιατί αυτό το µισό βήµα θα αφήσει πάλι και άλλες
εκκρεµότητες.
Θα χρησιµοποιήσω µια λέξη πολύ λαϊκή. Μπαϊλντισε η Αίθουσα
αυτή να µιλάει γι'αυτό το δράµα. Βοηθήστε αυτό το άγος να
εξαφανιστεί, µια δια παντός, τέσσερα-πέντε δισεκατοµµύρια είναι
ακόµα, βάλτε τα και αυτά. 'Εχετε άλλωστε την έγκριση όλων, εκτός
από το Κοµµουνιστικό Κόµµα, στο οποίο µέχρι σήµερα άρεσε που
λέγαµε µόνο Κολλάδες. Από σήµερα, όµως, θα ακούει
Σταµουλοκολλάδες, κυρία µου, για να σας πονάει και σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Χρυσανθακόπουλος έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, κύριε
Υπουργέ, εγώ θα αφήσω κατά µέρος τις υπερφίαλες φαντασιώσεις
της Νέας ∆ηµοκρατίας, που ξεκινάει µε γνώµονα να εξυπηρετήσει
το κεφάλαιο και καλλιέργησε ψεύτικες ελπίδες σε κάποιους ότι θα
έχουν εύκολο κέρδος και θα γίνουν µεγαλοκεφαλαιούχοι, εις βάρος
υπηρεσιών του λαού. Γι'αυτόν το λόγο αυτή η ευκολία µε την οποία
διασπαθίζονται τα δισεκατοµµύρια, θα παρακαλέσω πάρα πολύ, να
υποχωρήσει και να επανέλθουµε στα δικά µας καθήκοντα, στην
ειδοποιό µας διαφορά µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, που είναι η
εξυπηρέτηση των συµφερόντων των εργαζοµένων και του λαού
µας.
Ξεκινώντας απ'αυτό, πρέπει να το αποδείξουµε. 'Εχω καταθέσει µια
τροπολογία, η οποία δεν επιβαρύνει τον προϋπολογισµό, ούτε µία
δραχµή αυτήν τη στιγµή, στο µέλλον θα επιβαρύνει, γιατί θα είναι
πράξη δικαιοσύνης µε τις µισθολογικές εξελίξεις κάποιων
υπαλλήλων, που θα χάσουν αυτό το δικαίωµα µε άδικο τρόπο,
λόγω του νόµου. Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2150 και
ειδικό 65. Για µας δεν πρέπει να είναι χαριστική πράξη, ούτε
παραχώρηση, πολύ µάλλον δεν µπορεί να είναι φιλευσπλαχνία.
Είναι υποχρέωσή µας να διασφαλίσουµε τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων, να διασφαλίσουµε τα εργατικά δικαιώµατα αυτών
που µετατάσσονται, γιατί κρίνονται, ως πλεονάζον προσωπικό.
'Ετσι, λοιπόν, αναφέροµαι στο άρθρο 12, στο οποίο υπάρχει µια
εκτενής αναφορά για την µεταφορά του προσωπικού του ΟΣΕ
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σε άλλους φορείς.
Εδώ, στο νόµο, τον οποίο καλούµαστε να ψηφίσουµε, υπάρχει µια
αντίφαση, ότι το προσωπικό που µεταφέρεται σε µη κενές θέσεις,
αυτές µετατρέπονται σε προσωποπαγείς και έχουν εξέλιξη και
βαθµολογική και µισθολογική. Ενώ αντίθετα, όταν πάνε να
καλύψουν υπαρκτές κενές θέσεις υπηρεσιών υποδοχής, αυτές δεν
µετατρέπονται σε προσωποπαγείς. Αυτό είναι πολύ µεγάλη
αντίθεση και σαφώς οδηγούµαστε σε µία διάκριση των
εργαζοµένων σε δύο κατηγορίες. Σ'αυτούς που θέλουν
εθελοδουλώς να υπαχθούν κάπου και σε κάποιους που έχουν και
µια άλλη πρόσβαση -εδώ µπαίνει το θέµα της αθλιότητας της
ελληνικής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης- να πάνε σε µη κενές θεσεις, να
συσταθούν γι'αυτούς οι θέσεις και τότε θα είναι προσωποπαγείς και
θα απολαµβάνουν και το δικαίωµα της βαθµολογικής εξέλιξης και το
δικαίωµα της µισθολογικής εξέλιξης. Νοµίζω, ότι είναι σοβαρή
αντίφαση. Και γι'αυτό το λόγο δεν πρέπει απλά να πούµε, ότι η
τροπολογία την οποία κατέθεσα, είναι να κάνουµε τη χάρη σε
κάποιους. ∆εν αναφέρεται σε συγκεκριµένα πρόσωπα, αναφέρεται
στο σύνολο των εργαζοµένων, που δεν πρέπει να διαχωριστούν σε
δύο κατηγορίες. Στην κατηγορία εκείνη, η οποία έχει την εύνοια και
στην κατηγορία που έχει τη δυσµένεια προσβάσεων, επαφών,
διαµεσολάβησης για την εξυπηρέτησή της.
Θα παρακαλούσα, λοιπόν, για την αναδιατύπωση του
συγκεκριµένου άρθρου. Πληροφορήθηκα, ότι δεχθήκατε
τουλάχιστον να απασχολούνται στην ίδια έδρα στην οποία ήταν
πριν και αυτό το χαιρετίζω, αλλά θα ήθελα να επεκταθείτε ακριβώς
στη διατύπωση, ότι θα τοποθετηθούν σε θέσεις προσωποπαγείς
αορίστου χρόνου, σε υπηρεσίες αντίστοιχες των βαθµών της
αυτοδιοίκησης, των νοµικών προσώπων κλπ. του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα.
Νοµίζω, ότι είναι εύλογο να αποδεχθείτε αυτήν την τροπολογία, η
οποία αποκαθιστά ένα µεγάλο ζήτηµα. Ναι, τους µετατάσσουµε και
δεν είναι κάτι το οποίο το θέλουν, διότι η αλλαγή εργασιακού χώρου
δεν είναι ευχάριστη για κανέναν γιατί ήδη έχει προσαρµοστεί, έχει
δεξιότητες, έχει εµπειρίες. Αν πάρουµε, ας πούµε, έναν κλειδούχο
από τον ΟΣΕ και τον πάµε σε µια άλλη υπηρεσία αυτοδιοίκησης δεν
µπορεί να αντιστοιχίσει, αλλά τα δικά του προσόντα, το µορφωτικό
του επίπεδο, οι σπουδές του, η ειδικότητά του που µπορεί να
αντιστοιχίσει σε µία υπαλληλική σχέση, θα πρέπει να εξεταστεί.
Κάνετε καλή εκτενή αναφορά παρακάτω στο άρθρο, το δέχοµαι
αυτό και τα κριτήρια ορθώς έχουν διατυπωθεί για το πού θα πάει ο
καθένας. Αλλά τον χαρακτήρα της θέσης την οποία θα καταλάβει,
δεν το έχετε διασφαλίσει, γι'αυτό σας καλώ µέσα απ'αυτήν την
τροπολογία να αναδιατυπώσετε το νόµο και να νοµοθετήσουµε
ορθώς και όχι ετεροβαρώς.
Απευθύνοµαι καθαρά στη λογική, όχι στο συναίσθηµά σας, ούτε σε
χαριστική πράξη, ούτε να εκλιπαρήσουµε κάποια ειδική µεταχείριση,
αλλά στην ισότιµη µεταχείριση των εργαζοµένων. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών κ. Αναστάσιος Μαντέλης έχει το
λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, πρώτα απ'όλα για τις
τροπολογίες που κατέθεσαν οι κύριοι συνάδελφοι. Σχετικά µε την
τελευταία που ανέπτυξε ο κ. Χρυσανθακόπουλος, θα έλεγα ότι εν
µέρει έχει γίνει ήδη δεκτή διότι περιελήφθη στο κείµενο που
αναφέρεται στη µεταφορά του υπεράριθµου προσωπικού στο νοµό
ή σε όµορους νοµούς. Τα υπόλοιπα, επειδή αποτελούν πάγιες
διατάξεις όσον αφορά τον τρόπο µεταφοράς νοµίζω ότι δεν πρέπει
να τα θίξουµε. ∆ηλαδή, ο τρόπος µε τον οποίο εκτιµώνται τα
προσόντα ρυθµίζεται γενικά και δεν χρειάζεται να περιλάβουµε
ειδική διάταξη. Νοµίζω ότι καλυπτόµεθα και αυτό που ζητάτε
καλύπτεται από τις γενικές διατάξεις.
Σχετικά µε την πρότασή σας για δηµιουργία προσωποπαγών
θέσεων, εκτιµώ ότι δεν θα πρέπει να γίνει κάτι τέτοιο, γιατί στην
περίπτωση αυτή θα δηµιουργήσουµε κάπου αλλού πλεονάζον
προσωπικό. Και όπως εξήγησα χθες, επειδή θα προηγηθούν

οικειοθελείς αποχωρήσεις και φυσιολογική αποχώρηση λόγω
συνταξιοδότησης δεν είναι ο αριθµός του πλεονάζοντος
προσωπικού τέτοιος ώστε να χρειάζεται να κάνουµε τόσο µεγάλη
τοµή και στις υπόλοιπες υπηρεσίες δηµιουργώντας
προσωποπαγείς θέσεις.
Αναφορικά µε την τροπολογία του Προέδρου κ. Κατσαρού, θέλω να
πω ότι είναι δίκαιη η υπόθεση και πρέπει να το πω εδώ στη Βουλή
για να γνωρίζετε ότι αυτό που ζητάει ο κ. Κατσαρός, είναι δίκαιο.
Πλην όµως δεν µπορώ να δεχθώ την τροπολογία για τον
απλούστατο λόγο ότι οι υπηρεσίες δεν µου έχουν απαντήσει τι
γενικότερες επιπτώσεις έχει. ∆ιότι η διατύπωση δεν θα πρέπει να
αναφέρεται σε µια συγκεκριµένη δίκαιη περίπτωση. Είναι µια γενική
ρύθµιση και γι'αυτό το λόγο θα πρέπει να δούµε τι άλλο
καταλαµβάνει. 'Οµως µπορεί να µη δέχοµαι τώρα αυτήν την
τροπολογία, αλλά πρώτον, εάν µεν µπορεί να ρυθµισθεί διοικητικά
θα πρέπει να το ρυθµίσουµε. Εάν όµως δεν µπορεί να ρυθµισθεί
διοικητικά έχουµε έτοιµο σχέδιο νόµου για τα ΤΑΧΙ που θα έλθει στη
Βουλή και θα φροντίσουµε εκεί να διαληφθεί αυτό που ζητάει ο
Πρόεδρος, κ. Κατσαρός, γιατί πραγµατικά η περίπτωση την οποία
υπαινίχθη αναφερόµενος, είναι περίπτωση η οποία χρήζει
αντιµετώπισης από την πολιτεία.
Να έρθουµε τώρα στις τροπολογίες που κατατέθηκαν από εµένα,
από την Κυβέρνηση, οι οποίες συζητήθηκαν. Πρώτ'απ'όλα
συµµερίζοµαι απόλυτα την ιδιαίτερη ευαισθησία της συναδέλφου
Βουλευτού που αναφέρθηκε στις εκποιήσεις που θέλουµε να
πραγµατοποιήσουµε προς τρίτες χώρες. Συµµερίζοµαι απόλυτα
αυτό που είπατε και θα πρέπει να σας πω ότι ιδιαίτερα αυτοί οι λαοί
που έχουν ανάγκη να παίρνουν ένα µεταχειρισµένο αυτοκίνητο
έχουν κατά κανόνα και ένα υψηλό επίπεδο αξιοπρέπειας, όπως
είχαµε και έχουµε και εµείς ένα υψηλό επίπεδο αξιοπρέπειας. Με
αυτήν την προοπτική σκοπός µας είναι οτιδήποτε πρόκειται να
µεταβιβασθεί, να φροντίσουµε, αν έχει ελαττώµατα, να
ανακατασκευαστεί πλήρως ώστε να είµαστε και εµείς αξιοπρεπείς
απέναντί τους όπως και εκείνοι είναι αξιοπρεπείς απέναντι στα
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν.
'Οσον αφορά το ζήτηµα των ΣΕΠ. Για την ιστορία των ΣΕΠ, κύριοι
συνάδελφοι, θα µπορούσε να πει κάποιος πάρα πολλά. Η
πραγµατικότητα όµως είναι ότι είχαµε µια κρίσιµη περίοδο. Η
πραγµατικότητα είναι ότι υπήρχε πείσµα, γεγονός που οδήγησε στο
να απολυθούν χιλιάδες εργαζόµενοι. Οδήγησε στο να µην πετύχει
µια προσπάθεια που ξεκίνησε τότε η πολιτεία, διότι δηµιούργησε
τεράστιες κοινωνικές εντάσεις. Οδήγησε στο να φθάσουµε να
αλλάξουµε το νόµο, να θεσπίσουµε νέο και κατόπιν αυτού
περάσαµε σε µια νέα φάση διαπληκτισµού. Η σύγκρουση αυτή, που
εκδηλώθηκε προηγούµενα σε κοινωνικό επίπεδο µεταφέρθηκε στο
λογιστικό και νοµικό επίπεδο των εκκαθαρίσεων για να καταστεί µια
ατέρµονη διαδικασία. Επιτέλους Θα πρέπει να τελειώσει αυτή η
εκκαθάριση. Και µάλιστα, θα πω εδώ ότι η οποιαδήποτε
εκκαθάριση είναι πολύ πιο καλή από τη διαιώνισή της, γιατί όλοι
έχουν να ωφεληθούν και κατ'εξοχήν έχουν να ωφεληθούν οι
δικαιούχοι των ΣΕΠ. Αυτοί είναι που από την εκκαθάριση έχουν να
λάβουν τόσο αυτά που ρυθµίζουµε µε το νοµοσχέδιο όσο και τα
υπόλοιπα χρήµατα τα οποία είναι κατατεθειµένα -είναι περίπου
πέντε, έξι δισεκατοµµύρια δραχµές- και δεν µπορούν να δοθούν
επειδή δεν τελειώνει η εκκαθάριση, επιπλέον, εάν υπάρχουν
ορισµένες εκκρεµότητες µπορούν να διορίσουν δικούς τους
εκκαθαριστές, ώστε να ολοκληρωθέι η διαδικασία και τελικά να
λάβουν ό,τι δικαιούνται. Θέλω να αναφερθώ επιγραµµατικά, σε
αυτό που εσείς ονοµάζετε "ανάλγητο κράτος". Βρέθηκα και εγώ
ορισµένες στιγµές να αισθάνοµαι µε όλα αυτά που ελέχθησαν ότι
κακώς έφερα την τροπολογία.
Αλλά  χρειάζεται  µόνο  να  αναλογιστεί  κανείς  τι  έχει  γίνει  έως
σήµερα.  'Οσοι  παραιτήθηκαν  από  θέσεις  που  είχαν  στο
δηµόσιο  για  να  πάρουν  ΣΕΠ,  επανήλθαν  στις  θέσεις  τους.
'Οσοι  είχαν  άδεια  για  αυτοκίνητα  και  τις  οποίες  είχαν  αποσύρει
για  να  πάρουν  τα  λεωφορεία  τους  επεστράφησαν  οι  άδειες.
'Οσοι  υπέβαλαν  αίτηση  για  να  επαναπροσληφθούν  ως  οδηγοί
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στον ΟΑΣΑ, στην ΕΘΕΛ κλπ., ξαναγύρισαν. Και µάλιστα µε το
τελευταίο νοµοσχέδιο δώσαµε και άλλες διακόσιες θέσεις ώστε και
οι υπόλοιποι που δεν πρόλαβαν να κάνουν αίτηση να ξαναπάνε.
Τους επεστράφησαν πεντακόσιες χιλιάδες ή ένα εκατοµµύριο που
είχε δώσει ο καθένας για τις άδειες. Τα αποθεµατικά τα οποία είχαν
δώσει επιστρέφονται µε τη ρύθµιση. Λύνεται λοιπόν το ζήτηµα των
αποθεµατικών που είχε σχέση µε τα µισθώµατα, το οποίο στην
πραγµατικότητα, νοµικά αν το δούµε, ανήκουν στην µεταφερόµενη
περιουσία που πήρε ο ΟΑΣΑ. Και εµείς ερχόµαστε και λέµε όχι, να
πάνε στους ανθρώπους αυτούς. Και βέβαια ρυθµίζουµε και όλες τις
άλλες εκκρεµότητες, γιατί και τα ανταλλακτικά, όπως ξέρετε, είναι
ένα µεγάλο θέµα. Τα ανταλλακτικά δεν τιµολογήθηκαν ποτέ, δεν
βγήκαν ποτέ τιµολόγια, δεν κοστολογήθηκαν, δεν... δεν... δεν... από
το 1992. Και πολύ καλά ξέρετε επίσης ότι όταν έγινε η µεταφορά
του ενός φορέα στον άλλο, δεν βρέθηκε τίποτα στις αποθήκες.
Είχαν πάει και τότε οι δικαστικοί...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: 'Ηταν πάνω στα αυτοκίνητα.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, µην τα συζητάµε. Η
πραγµατικότητα είναι ότι πρέπει να το λύσουµε το θέµα. Είναι ένας
γόρδιος δεσµός και πρέπει να λυθεί. Να το λύσουµε ώστε να
πάρουν ό,τι δικαιούνται.
Ιδιαίτερα για τις άδειες...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Αλλά δεν το λύνετε, πέντε χρόνια
τώρα.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Ακριβώς για αυτό πρέπει να το λύσουµε.
'Ετσι, λοιπόν, για το ζήτηµα των καρτών απεριορίστων διαδροµών
του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας που µε τόσο ένταση
ειπώθηκε, θα έπρεπε να σας πω ότι ο ν. 2078/92 προέβλεπε µόνο
στο εισιτήριο εβδοµήντα πέντε (75) δραχµές συν εβδοµήντα πέντε
(75) δραχµές επιδότηση, στο ατοµικό εισιτήριο και στη µηνιαία
κάρτα. ∆εν προέβλεπε τίποτε ούτε για αιτήσεις ούτε για εξαµηνιαίες
κάρτες. Η σύµβαση η οποία συνήφθη τότε µεταξύ ΣΕΠ και
Υπουργείου Υγείας δεν προέβλεπε ότι θα επιστραφούν και
ουδέποτε ζητήθηκαν όσο λειτουργούσαν οι ΣΕΠ, παρά µόνο όταν
άρχισε πάλι ο αγώνας ο λογιστικός και ο νοµικός µε τους
εκκαθαριστές.
Πρέπει, λοιπόν, να είµαστε σε όλα σωστοί. Μακάρι να είχαµε
οικονοµικά περιθώρια, κύριε συνάδελφε, και την άνεση από το
Υπουργείο Οικονοµικών να τα αντιµετωπίσουµε. Γι'αυτό το λόγο
νοµίζω ότι πρέπει να το αντιµετωπίσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε ένα λεπτό.
Για τα τιµολόγια ρώτησα, κάναµε µία ρύθµιση, δεν καλύπτονται
πλήρως. Τώρα που θα χρειαστεί να λυθεί το ζήτηµα και από
πλευράς φορολογικής θα το ρυθµίσουµε σε ειδικό νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Οικονοµικών.
Τέλος, την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι.
Παρακάλεσα όλους τους συναδέλφους για το εξής. 'Οπως
γνωρίζετε για να προσλάβουµε οδηγούς στην ΕΘΕΛ χρειάζεται να
ακολουθήσουµε τη διαδικασία του ΑΣΕΠ, της εγκρίσεως πρώτα της
τριµελούς...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Του ν.2190.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Ναι του 2190. Αυτή η διαδικασία διαρκεί κάπου
έξι, οκτώ µήνες. Είχα ζητήσει από τον κ. Παπαδόπουλο να
συναινέσει στο να προσληφθούν οι οδηγοί της ΕΘΕΛ από το
διαγωνισµό που έχει ήδη κάνει το ΑΣΕΠ, από τους πίνακες που
έχουν δηµοσιευθεί στην εφηµερίδα της Κυβέρνησης. 'Ετσι ώστε να
προσληφθούν οι διακόσιοι πενήντα οδηγοί και µάλιστα από τις
αρχές του χρόνου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Είναι η επόµενη
τροπολογία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Ο κ. Παπαδόπουλος το δέχθηκε αυτό βέβαια,
απλώς όµως είχε περάσει η προθεσµία για κατάθεσή της και θα

ήθελα µε την ανοχή σας να το διαλάβουµε διαβάζοντάς το όπως
έχει το πράγµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ποια είναι η
τροπολογία αυτή;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): ∆εν είναι κατατεθειµένη, κύριε Πρόεδρε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Να αφορά όµως µόνο αυτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Μόνο αυτό. Σας το διαβάζω να το προσθέσουµε
σε αυτήν την τροπολογία που έχουµε για τις ΣΕΠ σαν πρόσθετη
παράγραφο 4 η οποία έχει ως εξής: "Για την κάλυψη επιτακτικών
αναγκών της "ΕΘΕΛ Α.Ε." επιτρέπεται η πρόσληψη µέχρι
διακοσίων πενήντα οδηγών από τον πίνακα σειράς προτεραιότητας
του ΑΣΕΠ που δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ 13/27.3.98, τεύχος
προκηρύξεων ΑΣΕΠ". ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης):
Παρακαλώ να κατατεθεί στα Πρακτικά το κείµενο όπως είναι για να
µπορεί να περιληφθεί ακριβώς και να µην είναι µόνο στην
προφορική ανάγνωση.
( Στο σηµείο αυτό κατατίθεται η προαναφερθείσα τροπολογία-
προσθήκη η οποία έχει ως εξής:

"ΤΡΟΠΟΛΟΓΙΑ - ΠΡΟΣΘΗΚΗ
Στο σχέδιο νόµου .......................
προστίθεται το ακόλουθο άρθρο:

Αρθρο...
4. Για την κάλυψη επιτακτικών αναγκών της ΕΘΕΛ ΑΕ επιτρέπεται
η πρόσληψη µέχρι διακοσίων πενήντα (250) οδηγών από τον
πίνακα σειράς προτεραιότητας του Α.Σ.Ε.Π. που δηµοσιεύθηκε στο
ΦΕΚ 13/27.3.1998, (Τεύχος Προκηρύξεων ΑΣΕΠ)".

ΑΙΤΙΟΛΟΓΙΚΗ ΕΚΘΕΣΗ
Η ΕΘΕΛ ΑΕ για την εκτέλεση όλων των δροµολογίων που
προβλέπονται από το Πρόγραµµα ∆ροµολόγησης για την
εξυπηρέτηση του επιβατικού κοινού έχει έλλειψη 449 περίπου
οδηγών. Τα κενά καλύπτονται ηµερησίως, αλλά όχι πλήρως, µε 300
περίπου οδηγούς που κανονικά βρίσκονται σε repos. Τα υπόλοιπα
δροµολόγια δεν εκτελούνται. Η συνέχιση αυτής της κατάστασης
επιβαρύνει κόστος της Εταιρείας αφού το κόστος εργασίας σε repos
ανέρχεται σε 1,3 κατά µέσο όρο του µέσου κόστους οδηγού σε
κανονική ηµέρα εργασίας, ενώ συνεπιφέρει και άλλες παρενέργειες
(π.χ. δεν ανοίγονται θέσεις εργασίας) και η επιπλέον επιβάρυνση
της εταιρείας για το 1999 θα φθάσει στο ύψος του 1,3 δισ. δραχµές.
Με την προτεινόµενη τροπολογία παρέχεται δυνατότητα άµεσης
ενίσχυσης της ΕΘΕΛ µε την πρόσληψη µέχρι 250 οδηγών από τον
πίνακα του τελευταίου διαγωνισµού του ΑΣΕΠ για οδηγούς (ΦΕΚ
13/27.3.1998, τεύχος Προκηρύξεων ΑΣΕΠ), πέρα του αριθµού των
προκηρυχθεισών θέσεων, ώστε να αποφευχθεί νέα προκήρυξη
ενόψη του κατεπείγοντος της ανάγκης.

Αθήνα, 30 Νοεµβρίου 1998
ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ
∆ΗΜΟΣΙΑΣ ∆ΙΟΙΚΗΣΗΣ
ΚΑΙ ΑΠΟΚΕΝΤΡΩΣΗΣ
ΑΛ. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ

ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ
 ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΩΝ

Τ. ΜΑΝΤΕΛΗΣ")

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μισό λεπτό. Για να
οργανώσω λίγο τη συζήτηση, κύριοι συνάδελφοι και να
τελειώσουµε.
Από ό,τι κατάλαβα, κύριε Υπουργέ, η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2150 και ειδικό 65 λέτε ότι σχεδόν έχει περιληφθεί µέσα στο
νοµοσχέδιο. 'Αρα, δεν τίθεται σε ψηφοφορία.
Επίσης, η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2162 και ειδικό 69 θα
ρυθµιστεί µε το νοµοσχέδιο για τα ταξί. 'Αρα, και αυτή η τροπολογία
δεν τίθεται σε ψηφοφορία.
Αποµένουν,  λοιπόν,  για  να  συζητήσουµε  µε  δευτερολογίες  και
να ψηφίσουµε, κύριοι συνάδελφοι, δύο τροπολογίες, η µία
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µε γενικό αριθµό 2154 και ειδικό 66 και η άλλη µε γενικό αριθµό
2155 και ειδικό 67, όπως τη συµπλήρωσε ο κύριος Υπουργός.
Ο κ. Κωνσταντινίδης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Παραιτούµαι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Χειµάρας έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία, κύριε Πρόεδρε.
∆εχόµαστε µόνο την προσθήκη, που έκανε ο κύριος Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρά την
προσπάθεια ωραιοποιήσεως του θέµατος, που κατέβαλε ο κύριος
Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών, δεν µπόρεσε να µας
πείσει ότι είναι δίκαιη η λύση που δίνεται, µε αυτήν την υπό
συζήτηση τροπολογία µε γενικό αριθµό 2155 και ειδικό 67, και
ηµεροµηνία 27 Νοεµβρίου 1998.
Και απορούµε, κύριε Υπουργέ, γιατί εµµένετε στις θέσεις αυτές.
Καταλάβατε πολύ καλά το θέµα, που απασχολεί αυτές τις χιλιάδες
οικογένειες. ∆εν επιτρέπει βέβαια ο χρόνος τώρα να επανέλθουµε
στα επιχειρήµατα, που δικαιολογούν ότι έπρεπε να υπάρξει µία
δίκαιη µεταχείριση. Η γενικότερη οικονοµική κατάσταση της χώρας
δεν θα είχε καµία επίπτωση, εάν εδίδετο η δίκαιη λύση στο θέµα
αυτό.
Στην ΕΤΒΑ διαγράψατε ένα τρισεκατοµµύριο διακόσια
δισεκατοµµύρια (1.200.000.000.000) δραχµές, τα ελλείµµατά της.
Στην Α.Τ.Ε. διαγράψατε εξακόσια δισεκατοµµύρια
(600.000.000.000) δραχµές. Στους συνεταιρισµούς, παράνοµα,
διαγράψατε διακόσια σαράντα δισεκατοµµύρια (240.000.000.000)
δραχµές. Στην Ολυµπιακή Αεροπορία διαγράψατε εξακόσια
δισεκατοµµύρια (600.000.000.000) δραχµές. Στο Κρατικό
Ναυπηγείο Σκαραµαγκά διαγράψατε εκατόν είκοσι πέντε
δισεκατοµµύρια (125.000.000.000) δραχµές. Στα Ελληνικά
Ταχυδροµεία, εβδοµήντα δισεκατοµµύρια (70.000.000.000)
δραχµές. Στον ΟΑΣΑ, εννιακόσια σαράντα επτά δισεκατοµµύρια
(947.000.000.000) δραχµές. Στον ΟΣΕ, εξακόσια δισεκατοµµύρια
(600.000.000.000) δραχµές.
Και αυτά που δικαιούνται να πάρουν οι άνθρωποι αυτοί,
δικαιωµατικά όχι χαρισµατικά, θα έχουν καµία επίπτωση στο
οικονοµικό ζήτηµα της χώρας;
Κύριε Υπουργέ, αυτός δεν είναι τρόπος, µε τον οποίο
αντιµετωπίζεται το θέµα αυτό.
Είπατε για τις κάρτες. 'Εχω µπροστά µου το έγγραφο του
διοικητικού συµβουλίου του ΟΑΣΑ, µε ηµεροµηνία 6 Ιουνίου 1994,
προς το Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών, που λέει:
"Σηµειώνουµε ότι στα ταµειακά διαθέσιµα συµπεριλαµβάνονται
πρώτον, εννιακόσια τριάντα εκατοµµύρια (930.000.000) δραχµές,
επιδότηση του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας για το 1993 και
δεύτερον, ένα δισεκατοµµύριο εκατόν τριάντα εκατοµµύρια
(1.130.000.000) δραχµές, επιδότηση ∆εκεµβρίου 1993, οι οποίες
αφορούν διαχειριστική περίοδο των πρώην ΣΕΠ. Εποµένως, δεν
συνυπολογίζονται στο απαιτούµενο ποσό επιδότησης."
Γιατί, κύριε Υπουργέ; 'Η δεν είσαστε σωστά ενήµερος, ή δεν ξέρω
γιατί, επιµένετε στις θέσεις αυτές, οι οποίες δεν ανταποκρίνονται
στην πραγµατικότητα. Θα έπρεπε να θελήσετε να δώσετε µία λύση
στο θέµα αυτό. Και δεν πιστεύω ότι η τοποθέτησή σας στο θέµα
αυτό δικαιώνει την πίστη, που πρέπει να έχει ο λαός µας στο
ελληνικό κράτος.
'Οσον αφορά, κύριε Πρόεδρε, -γιατί δεν είχαµε το χρόνο στην
πρωτολογία µας- την άλλη τροπολογία του κυρίου Υπουργού
Μεταφορών και Επικοινωνιών µε γενικό αριθµό 2154 και ειδικό 66
και ηµεροµηνία 27 Νοεµβρίου 1998, για τη σύσταση του Σώµατος
Επιθεωρητών Ελεγκτών στο Υπουργείο Μεταφορών και
Επικοινωνιών, ασφαλώς κάθε έλεγχος που µπορεί να γίνεται σε
οποιαδήποτε δραστηριότητα του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα,
επιβαλλόµενος είναι και καλοδεχούµενος είναι.
'Οµως, ο τρόπος µε τον οποίο θεσµοθετείται το πλαίσιο αυτό, δεν
νοµίζω ότι θα ανταποκριθεί στην ανάγκη αυτήν, ιδίως όταν στα
προσόντα, που απαιτούνται για να συµπληρωθεί ο αριθµός των
ελεγκτών αυτών, λέτε:

"Οι παραπάνω επιθεωρητές ελεγκτές θα πρέπει να είναι µόνιµοι
υπάλληλοι κατηγορίας πανεπιστηµιακού επιπέδου µε βαθµό Α ή
απόφοιτοι της Εθνικής Σχολής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, µε διετή
τουλάχιστον υπηρεσία, οι οποίοι έχουν διακριθεί για την
επαγγελµατική τους κατάρτιση, την υπηρεσιακή επίδοση και το
ήθος τους". ∆ηλαδή οι µη επιλεγόµενοι για τις θέσεις των
επιθεωρητών θα στερούνται ήθους;
Καταλαβαίνετε ότι αυτό δηµιουργεί ένα δίκαιο παράπονο. ∆εν ξέρω
αλλά ίσως και σεις να έχετε γίνει δέκτης των παραπόνων των
υπαλλήλων του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών που στο
σύνολό τους εύορκα και µε ικανότητα εκτελούν το καθήκον τους, µε
τη σταδιοδροµία που έχουν επιλέξει στον τοµέα αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο για δυο λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µια µικρή παρατήρηση θα
ήθελα να κάνω, ούτε δυο λεπτά δεν θα πάρει.
Μπορεί να είναι καλές οι προθέσεις της Κυβέρνησης σε σχέση µε τα
εκποιούµενα λεωφορεία προς τις τρίτες χώρες, όµως και εµείς
πηγαίνουµε τα αυτοκίνητά µας στο ΚΤΕΟ κάνοντας κάποιες
µικροδιορθώσεις, αυτό µας τα κόβει, γυρνάµε πίσω και κάνουµε τις
σοβαρότερες.
Εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει ρητά να µπει µέσα στην τροπολογία
ότι θα πρέπει να έχουν την άδεια από το ΚΤΕΟ. Είναι ο Οργανισµός
ο οποίος µπορεί να δώσει τις εγγυήσεις ότι ένα λεωφορείο είναι σε
θέση να συνεχίσει την εκµετάλλευση στους δρόµους. ∆ιαφορετικά,
διορθώσεις µπορούν να γίνονται. ∆εν λέµε εµείς ότι δεν θα είναι
µεγάλες ή απαραίτητες, αλλά µπορεί να είναι και πολύ µικρές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. ∆ηµαράς έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι σύντοµος.
Συµφωνούµε απόλυτα µε την προσθήκη στην τροπολογία για το
θέµα των ΣΕΠ. Θέλω όµως να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι εµείς
ψηφίζουµε την τροπολογία γιατί πράγµατι γίνεται µια προσπάθεια
να λυθεί ένας γόρδιος δεσµός που προσβάλει στο σύνολό της την
πολιτεία.
Υπάρχει νόµος εύλογα και δίκαια αιτήµατα των ανθρώπων οι οποίοι
µέχρι σήµερα ζουν αυτήν την τραγωδία και την εκκρεµότητα σε
σχέση πάντα µε την πολιτεία. 'Οπως δεσµευθήκατε θα τα δείτε αυτά
τα θέµατα και θα προσπαθήσετε να τα θεραπεύσετε µελλοντικά στο
βαθµό που είναι δυνατόν.
'Οσον αφορά την τροπολογία για τους επιθεωρητές εµείς την
καταψηφίζουµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν τοποθετήθηκα
γι' αυτό το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Χειµάρα,
έχετε το λόγο για δυο λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Είµαστε αρνητικοί στην τροπολογία µε
γενικό αριθµό 2171 και ειδικό 70, γιατί δηµιουργεί παρενέργειες
µικροπολιτικών επιρροών...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αυτές είναι
εκπρόθεσµες, δεν συζητούνται.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Καλώς, να προχωρήσω.
Στην τροπολογία που αφορά τα φορτηγά λέµε ναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ποια είναι αυτή η
τροπολογία;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2160 και ειδικό 68.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αυτή η τροπολογία δεν
ετέθη σε συζήτηση.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: ∆εν θα συζητήσουµε τις άλλες
τροπολογίες;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Είπα, κύριε Χειµάρα,
ότι οι τροπολογίες που θα συζητηθούν είναι η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 2150 και ειδικό 65 και η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2162
και ειδικό 69.
Σ' αυτές  τις  δυο  τροπολογίες  που  ετέθησαν  σε  συζήτηση
µίλησαν οι συνάδελφοι, µίλησε ο κύριος Υπουργός και έκανε
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τις παρατηρήσεις του. Μένουν τώρα οι τροπολογίες του κυρίου
Υπουργού.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί των τροπολογιών.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση των τροπολογιών αυτών.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2154 και ειδικό 66;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2154 και ειδικό 66 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία,
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο, ως ίδιον άρθρον.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2155 και ειδικό 67, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2155 και ειδικό 67 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό και εντάσσεται στο
νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρον.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το

ακροτελεύτιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών: "Ρύθµιση θεµάτων του Οργανισµού Σιδηροδρόµων
Ελλάδος (ΟΣΕ)", έγινε δεκτό κατ' αρχήν και κατ' άρθρον κατά
πλειοψηφία. Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη
συνεδρίαση.
'Εχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή
Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας: "Κύρωση του Πέµπτου
Πρωτοκόλλου της Γενικής Συµφωνίας για τις συναλλαγές στον
τοµέα των υπηρεσιών".
'Εχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης 24 Νοεµβρίου 1998 και
ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της Τρίτης 24 Νοεµβρίου 1998 επικυρώθηκαν.
Στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.02' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο Παρασκευή 4 ∆εκεµβρίου 1998 και ώρα 10.00' µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α)
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επερώτησης
προς την Υπουργό Ανάπτυξης, των Βουλευτών κυρίων Ν.
Παπαφιλίππου, Α. Νάκου, Ι. Τζωάννου, Ν. Τσιαρτσιώνη, Γ.
Καλαντζή, Γ. Σαλαγκούδη, Θ. Πασσαλίδη, Γ. Τρυφωνίδη και Σ.
∆ήµα, σχετικά µε το σχεδιασµό στήριξης της Βιοµηχανίας και των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων.

O ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


